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سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: بین ایران و آمریکا مدت ها گفتگویی نبوده است و بعد از خروج آمریکا از برجام نیز برخی ملاقات ها بود اما بعد از آن تماس و ملاقاتی 
انجام نشده است.

نشست خبری سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان صبح امروز )دوشنبه( در پاسخ به سوالی در خصوص خبری مبنی بر پیشنهاد محرمانه آمریکا برای 
مذاکره دوجانبه با ایران، گفت: بین ایران و آمریکا مدت ها گفتگویی نبوده است و بعد از خروج آمریکا از برجام نیز برخی ملاقات ها بود اما بعد از آن تماس و ملاقاتی انجام 
نشده است.خطیب زاده گفت: آمریکا به عنوان ناقض قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت و طرفی که از برجام خارج شده است، تمام تلاش خود را کرد که برجام را از بین ببرد و 

تحریم های بین المللی را بر ضد ایران اعمال کند. تا زمانی که این واقعیت ها تغییری پیدا نکند در هیچ شکل و... mamlekatonline.ir
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ابراهیم سحرخیز
موافقــت چند روز پیــش نماینــدگان مجلس با 
پیشــنهاد حاجی بابایی دربــاره عناوین پنج گانه 
آموزشــیار معلم، مربــی معلم، اســتادیار معلم، 
دانشــیار معلم و اســتاد معلم در تصویب ماده ۳ 
لایحــه رتبه بندی معلمــان را باید گام مثبتی در 

احیای منزلت اجتماعی آنان دانست.
 ممکن است گفته شود باید دید آخر شاهنامه چه 

اتفاقی می افتد؟!
پیشــداوری در بــاره آخــر این شــاهنامه هنوز 
خیلی زود اســت باید منتظر نشســت و دید پس 
از ســالها پدر خوانده ها ایــن رخصت را خواهند 
داد تا همزمان با اجرای رتبه بندی، مســیر جذب، 
نگهداشت و ارتقای شــغلی معلمان اصلاح شده، 
یکبــار برای همیشــه راه آنها از دیگــر کارکنان 
دولت جدا شــده با قرار گرفتن در زمره استادان، 
پژوهش گران و فناوران، بساط استخدام های فله 
ای، سفارشی یا خرید خدماتی در ورود به آموزش 

و پرورش برای همیشه برچیده شود؟!
تاکید چندباره حاجی بابایی در صحن علنی مجلس 
بر کلید واژه »نظام مســتقل پرداخت معلمان« به 
عنوان بیت الغزل یا شــاه بیــت رتبه بندی از آن 
جهت واجد اهمیت اســت که برای بودجه ریزان، 
سیاستگذاران و برنامه ریزان این پیام را به همراه 
دارد که باید حســاب معلــم را از قانون مدیریت 
خدمات کشوری ســوا کرد. نمی توان با تکیه بر 
همان بخشنامه های قدیمی »مسیر ارتقاء شغلی 
مدیران و کارشناســان« دوباره همــان عناوین 
قدیمی »مقدماتی، پایه، ارشــد، خبره و عالی« را 
به اسم رتبه بندی به خورد فرهنگیان داد و مانند 
سال های ۹۴، با پرداخت چندرغاز فوق العاده ویژه 

سرشان را شیره مالید.
ســال پایانی دولت دهم، به عنــوان معاون وزیر، 
به مناســبت هفته بزرگداشت آموزش، به نشستی 
دعوت شــدم کــه میزبان آن معاونان آموزشــی 
دانشــگاه های وزارت علــوم تحقیقات و فناوری 
بودنــد. وقتی به اجمال گزارشــی از پیش نویس 
نظام رتبه بندی معلمان را به نشست مذکور ارایه 
کردم برخی از مدعوین نام آشــنا که اگر نامشان 
را ذکر کنم معلمان تعجب می کنند اعطای القاب 
یا نشان اســتادیاری، دانشیاری و امثال آن به ما 
معلمان را کســر شأن خود دانسته، آشکارا بر بنده 
خرده گرفتند که چرا باید این مراتب که از گذشته 
تا کنون فقط در انحصار  ما دانشــگاهیان بوده در 

کنارشما »معلم الاطفال« بنشیند؟!
اتفاقــا به یاد دارم  ایــن عناوین  به مذاق رییس 
وقت کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس نیز 

خوش نیامد، او نیز پیشنهاد دیگری داشت.
به همین ســبب مصوبه اخیر مجلــس را به فال 
نیک گرفته، آن را به مثابه برداشــتن گامی بزرگ 
بــرای منفک شــدن معلمان از قانــون تبعیض 
آمیز مدیریت خدمات کشــوری دانسته، امیدوارم 
مجلس یازدهــم بانی این ســنگ بنای مهم در 
احیــای جایگاه و عظمت آموزش وپرورش دولتی 
در ایران باشــد تا در کنار تلاش برای همترازی 
حقوق معلمان با اعضای هیات علمی دانشگاه ها، 
متر و میزانی نیز برای سنجش صلاحیت معلمان 
برپا شــود تا آموزش وپرورش دیگر به هرقیمتی 

مجبور به جذب  بیکاران تحصیل کرده نباشد.
معاون سابق متوسطه وزارت آموزش و پرورش

گام محکم مجلس برای 
رتبه بندی معلمان

سهیم شدن فرهنگیان در 
ارزش افزوده دارایی صندوق 

ذخیره فرهنگیان

تعمیرات اساسی سالانه 36 
سکوی گازی پارس جنوبی 

پایان یافت

شرکت ها در ذهنیت خود 
پرداخت سود از طریق سجام 

را اختیار می دانند!

اجرای قانون جهش تولید 
مسکن جامع و در راستای 

سیاست های کلان باشد

امهال تسهیلات بخش 
گردشگری تا پایان سال 

1400 ابلاغ شد
سرپرســت وزارت آموزش و پرورش با اشاره 
به اینکــه توزیــع ارزش افــزوده املاک و 
دارایی هــا، جزو برنامه هــای اصلی صندوق 

ذخیره فرهنگیان است گفت: وقتی...

جانشین رئیس تعمیرات مدیریت تولید و عملیات 
شرکت نفت و گاز پارس از پایان تعمیرات اساسی 
سالانه ۳۶ سکوی گازی پارس جنوبی خبر داد.

به گزارش شرکت نفت و...

اگرچه از لحاظ قانون شرکت های بورسی موظف به 
پرداخت ســود خود از طریق سامانه سجام هستند، 
اما یکی از متولیان اجرای ســامانه سجام می گوید 
که هنوز گونه ای از اختیار در این قانون وجود دارد!...

 عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام در نشست 
مشــورتی جمعی از کارشناســان حوزه مســکن و 
شهرسازی، گفت: اجرای قانون جهش تولید مسکن 

باید جامع و در راستای سیاست های...

 بانک مرکزی امهال تســهیلات پرداختی به 
شــرکت ها و فعالان حوزه گردشگری تا پایان 
ســال ۱۴۰۰ را به بانک ها ابلاغ کرد.به گزارش 

پژوهشکده پولی و بانکی...

ناهماهنگی و اختلاف در داخل دولت مشهود است
 هنوز 100روز از عمر دولت نگذشته صدای اصولگرایان بلند شده است

 تحلیل یک کارشناس اقتصادی از منابع درآمدی بودجه  امسال و چشم انداز 1401

دولت ماهی چقدر حقوق و از کدام منابع پرداخت می کند؟

در ۱۰ ســال گذشــته بیش از ۵ بار شاهد سبقت 
شاخص cpi روستایی نســبت به شهری بوده ایم 
که در هر کجای دنیا این مسئله اگر رخ می داد آنها 

دچار نگرانی می شدند
رئیس موسســه مطالعات دین و اقتصاد با اشاره به 
نتایج برخی مطالعات انجام شــده در زمینه فقر که 
از ســوی موسســه عالی پژوهش تامین اجتماعی 
انجام شده گفت: کشــور در ۱۰ زمینه آسیب پذیر 
شــده که یکی از آنها، حاشیه نشینی است؛ در حال 
حاضر میزان جمعیت حاشیه نشین از ۲۵ درصد کل 

جمعیت کشور در حال عبور است،
فرشــاد مومنی رئیس موسســه مطالعــات دین و 
اقتصاد با مدیران و برخی از پژوهشــگران موسسه 
عالی پژوهش تامیــن اجتماعی دیدار و گفتگو کرد 

که بخشی از سخنانش در ادامه می آید.

وی با اشاره به نتایج بدست آمده از گزارش فقر در 
موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی در خصوص 
وضعیت نامطلوب فقر در روســتاها و توجه به این 
نکته کــه جمعیت زیر خط فقر در روســتاها بیش 
از جمعیت زیر خط فقر شــهری اســت گفت: گفته 
می شود هر سیاست فقرزایی که در دستور کار قرار 
می گیرد با اینکه ممکن اســت ابتدا به ساکن و در 
ظاهر بر جامعه روستایی بی تاثیر باشد اما نتایج آن 
نشــان می دهد که آسیب پذیری جامعه روستایی از 
این سیاســت ها بیشتر است.وی گفت: در ۵۰ سال 
اخیر یک مطالعه نداریم که غیر از این را گفته باشد 
در ســال ۱۳۸۳ بانک جهانی در مورد شوک قیمت 
بنزین مطالعــه ای را انجــام داد و کتابی با عنوان 
»اقتصــاد ایران از نگاه بانک جهانی« نیز منتشــر 

کرده در...

۲ برابر شدن جمعیت »زیرخط فقر« طی سه سال گذشته

۲۵درصد جمعیت کشور حاشیه نشین اند
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

آگهيمناقصهعموميیکمرحلهای

بنيادمسكنانقلاباسلامياستانگلستان

بنياد مسكن انقلاب اسلامي استان گلستان از كليه پيمانكاران واجد شرايط 
دريافت اسناد جهت شرکت در مناقصه با مشخصات ذيل دعوت به عمل می آورد.

1- موضوع مناقصه : 
الف : اجرای دستمزدی فونداسيون و اسکلت بتن 36 واحد مسکونی به متراژ 

تقريبی 5016 مترمربع بلوک 4
ب: اجرای دستمزدی فونداسيون و اسکلت بتن 36 واحد مسکونی به متراژ 

تقريبی 5016 مترمربع بلوک 5
از پروژه طرح اقدام ملی مسکن درشهر گرگان) سايت زيتون( ، مطابق اسناد ، 

جزييات و نقشه های  پيوست اسناد مناقصه
2- برآورد اوليه:

الف : برآورد اوليه موضوع الف بعدد )9/000/000/000 ريال(  بحروف نه ميليارد 
ريال

ب : برآورد اوليه موضوع ب بعدد )9/000/000/000 ريال(  بحروف نه ميليارد 
ريال

3- مبلغ تضمين: به عدد)450/000/000( و به حروف چهارصد و پنجاه 
ميليون ريال مي باشد.

مبلغ تضمين شده در مناقصه بايد به يكي از صورت هاي مشروحه زير به دستگاه 
مناقصه گزار تسليم شود:        

الف- ضمانتنامه بانكي 
ب-فيش واريز وجه نقد به حساب شماره 0201164971003 بانک ملی شعبه 

شهيد بهشتی  به نام بنياد مسکن استان گلستان

* مدت اعتبار تضمين هاي فوق بايد حداقل سه ماه پس از تاريخ افتتاح 
پيشنهادها بوده و براي سه ماهه ديگر نيز قابل تمديد باشد و علاوه بر آن ضمانت 

نامه هاي بانكي بايد طبق فرمهاي مورد قبول ، تنظيم شود.
4- صلاحيت های مورد نياز :

گواهينامه صلاحيت ايمنی پيمانکاران صادرشده توسط وزارت تعاون ، کار و 
رفاه اجتماعی

5- آخرین مهلت دریافت اسناد مناقصه :  شنبه 1400/08/15
6- آخرین مهلت تحویل اسناد : چهار شنبه  1400/08/26 

7- تاریخ بازگشایي اسناد : پنجشنبه  1400/08/27
8- طریقه دریافت اسناد : 

از طريق مراجعه به سايت بنياد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان به نشانی 
www.bmgolestan.ir

iets.mporg.ir    : از طریق پایگاه ملی مناقصات به آدرس 
 از طريق مراجعه به آدرس گرگان – ميدان بسيج – سايت اداری – بنياد 

مسکن انقلاب اسلامی  استان گلستان- طبقه اول – امور قراردادها
9- مدت اعتبار پيشنهادها : يک ماه از اولين مهلت تسليم پيشنهادها

10- نام دستگاه مناقصه گزار : بنياد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان
11- نشانی دستگاه مناقصه گزار : استان گلستان – گرگان - ميدان بسيج– 

سايت اداری- بنياد مسکن انقلاب اسلامی 
12- تلفن تماس : 32435032- 017داخلی 169 ) واحد امور قراردادها و 

کنترل پروژه(

 نوبت دوم

 سردار رحیمی  در ستاد فرماندهی انتظامی تهران در رابطه  با 
شاخص های امنیت، اظهار داشت: امنیت از نگاه پلیس به عنوان 
متولی اصلی،  شاخصه هایی دارد به طور مثال در بحث مقابله با 
سارقین باید پلیس بتواند حداقل ۷۰ تا ۸۰ درصد جرائم مربوط 
به سرقت را کشف و سارقین را دستگیر کند تا بتوان آن را یک 

پلیس موفق نامید.
وی افزود: در حوزه مبارزه با ارازل و اوباش و مزاحمان نوامیس 
باید به گونه ای عمل شود که این ارازل فرصتی برای عرض اندام 
نداشته باشند؛  در واقع جرات وجسارات ورود و خروج نداشته 
باشند که بخواهند معابر تفرجگاه ها و نقاط مختلف شهری یا 

حتی روستایی را آلوده یا نا امن کنند.
 سردار رحیمی با تاکید بر پیگیری  بحث مبارزه با مواد مخدر 
تصریح کرد: قاچاقچیان، خرده فروشان و معتادین متجاهر آلوده 
کنندگان خیابان و محور ، مجرمین هستند که جرایم مختلفی 
مثل سرقت و .. . را مرتکب می شوند؛ به هر حال پلیس اگر بر 

همه این موارد فائق بیاد پلیس موفقی است.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ ادامه داد: مواردی که به آن اشاره 
شد نیاز به اقدامات عملی داشت اما موضوعاتی هم وجود دارد 
که باید به آن پرداخته شود از جمله اینکه پلیس باید در بخش 

اقدامات ایجابی بتواند فرهنگ جامعه را ارتقا دهد.
رهبری  معظم  مقام  فرموده  به  بنا  کرد:  بیان  رحیمی  سردار 
بزرگترین سرمایه پلیس، اعتماد مردم است و اگر این سرمایه 
اجتماعی تقویت شود علاوه بر ارتقای امنیت جامعه، ارتباط و 

تعامل مردم با پلیس نیز بیشتر می شود.
وی خاطرنشان کرد: در کنار ۱۱۰، سامانه ۱۹۷ نیز به منظور 
انتظامی  نیروی  مأموران  رفتار  و  عملکرد  بر  مردم  نظارت 
ایجاد شد که کار ارزشمندی بود و تمام پیشنهادات، انتقادات 
و درخواست های تشویقی که از سوی مردم در سامانه مطرح 

می شود به طور مستقیم توسط فرماندهان دیده می شود.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ تصریح کرد: توجه به آموزش 
پرسنل به منظور توانمندسازی سرمایه های انسانی و نیز ارائه 
برنامه های آموزشی برای مردم یکی از اولویت های ماست و 
برنامه ویژه ای هم برای آموزش افراد آسیب پذیر و یا در معرض 

آسیب داریم.
سردار رحیمی با اشاره به ضرورت هم افزایی دستگاه ها برای 
ارتقای شاخص های امنیت، بیان کرد: با فعالیت های پراکنده و 
جزیره ای نمی توان راه به جایی برد و به ویژه در بحث قاچاق کالا 
که مافیای پیچیده ای دارد و لطمات جبران ناپذیری به پیکره 
تولید داخلی وارد می کند نیاز به همکاری سایر دستگاه ها داریم.

فرمانده انتظامی تهران بزرگ اذعان کرد: یکی از الزامات کاهش 
قاچاق کالا این است که تولید کنندگان داخلی به کیفیت و قیمت 
تولیدات خود توجه ویژه ای داشته باشند. کمااینکه در بسیاری 

از موارد، محصولات داخلی از کیفیت بالایی برخوردار نیستند.

شاخصهایپليسموفقازنگاهسرداررحيمی

آگهيمناقصهعموميیکمرحلهای

بنيادمسكنانقلاباسلامياستانگلستان

بنياد مسكن انقلاب اسلامي استان گلستان از كليه پيمانكاران واجد شرايط 
دريافت اسناد جهت شرکت در مناقصه با مشخصات ذيل دعوت به عمل می آورد.

1- موضوع مناقصه : 
الف : اجرای دستمزدی فونداسيون و اسکلت بتن 36 واحد مسکونی به متراژ 

تقريبی 5016 مترمربع بلوک 4
ب: اجرای دستمزدی فونداسيون و اسکلت بتن 36 واحد مسکونی به متراژ 

تقريبی 5016 مترمربع بلوک 5
از پروژه طرح اقدام ملی مسکن درشهر گرگان) سايت زيتون( ، مطابق اسناد ، 

جزييات و نقشه های  پيوست اسناد مناقصه
2- برآورد اوليه:

الف : برآورد اوليه موضوع الف بعدد )9/000/000/000 ريال(  بحروف نه ميليارد 
ريال

ب : برآورد اوليه موضوع ب بعدد )9/000/000/000 ريال(  بحروف نه ميليارد 
ريال

3- مبلغ تضمين: به عدد)450/000/000( و به حروف چهارصد و پنجاه 
ميليون ريال مي باشد.

مبلغ تضمين شده در مناقصه بايد به يكي از صورت هاي مشروحه زير به دستگاه 
مناقصه گزار تسليم شود:        

الف- ضمانتنامه بانكي 
ب-فيش واريز وجه نقد به حساب شماره 0201164971003 بانک ملی شعبه 

شهيد بهشتی  به نام بنياد مسکن استان گلستان

* مدت اعتبار تضمين هاي فوق بايد حداقل سه ماه پس از تاريخ افتتاح 
پيشنهادها بوده و براي سه ماهه ديگر نيز قابل تمديد باشد و علاوه بر آن ضمانت 

نامه هاي بانكي بايد طبق فرمهاي مورد قبول ، تنظيم شود.
4- صلاحيت های مورد نياز :

گواهينامه صلاحيت ايمنی پيمانکاران صادرشده توسط وزارت تعاون ، کار و 
رفاه اجتماعی

5- آخرین مهلت دریافت اسناد مناقصه :  شنبه 1400/08/15
6- آخرین مهلت تحویل اسناد : چهار شنبه  1400/08/26 

7- تاریخ بازگشایي اسناد : پنجشنبه  1400/08/27
8- طریقه دریافت اسناد : 

از طريق مراجعه به سايت بنياد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان به نشانی 
www.bmgolestan.ir

iets.mporg.ir    : از طریق پایگاه ملی مناقصات به آدرس 
 از طريق مراجعه به آدرس گرگان – ميدان بسيج – سايت اداری – بنياد 

مسکن انقلاب اسلامی  استان گلستان- طبقه اول – امور قراردادها
9- مدت اعتبار پيشنهادها : يک ماه از اولين مهلت تسليم پيشنهادها

10- نام دستگاه مناقصه گزار : بنياد مسکن انقلاب اسلامی استان گلستان
11- نشانی دستگاه مناقصه گزار : استان گلستان – گرگان - ميدان بسيج– 

سايت اداری- بنياد مسکن انقلاب اسلامی 
12- تلفن تماس : 32435032- 017داخلی 169 ) واحد امور قراردادها و 

کنترل پروژه(

 نوبت دوم

 سردار رحیمی  در ستاد فرماندهی انتظامی تهران در رابطه  با 
شاخص های امنیت، اظهار داشت: امنیت از نگاه پلیس به عنوان 
متولی اصلی،  شاخصه هایی دارد به طور مثال در بحث مقابله با 
سارقین باید پلیس بتواند حداقل ۷۰ تا ۸۰ درصد جرائم مربوط 
به سرقت را کشف و سارقین را دستگیر کند تا بتوان آن را یک 

پلیس موفق نامید.
وی افزود: در حوزه مبارزه با ارازل و اوباش و مزاحمان نوامیس 
باید به گونه ای عمل شود که این ارازل فرصتی برای عرض اندام 
نداشته باشند؛  در واقع جرات وجسارات ورود و خروج نداشته 
باشند که بخواهند معابر تفرجگاه ها و نقاط مختلف شهری یا 

حتی روستایی را آلوده یا نا امن کنند.
 سردار رحیمی با تاکید بر پیگیری  بحث مبارزه با مواد مخدر 
تصریح کرد: قاچاقچیان، خرده فروشان و معتادین متجاهر آلوده 
کنندگان خیابان و محور ، مجرمین هستند که جرایم مختلفی 
مثل سرقت و .. . را مرتکب می شوند؛ به هر حال پلیس اگر بر 

همه این موارد فائق بیاد پلیس موفقی است.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ ادامه داد: مواردی که به آن اشاره 
شد نیاز به اقدامات عملی داشت اما موضوعاتی هم وجود دارد 
که باید به آن پرداخته شود از جمله اینکه پلیس باید در بخش 

اقدامات ایجابی بتواند فرهنگ جامعه را ارتقا دهد.
رهبری  معظم  مقام  فرموده  به  بنا  کرد:  بیان  رحیمی  سردار 
بزرگترین سرمایه پلیس، اعتماد مردم است و اگر این سرمایه 
اجتماعی تقویت شود علاوه بر ارتقای امنیت جامعه، ارتباط و 

تعامل مردم با پلیس نیز بیشتر می شود.
وی خاطرنشان کرد: در کنار ۱۱۰، سامانه ۱۹۷ نیز به منظور 
انتظامی  نیروی  مأموران  رفتار  و  عملکرد  بر  مردم  نظارت 
ایجاد شد که کار ارزشمندی بود و تمام پیشنهادات، انتقادات 
و درخواست های تشویقی که از سوی مردم در سامانه مطرح 

می شود به طور مستقیم توسط فرماندهان دیده می شود.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ تصریح کرد: توجه به آموزش 
پرسنل به منظور توانمندسازی سرمایه های انسانی و نیز ارائه 
برنامه های آموزشی برای مردم یکی از اولویت های ماست و 
برنامه ویژه ای هم برای آموزش افراد آسیب پذیر و یا در معرض 

آسیب داریم.
سردار رحیمی با اشاره به ضرورت هم افزایی دستگاه ها برای 
ارتقای شاخص های امنیت، بیان کرد: با فعالیت های پراکنده و 
جزیره ای نمی توان راه به جایی برد و به ویژه در بحث قاچاق کالا 
که مافیای پیچیده ای دارد و لطمات جبران ناپذیری به پیکره 
تولید داخلی وارد می کند نیاز به همکاری سایر دستگاه ها داریم.

فرمانده انتظامی تهران بزرگ اذعان کرد: یکی از الزامات کاهش 
قاچاق کالا این است که تولید کنندگان داخلی به کیفیت و قیمت 
تولیدات خود توجه ویژه ای داشته باشند. کمااینکه در بسیاری 

از موارد، محصولات داخلی از کیفیت بالایی برخوردار نیستند.

قارچ سیاه و دانستنی هایی درباره آنشاخصهایپليسموفقازنگاهسرداررحيمی

موکورمایکوزیــس کــه به نام »قارچ ســیاه« 
اما بسیار  نادر  نیز شــناخته می شــود، عفونتی 
خطرناک اســت. این شــرایط به واســطه ی 
گروهــی از قارچ ها به نام موکورمایســیت ها 
ایجاد می شــود و اغلب ســینوس ها، ریه ها، 

پوســت و مغز را تحت تاثیر قرار می دهد.
به گــزارش مملکت آنلاین، افــراد می توانند 
هاگ های قارچ را استنشــاق کرده یا از طریق 
چیزهایــی مانند خاک، محصول یا نان فاســد 
یا توده های کمپوســت در معــرض آنها قرار 
بگیرند. اخیرا اخباری مبتنی با درگیری بیماران 
کرونایی در هند با این عفونت قارچی منتشــر 
شــده که نگرانی های بسیاری را در این رابطه 

ایجاد کرده است.
قارچ سیاه در بین بیماران مبتلا به کرونا رو به 
افزایش اســت. به نظر می رسد مهم ترین دلیل 
این عفونت در بدن بیماران کرونایی، اســتفاده 
بی رویه از داروهای اســتروئیدی و سطح قند 

خون بالا باشد.
اما ســوال اصلــی چه کســی در معرض خطر 

است؟
عفونــت موکورمایکوزیس مــی تواند برای هر 
فردی در هر ســنی رخ دهد. بیشــتر افراد در 
برهــه ای از زندگی خود بــا قارچ ها در تماس 
خواهند بود. اما اگر به دلیل دارویی که مصرف 
مــی کنید یا به دلیل شــرایط ســلامت مانند 
مواردی که در ادامه به آنها اشاره شده است از 
احتمال  باشید،  برخوردار  ایمنی ضعیفی  سیستم 

این که بیمار شــوید نیز بیشتر می شود.
دیابــت به ویــژه زمانی که بیمــاری های زیر 

نباشد کنترل  تحت 
اچ آی وی یا ایدز

سرطان
عضو پیوند 

بنیادی پیوند سلول های 
نوتروپنیا )تعداد کم گلبول های ســفید خون(

استروئید از  بلندمدت  استفاده 
از مواد مخدر تزریقی استفاده 

سطوح بالای آهن در بدن )هموکروماتوز(
نامناسب از تغذیه  ناشی  وضعیت بد سلامت 

)اســیدوز  بدن  در  اســید  نامتعــادل  ســطوح 

متابولیک(
تولد زودرس یا وزن کم هنگام تولد

همچنین، اگر پوست دارای آسیب دیدگی مانند 
ســوختگی، بریدگی یا زخم باشد، احتمال ابتلا 
به موکورمایکوزیس بیشــتر می شود. همانگونه 
که قبلا نیز اشاره شــد مواردی از ابتلا به این 
عفونت قارچی بیــن بیماران مبتلا به کرونا نیز 

گزارش شده است.
نیست پس  واگیردار  موکورمایکوزیس شرایطی 

نباشید. نگران 
علائم

علائم موکورمایکوزیس به قســمتی از بدن که 
قارچ در آن رشد می کند، بستگی دارد. از جمله 
علائــم این عفونت قارچی مــی توان به موارد 

زیر اشاره کرد
- تب

- سرفه
- سینه درد

- تنگی نفس
- تورم در یک سمت صورت

- سردرد
سینوس گرفتگی   -

- ضایعات ســیاه رنگ روی پل بینی یا درون 
دهان

- شکم درد
- حالت تهوع و استفراغ

- خونریزی گوارشی
- خون در مدفوع

- اسهال
اگر پوست آلوده شــده باشد، بخش تحت تاثیر 
قــرار گرفته می تواند تاول زده، قرمز، یا متورم 
دیده شــود. همچنین، ممکن است این بخش 

سیاه رنگ شده یا گرما یا درد احساس شود.
عفونت می تواند از طریق خون به بخش های 
دیگر بدن گســترش یابد. این شــرایط به نام 
موکورمایکوزیس منتشــر شــناخته می شــود. 
زمانی کــه این اتفاق رخ مــی دهد، قارچ می 
تواند اندام هایی ماننــد طحال و قلب را تحت 
تاثیر قــرار دهد. در موارد شــدید، فرد ممکن 
است تغییراتی در وضعیت روانی خود را تجربه 
کرده یا وارد کما شــود. این شــرایط حتی می 

باشد. مرگبار  تواند 

تشخیص و درمان
اگر در مورد ابتلا به موکورمایکوزیس مشــکوک 
هستید، پزشــک یک معاینه بدنی از شما خواهد 
داشــت و پرسش هایی درباره سابقه پزشکی تان 
مطرح می کند. اگر در تماس با غذاهای فاسد یا 
مکان هایی بوده اید که گرده های قارچ اغلب در 
آنها یافت می شود، به پزشک خود اطلاع دهید..
ادامه در صفحه ۸

آلومینیوم 1   پرسپولیس 0
 خطیبی سرخ ها را دبل کرد

پرسپولیس در روزی که بازی بی کیفیتی را انجام داد 
مغلوب تیم پر انگیزه و خوب آلومینیوم شــد و اولین 

شکست فصل را در هفته سوم تجربه کرد.
پرسپولیس در هفته سوم لیگ برتر میهمان آلومینیوم 
اراک بود. ســرخ ها هیچ موقعیت خاصی روی دروازه 
حریف ایجاد نکردند و کمتر شباهتی به پرسپولیسی 
کــه پنج دوره متوالی قهرمان لیگ شــده داشــتند.

آلومینیوم همانند سال گذشته به پرسپولیس اجازه نداد 
هیچ امتیــازی از اراک به تهران ببــرد و با تک گل 
علیرضا نقی زاده، مدافع عنوان قهرمانی را شکســت 
داد. تیم برتر میدان آلومینیوم بود و فرصت های زیادی 
خلق کرد و وقتی هم که جلو افتاد همچنان به حمله 
کردن ادامه داد تا با شایســتگی سه امتیاز خانگی را 

کسب کند و ۷ امتیازی شود. 
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خبرسیاست

نباید در امدادرسانی به مناطق 
زلزله زده محدودیتی باشد

 رییس مجلس شورای اسلامی گفت: مناطق زلزله زده از 
نظر شرایط اقتصادی و محرومیت به گونه ای هستند که 
نباید محدودیتی در امدادرسانی به آنها دیده شود و باید 
اینطور تصور کنیم که مردمی که آنجا آســیب دیده اند، 
خانواده ما هستند و تمامی دستگاه ها باید با این نگرش 

مسائل را پیگیری کنند ...
به گزارش ایرنــا از خانه ملت، محمدباقر قالیباف ظهر 
دوشنبه در نشســت پیگیری اقدامات صورت گرفته در 
مناطق زلزله زده اســتان های خوزستان، چهارمحال و 
بختیاری، خراسان شمالی و کرمان گفت: کمیسیون های 
عمران، کشــاورزی و امور داخلی کشــور و شــوراها 
ماموریت های خــود را در مناطق زلزلــه زده پیگیری 

می کنند.
رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مشکلات 
مناطــق زلزله زده زرند کرمان را پیگیری کرده ام، افزود: 
این مناطق زلزله زده از نظر شرایط اقتصادی و محرومیت 
به گونه ای هستند که نباید محدودیتی در امدادرسانی به 
آنها دیده شود و باید اینطور تصور کنیم که مردمی که 
آنجا آسیب دیده اند، خانواده ما هستند و تمامی دستگاه ها 

باید با این نگرش مسائل را پیگیری کنند.
قالیبــاف با اشــاره به اینکه هیچ مســوولی به مناطق 
زلزله زده استان خراسان شمالی سفر نکرد و این موضوع 
باعث اعتراض مردم نسبت به نمایندگان آنها شد، ادامه 
داد: تنها کســی که به مناطق زلزله زده خراسان شمالی 
رفت رییس بنیاد مســکن بود، بعد از حضور وی روند 
اقدامات تغییر کرد، لذا حضور مسوولان اثرگذار است و 

افکار عمومی به این مساله توجه می کند.
وی همچنین با بیــان اینکه در مناطق محرومی چون 
بازفت و اندیکا و محرومترین نقــاط زاگرس زلزله رخ 
داده است، تاکید کرد: باید تامین اعتبارات مربوط به این 
مساله با جدیت از سوی روسای کمیسیون های عمران و 

کشاورزی پیگیری شود.  
رییــس قوه مقننه با تاکید بر اینکــه همه باید ملزم به 
رعایت قانون شوند که بخشــی از آن رعایت مقررات 
مالی اســت، عنوان کرد: بودجه قابل توجهی در حوزه 
بحران داریم، یعنی در جایی که مردم در عذاب هستند، 
لذا اعتبارات باید به جا و درست هزینه شوند، همه باید 
اخلاقا و شــرعا متعهد شویم تا اعتبارات حوزه مدیریت 

بحران در جای خود هزینه شود.

مشکل ایرانیان زندانی در 
پاکستان پیگیری می شود

 رییس گروه دوستی پارلمانی ایران و پاکستان، با اعلام 
تشــکیل کارگروه ویژه تسهیل امور تهران و اسلام آباد، 
حل مشکل ایرانیان زندانی شده در پاکستان را از مسائل 

قابل پیگیری در این کارگروه عنوان کرد.
 احمد امیرآبادی فراهانی روز دوشنبه گفت: قرار است در 
آبان ماه وزیر تجارت و سرمایه گذاری پاکستان در سفری 
به کشورمان ضمن ملاقات با مقامات مختلف و وزیران 
اقتصادی در زمینه تسهیل روابط تجاری و اقتصادی دو 
کشــور گفت و گوهایی انجام دهد.رییس گروه دوستی 
پارلمانی ایران و پاکستان افزود: بحث راه اندازی و فعال 
شدن اتاق تهاتر از جمله مســائل مهم این سفر است 
که قرار اســت به آن پرداخته شود همچنین تبادل کالا 
با بخش خصوصی دو کشــور نیز در دستور کار فعالان 
اقتصادی در حاشیه این سفر قرار دارد.امیرآبادی فراهانی 
درباره تشکیل کارگروه ویژه برای تسهیل امور ایران و 
پاکســتان عنوان کرد: در جلسه ای با رییس جمهوری 
پیشنهاد شــد کارگروهی برای توسعه و تسهیل روابط 
سیاســی - اقتصادی و توسعه روابط دو کشور تشکیل 
شود و در اولین گام موضوع انتقال گاز ایران به پاکستان 
در آن مطرح شــد و  مقرر شد این کارگروه به ریاست 
معاون اول تشکیل شــود.وی با اشاره به ابعاد سیاسی 
روابط دو کشــور هم تصریح کرد: سفر هیات پارلمانی 
ایران همزمان بود با ســفر رییس ســتاد کل نیروهای 
مسلح کشــورمان و ملاقات های او با مقام های دولتی 
و نظامی این کشور که توافقاتی در زمینه امنیت مرزها 
و توسعه گذرگاه ها و بازارچه های مرزی در این چارچوب 

صورت گرفت.

خبر

  تدوین پلتفرم های بومی 
سایبری شهری ضروری 

است
رییس ســازمان پدافند غیرعامل کشور، قرن بیست و 
یکم را قرن دفاع ســایبری شهری و در اختیار داشتن 
پلتفرم های بومی سایبری شهری یک ضرورت عنوان 

کرد.
به گزارش روز دوشــنبه ایرنا از از پایداری ملی، سردار 
غلامرضا جلالی روز دوشــنبه در چهارهمین همایش 
ملــی پدافنــد شــهری در وزارت راه و شهرســازی، 
گفت: ســازمان پدافند غیرعامل کشور آمادگی دارد با 
همکاری وزارت راه و شهرسازی و سازمان شهرداری و 
دهیاری های وزارت کشور، آموزش های لازم در مورد 
الزامات و ضوابط پدافند غیرعامل را برای شــهرداران 
و شوراهای شهر و روستایی که به تازگی تصدی امور 

مدیریت شهری را به دست گرفته اند، ارائه کند.
وی با بیان اینکه تهدیــدات یک عنصر زنده و جدی 
است که همواره و در همه فعالیت ها و زیرساخت های 
ساخته دست بشر وجود داشته و دارد؛ شهرها را محل 
تقاطع زیرســاخت ها، کارکردها، مدیریت شــهری و 
شهروندان دانست که مدیریت آن پیچیده شده است.

ســردار جلالی یادآور شــد: هرچقدر شهرها به سمت 
شبکه ای شدن و سیستمی شــدن حرکت می کنند و 
رویکرد سیستم در سیستم در شهرها متجلی می شود، 
مدیریت تعارض زیرســاخت ها با یکدیگر و هماهنگ 
کردن و هــم افزا کــردن آنها پیچیده می شــود که 
رویکرد مدرن مدیریت شــهری و شهرسازی باید به 

این موضوع بپردازد.
رییس ســازمان پدافند غیرعامل کشور تصریح کرد: با 
افزایش رویکرد هوشمندسازی در زیرساخت ها، مانند 
خانه هوشمند، کنترل هوشمند ترافیک، خودرو هوشمند 
و شهر هوشمند، ما به سمت افزایش بهره برداری ها در 
حوزه هوشمندی می رویم ولی در کنار استفاده از مزایا 
و قابلیت هوشــمندی، آســیب پذیری ها و مخاطرات 
ناشــی از هوشــمندی شــهرها نیز افزایش می یابد. 
می تــوان گفت که در آینده یکی از تهدیدات عمده ما 
تهدیدات سایبری شهری است که باید به آن بپردازیم 
چرا که می خواهیم زیرســاخت های شــهری را روی 

پلتفرم های شهر هوشمند استفاده کنیم.
سردار جلالی از قرن بیست و یک به عنوان قرن دفاع 
ســایبری شــهری یاد کرد و افزود: در اختیار داشتن 
پلتفرم های بومی سایبری شهری یک ضرورت دانست 
کــه در این زمینه تلاش های خوبی در کشــور انجام 
شده و امیدواریم این تلاشها به زودی به نتیجه برسد.

رییس ســازمان پدافند غیرعامل کشــور توضیح داد: 
برنامه آینده توســعه شــهرها و برنامه توسعه کشور 
در حوزه زیرســاخت ها، باید از یک مدل نهادینه شده 
مهندسی پدافند غیرعامل در ذات طرح برخوردار باشد.

وی خاطرنشــان کرد: بســیاری از موضــوع پدافند 
غیرعامل به عنوان پیوســتی برای توسعه شهرها یاد 
می کننــد ولی امروزه به دلیل پیشــرفت تکنولوژی و 
پیچیده شدن زیرساخت ها، انتخاب مدل پدافندی باید 
منطبق با انتخاب مدل تکنولوژی باشــد. یعنی توجه 
به طراحی منطبــق بر اصول پدافنــد غیرعامل جزء 
ذات طراحی تلقی شود.ســردار جلالی تصریح کرد: ما 
موضوع ایمنی، امنیت و پایداری را در شــهرها هدف 
گذاری کردیم بنابراین بســیارمهم اســت که طراحی 
مبتنی بر پدافند غیرعامل در ذات شهر باید مورد توجه 

قرار گیرد.
وی هدف گذاری ســازمان پدافند غیرعامل کشور در 
طرح پدافند شــهری را ایجاد شهری سبز، امن، مدرن 
و منطبق بــر ارزش ها و معماری ایرانی اســلامی و 
پایــدار عنــوان کرد و گفــت: چنین شــهری از نظر 
پدافند غیرعامل یک شــهر پایدار محسوب می شود.

رییس ســازمان پدافند غیرعامل اظهار کرد: سازمان 
پدافند غیرعامل کشــور با استفاده از ظرفیت نخبگان 
دانشگاهی، موفق به تدوین یک الگو با سند راهبردی 
پدافند شهری شده است که به توسعه شهرها با توجه 
به معیارها و ضوابــط پدافند غیرعامل توجه دارد و در 
این زمینه ۱۰ عنوان برنامه مشــترک پدافند شــهری 

تدوین شده است.

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: بین ایران 
و آمریکا مدت ها گفتگویی نبوده اســت و بعد 
از خروج آمریکا از برجام نیز برخی ملاقات ها 
بود اما بعد از آن تماس و ملاقاتی انجام نشده 

است.
به گزارش خبرنگار مهر، نشست خبری سعید 
خطیب زاده ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
کشــورمان صبح امروز )دوشنبه( در پاسخ به 
ســوالی در خصوص خبری مبنی بر پیشنهاد 
محرمانه آمریکا برای مذاکره دوجانبه با ایران، 
گفت: بین ایــران و آمریکا مدت ها گفتگویی 
نبوده اســت و بعد از خــروج آمریکا از برجام 
نیز برخی ملاقات هــا بود اما بعد از آن تماس 

و ملاقاتی انجام نشده است.
خطیــب زاده گفت: آمریکا بــه عنوان ناقض 
قطعنامه ۲۲۳۱ شــورای امنیت و طرفی که از 
برجام خارج شده است، تمام تلاش خود را کرد 
که برجام را از بین ببرد و تحریم های بین المللی 
را بر ضد ایران اعمــال کند. تا زمانی که این 
واقعیت ها تغییری پیدا نکند در هیچ شــکل و 
فرمتی تماسی بین ایران و آمریکا انجام نخواهد 

شد.
وی افــزود: ما به انــدازه کافی از آمریکایی ها 

حرف شنیده ایم.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش به 
پرواز چند ســاعته جنگنده های چند کشــور 
منطقه به همراه رژیم صهیونیستی در منطقه 
گفت: ما به دقت این مساله را رصد می کردیم. 
این پروازها یــک نمایش بی رنگ و بو بود و 

بیش از این ارزش پرداختن ندارد.
خطیب زاده همچنین پیرامون گفتگوهای ایران 
و عربستان ســعودی، اظهار داشت: گفتگوها 
جدی و شفاف است، اما اینکه ما به کجا برسیم 
مشــروط به طرف مقابل است که از اظهارات 

رسانه ای عبور کند.
وی در پاسخ به سوالی در خصوص اختصاص 
بودجه ۱.۵ میلیارد دلاری اسرائیل علیه ایران، 
تصریح کرد: ما تهدید رژیم اشغالگر قدس برای 
ثبات امنیت منطقه را نادیده نگرفتیم، اساســاً 

ذات این رژیم بحران آفرینی است.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه گفت: رژیم 
صهیونیستی به خوبی از توانمندی ایران آگاه 
اســت و توانمندی محدود خود را هم می داند. 
آنها می دانند کــه ایران دربــاره امنیت خود 

مصالحه نمی کند و شوخی ندارد.
خطیب زاده در پاسخ به سوال خبرنگار مهر، در 
واکنش به برگزاری نشست گروهک منافقین 
در واشــنگتن، گفت: این گروهک ورشکسته 
منافقین به صورت نمایشی برای آنکه نمایش 
زنده بودن خودش را داشــته باشد،  در برخی 

کشورها و نقاط این جلسات را برگزار می کند.
وی افزود:  البته تاســف برانگیزتر این اســت 
که با پول برخی از مقامات، کشــورهای دیگر 
را تشویق می کنند که در جلساتشان سخنرانی 
کنند؛ اما هیچ کس نه این جلســات را جدی 
می گیرد و نــه آن آدم هایی که با بدنام کردن 
خودشان در آن نشست ها صحبت می کنند.  

سخنگوی دســتگاه دیپلماســی اضافه کرد: 
تاریخ مصرف این گروهک برای اربابانشــان 
و کارفرماهایشــان سال ها است که تمام شده 
اســت و هرازگاهی از آنها بر علیه مردم ایران 

سوء استفاده می کنند.
خطیب زاده گفت: واقعاً شرم آور است که برخی 
از آنها که همچنان باقی مانده اند،  بر ضد مردم 

خودشان اقدام می کنند.
وی بــا بیان اینکه آنهایی کــه توبه کردند و 
برگشتند، آغوش ملت برایشان باز است، اظهار 

داشــت: من فکر می کنم هر عضوی که توبه 
کند و به آغوش ملت برگردد، زندگی عادی را 

بسیار زودتر تجربه می کند.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه همچنین در 
واکنش به بیانیــه تروئیکای اروپایی و ایالات 
متحده، گفت: دولت هــای انگلیس، آلمان و 
فرانسه پس از خروج آمریکا از برجام، هیچ یک 

از تعهداتشان را انجام ندادند.
خطیــب زاده افزود: ایران بر اســاس باورهای 
اصیل اســلامی و البته فتــوای مقام معظم 
رهبری، هیچگاه به دنبال تولید ســلاح های 
کشتار جمعی نبوده است و نیست؛ این موضوع 
هیچ جایی در دکترین دفاعی ما ندارد.وی تاکید 
کرد: جمهوری اسلامی ایران فکر می کند که 
همه جهان باید برای خلع ســلاح سراسری 

اجماع و اقدام کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان تصریح 
کرد: آمریکا تنها کشــوری در جهان است که 
در استفاده از سلاح هســته ای چنین جنایت 
بی شرمانه ای را مرتکب شده است و روزی باید 

خلع سلاح هسته ای را بپذیرد.
خطیب زاده افزود: جمهوری اسلامی ایران به 
عنوان عضو مسئولیت پذیر معاهده عدم اشاعه 
)NPT( و عضو آژانس بیــن المللی انرژی 
اتمی همواره همکاری مناســبی در چارچوب 
پادمــان با این نهاد فنی و تخصصی داشــته 
است  و با پایبندی کامل به تعهدات خود، حتی 
یکسال پس از خروج غیرقانونی و غیرمسئولانه 
ایالات متحده آمریکا، حسن نیت خود را نشان 

داده است.  
وی با بیان اینکه ملاک برای ما، عمل طرف 
مقابل است، اظهار داشت: دولت جدید آمریکا 
بر خلاف مواضع اعلامی، همچنان سیاســت 
فشار حداکثری که منجر به اعمال تحریم های 
جدید و یا اعمال مجدد تحریم هایی که پیش 

از آن رفع شده بودند، را ادامه می دهد.    
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: پس 
از طی زمان لازم برای استقرار دولت جدید و 
انجام بررســی های مقتضی و همچنین پس 
از مشورت با شــرکا و رایزنی ها با هماهنگ 
کننده کمیسیون مشترک برجام، اعلام شد که 
مذاکرات جهت لغو تحریم ها پیش از پایان ماه 

نوامبر آغاز خواهد شد.  
خطیــب زاده در خصوص آنچه در زمینه تولید 
اورانیوم فلزی و اورانیوم با غنای بالا در بیانیه 
سران ۴ کشور اعلام شده است،  تصریح کرد: 
برخلاف بیانیه، تولید اورانیوم فلزی و اورانیوم با 
غنای بالا همانطور که پیش از این نیز اعلام 
شده است، با اهداف صلح آمیز و دارای مصارف 
غیرنظامی ازجمله مصارف پزشــکی و تامین 
ســوخت رآکتور تحقیقاتی تهران بوده است و 

باید یادآور شــد که چنین مواضع غیرمنطبق 
با واقعیت، نتایج ســازنده ای با خود به همراه 
نخواهد داشــت.  وی با بیان اینکه بحران به 
اصطلاح هسته ای که در این بیانیه به گزافه 
از آن یاد شــده است، یک بحران ساختگی و 
تبلیغاتی بیشتر نیست،  افزود: اما هرچه هست، 
شرایط کنونی در واقع حاصل عدم مسئولیت 
پذیری و عدم پایبندی نسبت به اجرای تعهدات 
توسط دولت های صادر کننده این بیانیه بوده 
اســت و خروج غیرقانونــی و نقض قطعنامه 
۲۲۳۱ )۲۰۱۵( شــورای امنیت سازمان ملل 
متحد توسط دولت ایالات متحده آمریکا و بی 
عملی طرف هــای اروپایی در اجرای تعهدات 
خود منجر به ایجاد وضعیت کنونی شده است.

ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاســخ به 
ســوالی در خصوص ضرورت اقدام دولت کره 
جنوبــی در بازگرداندن پول های بلوکه شــده 
کشورمان گفت:  تلاش می کنیم این موضوع 
کمترین تاثیر را بر روابط دوجانبه داشته باشد. 
هیچ ملتی این را بر نمی تابد که دست دولت و 

کشور دیگری در جیبش باشد.
خطیب زاده تصریح کرد: پول های بلوکه شده ما 
در کره جنوبی باید برگردد، البته تلاش هایی در 

این باره شده است، اما کافی نیست.  
وی با بیان اینکه ما با مسئولان بانک مرکزی 
کشورمان و طرف متقابل کره ای در این باره در 
ارتباط بودیم، اظهار داشت: اراده ای در این باره 

وجود دارد، اما این اراده باید محقق شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین درباره 
اقــدام دولت کره جنوبــی در اهدای محموله 
محدود ماسک به کشورمان، تصریح کرد: ما 
پاسخ به این اقدام را در حد طنز نگه می داریم.

خطیب زاده گفت: البته مردم کره نشــان دادند 
کــه در قبال آن چه دولت آنها در خصوص ما 

مرتکب شدند، نارضایتی دارند.
وی در پاسخ به سؤالی درباره حق آبه هیرمند نیز 
گفت: این مربوط به سال۱۳۵۱ است و هیچگاه 
این مــوارد با آمدن و رفتــن هیئت حاکمه و 

دولت ها تغییر نمی کند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه اظهار داشت: 
در بسیاری از ســال ها طرف های افغانستانی 
به تعهدات خود به ویژه براساس بند ۳ قرارداد 
پایبند نبودند و نهاد مســئول و اجرایی قرارداد 
کمیساران عالی آب هستند که وزارت نیرو از 
سوی ایران مسئولیت داشته و همواره پیگیری 
کرده و هیئت حاکمه سرپرستی افغانستان به 
اندازه دولت افغانستان در گذشته و نظام های 
قبل از آن متعهد به این موضوع هستند و مهم 
این است که اینها اجرایی شود و این موضوع 

پیگیری خواهد شد.
خطیب زاده در پاسخ به ســوالی در خصوص 

احتمال دیدار »رافائل گروســی« و حســین 
امیرعبداللهیان در ســفر آتی مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی به تهران گفت: روابط 
ایران و آژانس کاملًا فنی و حرفه ای است و  از 
طرف جمهوری اسلامی ایران، سازمان انرژی 
اتمی  با آژانس بین المللی انرژی اتمی، به طور 

منظم و دقیق در ارتباط است.
وی ادامه داد: در سفرهای قبلی مدیرکل های 
ســابق آژانــس بین المللــی انــرژی اتمی، 
ملاقات های تشــریفاتی با برخــی از مقامات 
انجام شــده است.  کاملا طبیعی است که هر 
وقت سفری تنظیم شود، اگر در دستور کار لازم 
باشد این ملاقات ها انجام شده و انجام می شود.

سخنگوی دستگاه دیپلماســی اظهار داشت: 
اگر ســازمان انرژی اتمی برنامه را نهایی کند،  
امیرعبداللهیان حتما »گروســی« را می بیند و 
منعی برای این قضیه وجود نداشته و نخواهد 

داشت.
خطیــب زاده در خصوص وضعیت اتباع ایرانی 
گرفتار در مرزهــای بلاروس، گفت: برخی در 
دام  گروه های شــیادی می افتند و به صورت 
غیرقانونی با وعده های فریبکارانه و هزینه های 
سرسام آور از طرق مختلف توسط این باندها با 
وعده از ایران خارج و بالای ۹۰ درصد آنها هم 

هیچ وقت به مقصد نمی رسند.
وی افزود: توصیه می کنم مردم ما از مسیرهای 
قانونی برای ســفر اقدام کننــد و در دام این 
گروه ها که هیچ وقت سرنوشــت افرادی که 
با آنها همراه می شوند، روشن نمی شود اجتناب 

کنند.  
ســخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: از 
زمانی متوجه شــدیم برخی هموطنان در مرز 
گرفتار شــده اند، تلاش های خود را شــروع 
کردیم و حتی یافتن موقعیت آنها خیلی سخت 
بود. برخی به »مینسک« آورده شدند و برخی 

نیز به تهران بازگشتند.  
خطیب زاده تصریح کرد: بسیاری از این اتباع را 
نمی دانیم کجا هستند و موضوع هم این ۱۳ نفر 

نیستند. دارای پیچیدگی هایی است.
وی گفت:  به دولت بــلاروس گفتیم با توجه 
به روابط خوب دو کشــور انتظار داریم حداکثر 
همکاری انجام شود و گزارش هایی از برخورد 
نامناسب با این اتباع را داشتیم که در ملاقات ها 
گفتیم و طرف بلاروس گزارش ها را دریافت و 

پیگیری می کند.
سخنگوی دستگاه دیپلماســی تاکید کرد: تا 
لحظه آخــر، این موضوع را پیگیری می کنیم. 
این پروسه ای نیست که یک روزه تمام شود و 
امیدواریم توجه و آگاهی در مردم ما بیشتر شود 

که از این مسیرها برای تردد استفاده نکنند.
خطیب زاده در پاسخ به ســؤالی در خصوص 
اظهارات مقامات برخی از کشــورهای حاشیه 
خلیج فارس نیز، گفــت: جزایر ایران در خلیج 
فارس همواره ایرانی بوده، هست و خواهند بود. 
اگر به نقشــه های منطقه برای ۷۰ تا ۸۰ سال 
پیش هم نگاه کنند برخی کشورهایی که آنجا 

هستند خودشان را در نقشه نمی بینند.  
وی گفت: ضمن  آنکه همسایه صبوری هستیم 
و حسن همسایگی را در عمل نشان دادیم در 
مورد یــک میلیمتر از خاک مان کوتاه نیامدیم 
و خون های مقدســی که در هشت سال دفاع 
مقدس بر روی این خاک ریخته شــده نشان 
داد که ما از یک وجب خاکمان هم نمی گذریم.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان درباره 
اظهارات »بلینکن« وزیر خارجه آمریکا مبنی 
بر این که مشخص نیست ایران اراده ای برای 
بازگشت به مذاکرات داشته باشد و اگر نباشد 

گزینه هــای لازم را دنبال می کنیم، گفت: اگر 
امروز برجام در این وضعیــت و در این نقطه 
قرار دارد، بلینکن دچار فراموشی نشود. در این 
نقطه هستیم چون آمریکا گردن کشانه با نقض 
مقدمات بدیهی حقوق بین الملل از برجام خارج 

شد.
خطیب زاده اضافه کرد: نسبت آمریکا با برجام، 
نسبت کشوری است که از نظر حقوق بین الملل، 
غیرقانونی خارج شده و از نظر سیاسی تلاش 
کرده این توافق بین المللی مورد تایید قطعنامه 
شورای امنیت را از بین ببرد، همچنین تلاش 
کرده اســت که دلار را تبدیل به سلاح علیه 

این توافق کند.
وی اضافه کرد: اگر سیســتم سیاسی آمریکا 
دچار آلزایمر  شده لازم است به آنها گفته شود 

چه کسی از توافق خارج شد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 
ایران با صبر راهبردی یک ساله، تمام تعهدات 
خود را انجام داد و بعد از بی عملی اروپا، برخی 
اقدامــات جبرانی را انجام داد و آمریکا همه را 

می داند.
خطیــب زاده تصریح کرد: برخــی اظهارات، 
تکراری و به تعبیــر دقیق تر بی روح و نخ نما 
شده اســت. آمریکا می داند گزینه ها چیست 
و بهتر اســت  به جای اینکه در دام ادبیات و 
منطق تندروها بیافتد، تلاش کند ادبیات جدید 
و منطــق جدیدی را ایجاد کنــد و بداند اقدام 
درســت را جامعه جهانی با آغوش باز خواهد 

پذیرفت.
وی دربــاره انتظــار ایران از نقــش چین در 
مذاکرات هســته ای، گفت: گفتگوهای ما در 
وین قبل از نوامبر نهایی می شــود.  ما و پکن 
رایزنی های خیلی نزدیکی بــا هم داریم و در 
بروکسل، تاریخ قطعی و نهایی نشد چون ایران 
می خواســت با همه طرف ها و از جمله پکن 
رایزنی کند و تاریخ در این هفته نهایی می شود.

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان درباره 
موضع دوگانه غرب در قبال حقوق بشر، افزود: 
بدترین نگاه به حقوق بشــر نگاه سیاســی و 
ابزاری اســت. آنهایی که فکر می کنند حقوق 
بشــر یکی از ابزارها در جعبه ابزار است تا به 
دیگران فشــار بیاورند بزرگ ترین خائنان به 

حقوق بشر هستند.  
خطیب زاده در پاســخ به سؤال دیگری درباره 
بازگشایی سفارتخانه های ایران و عربستان و 
اینکه آیا احتمال می دهید مذاکرات در جریان 
بین دو کشور به تسهیل روابط تجاری کمک 
کند، گفت: تا بازگشــایی سفارتخانه ها فاصله 
داریم و الان زود است در خصوص این موضوع 

صحبت کنیم.
وی افزود: گفتگوهای ما در بغداد شــروع یک 
فرآیند بــود که انتهــای آن می تواند به آنجا 
بینجامد، البته مشروط و منوط به تعهد جدی 

ریاض برای اقدام موثر است.
ســخنگوی وزارت خارجه دربــاره مذاکرات 
ایران و عربســتان و مســائل پیش آمده بین 
عربستان و لبنان و برخی کشورهای دیگر نیز 
گفت:گفتگوهای ایران و عربستان دوجانبه و 
منطقه ای است و ما درباره دوستان خود با هیچ 

کس صحبت نمی کنیم.  
خطیب زاده ادامه داد: در کنار دوستانمان هستیم 

و هیچگاه موضوع صحبت ما با کسی نبود.  
وی با بیان اینکه ریاض هم می داند سیاســت 
فشار و محاصره علیه دیگر کشورها مدت ها، 
اثر خود را از دست داده است و سیاست درستی 
هم نیست، گفت: ما همواره در کنار مردم یمن 

و دوستان خودمان ایستاده ایم.  

به نظر می رســد که هر چند جهان پس از بیماری 
کرونا با بحران های بیشتری دست به گریبان است 
اما نشســت امسال گروه بیســت نتوانسته گامی در 

جهت بهبود این وضعیت بردارد.
مهسا مژدهی: نشســت گروه بیست امسال شانس 
این را داشــت که با وجود بیمــاری کرونا به صورت 
حضوری برگزار شود و برای این کار ایتالیا میزبان شد 
تا برخی از قدرت های اقتصادی جهان دور یکدیگر 
برای رایزنی جمع شوند. این نخستین بار بود که بعد از 
همه گیری کرونا، نشست حضوری برگزار شد. هرچند 
که دو کشور روسیه و چین باز هم ترجیح دادند تا به 

صورت مجازی در این جلسه شرکت کنند.
 گروه بیست اقتصاد بزرگ گروهی متشکل از وزرای 
اقتصاد )دارایــی( و مســئولان بانک های مرکزی 
بیست اقتصاد برتر جهان است. گروه ۲۰ متشکل از 
قدرتمندترین کشورهای جهان در زمینه اقتصاد است 
که در مجموع ۸۵ درصد کل اقتصاد جهانی هستند  
و دو ســوم جمعیت جهان در آن ها ســاکن اند. هر 

سال در فصل پاییز یکی ازکشورهای عضو این گروه، 
میزبانی نوزده کشــور دیگــر را به عهده میگیرد.۱۹ 
کشــور و اتحادیه اروپا در حقیقت تشــکیل دهنده 
این گروه هستند. اولین بار نشست این گروه درسال 
۱۹۹۹ یعنی بیســت و دو سال قبل و پس از بحران 
مالی۱۹۹۷ آسیا در آلمان و شهر برلین برگزار شد.در 
نشســت  های آغازین گروه ۲۰ تنها، وزیران اقتصاد 
و روســای بانک های مرکزی شرکت می کردند. اما 
پس از بحران مالی بین ســال های ۲۰۰۷ و ۲۰۰۸ 
که کشورهای بیشتری را به ویژه در اروپا درگیر خود 
کرد، رهبران کشور ها هم اضافه شدند. حالا  سیزده 
سال اســت که گروه ۲۰ نشستهای خود را با حضور 
روسای جمهور و نخســت وزیران کشورهای عضو 

تشکیل میدهد.
 

محیط زیســت محور اصلی نشست گروه 
بیست در ایتالیا

موضوع گفتگوی سران کشورهای گروه ۲۰ معمولًا 

دربارهٔ اقتصاد است. اما بسته به شرایط، ممکن است 
دربــارهٔ موضوع های دیگر، ماننــد جنگ، یا بحران 
زیست محیطی نیز گفتگو شود. امسال محیط زیست 
و اختلافات بین کشورها و البته ایران در این اجلاس 

موضوعات مطرح شده بودند.
در پایــان نشســت اخیر کــه روز یکشــنبه انجام 
گرفت،رهبران۲۰ کشور ثروتمند جهان توافق کرده اند 
که با »اقدامــات معنادار و موثــر«، تلاش ها برای 
محدود کردن گرمایش زمیــن را ادامه دهند. به جز 
این توافق کلی، فقدان تعهدات مشــخص از سوی 
این کشــورها در توافق نهایی، برخی فعالان محیط 
زیست را سرخورده کرده است. به ویژه آنکه هواداران 
محیط زیســت در روزهای اخیر تلاش زیادی برای 
جلب توجه مقامات کشورها انجام داده و امیدوار بودند 
که اجلاس گروه بیست در شرایطی که جهان اخیرا 
شدیدترین بحران محیط زیستی اش را تجربه کرده، 
بیشتر از همیشــه به این موضوع بپردازد و رهبران 

جهان قول و قرارهایی بگذارند.
ایتالیا، میزبــان اجلاس گروه بیســت، امیدوار بود 
که اعضــای این گروه در آســتانه اجلاس تغییرات 
اقلیمی ســازمان ملل متحد برای رسیدن به اهداف 

مشخص تری متعهد شوند.
بوریس جانسون نخست وزیر بریتانیا ، میزبان اجلاس 
تغییرات اقلیمی سازمان ملل متحد در گلاسکو، گفته 
اســت »تدریجا پوچ بودن وعده های بدون عمل از 

سوی برخی رهبران جهان مشخص می شود.«

جــو بایدن رییس جمهوری آمریکا هم گفته بود که 
چند ملاقات سازنده در این اجلاس داشته و امیدوار 
اســت که پیشــرفت ها در اجلاس تغییرات اقلیمی 
گلاسکو ادامه پیدا کند.بایدن در عین حال گفته است 
چین و روســیه که در میان بزرگترین تولیدکنندگان 
آلاینده ها هستند »عملا به اجلاس نیامدند واین مایه 

سرخوردگی است.«
طرفداران محیط زیست به دنبال توافقی برای کربن 
خنثی بودند که البته در بیانیه پایانی هیچ اشــاره ای 
به این موضوع نشــده بود. »کربن خنثی« به معنی 
کاهش گازهای گلخانه ای و آلاینده ها تا حد ممکن و 
تا جایی است که یک کشور تنها به اندازه گنجایش 
جذب کربن خود، آلاینده کربنی تولید کند. کشورها 
مایلند که این اتفاق تا سال ۲۰۵۰ بیفتد اما روسیه و 
چین مخالف آن هســتند و ده سال دیرتر را مد نظر 

قرار داده اند.
از سوی دیگر اســترالیا و فرانسه هم اختلافات خود 
را به جی بیست آورده بودند. در حاشیه این نشست، 
نخست وزیر استرالیا از اقدام کشورش در لغو قرارداد 
خرید زیردریایی از فرانســه به عنــوان »تصمیمی 
درســت« دفاع کرد. پیش از این استرالیا ت قرارداد 
چند میلیارد دلاری خرید زیردریایی از فرانسه را کنار 
گذاشته بود که خشم مکرون و شکرآب شدن روابط 
با اســترالیا  را به دنبال داشت و جوبایدن هم علنا به 
حمایت از فرانســه دست زد. رئیس جمهور آمریکا در 
ضمن حضــورش در برابر دوربین هــای تلویزیونی 

به مکرون گفت که این تلقی را دارد که فرانســه از 
قصد استرالیا برای لغو قرارداد ۹۰ میلیارد دلاری خرید 
زیردریایی با گروه نیروی دریایی فرانسه »مدت ها قبل 
از علنی شدن« مساله پیمان مشهور به »آکوس« با 
موضوع تامین زیردریایی ها با موتورهســته ای برای 
استرالیا، مطلع بوده است. این مناقشه چندماهه باعث 
شد تا رییس جمهور جوان فرانسه با تنها کسی که در 
اجلاس گروه ۲۰ ملاقات نکند، موریســون، نخست 

وزیر استرالیا باشد.
 

توافق برسر اعمال مالیات 15 درصد 
از سوی دیگر رهبران گروه ۲۰ اقتصاد عمده جهان 
توافقی برای اعمــال مالیاتی حداقل ۱۵ درصدی بر 
سود شرکت های بزرگ را تایید کردند. این موضوع 
در ماه های گذشته مورد توجه ویژه ای قرار گرفته بود 
و بالاخره در ایتالیا گره از آن باز شد. با این حال انتظار 
می رود که این توافق باعث تغییر و تحولات شگفتی 
در میان شــرکت های چندملتی بزرگ شــود وآنها 
بخواهند که با جابه جایی هایی خود را به کشورهایی 

برسانند که از این قوانین مالیاتی پیروی نمی کنند.
ماجرای بعدی درخواست طالبان از این کشورها برای 
عملی کردن تعهدات مادی شــان به افغانستان بود. 
تعهداتی که به دولت پیشین این کشور داده شده بود 
و به نظر نمی رســد که گروه ۲۰ علاقه ای داشــته 
باشــد تا این پول ها را به دســت طالبان برساند که 
از آن برای اهداف نامعلوم اســتفاده می کند. با این 

حال این کشور ها حتی پیش ازبرگزاری نشست هم 
قول داده بودند که از فاجعه اقتصادی در افغانســتان 
پیشــگیری می کنند.در حاشیه نشست گروه بیست 
دیدارهایی هم در خصوص فعالیت های هســته ای 
ایران انجام گرفت. تروییکای اروپایی بیانیه ای صادر 
کرد که از ایران می خواســت تا به توافق پایبند بوده 
و دست از گسترش فعالیت های هسته ای خود بزند 
و ازســوی دیگر خواهان بازگشت سریع تر تهران به 
میــز مذاکرات بود. همچنین فرصتــی برای رایزنی 
مقامات امریکایی و اروپایی برای مساله احیای برجام 
و موضوعات هســته ای به وجود آمد. اما به نظر می 
رسد که موضوع توافق هسته ای تنها در حاشیه این 

نشست مطرح شده است.
بــه نظر می رســد که نشســت گروه بیســت در 
ایتالیا،چندان موفق ازآب در نیامده است. موضوعاتی 
که به خاطر آن امسال کشورها دور یکدیگر جمع شده 
بودند، به صورت مبهم باقی ماندند و تنها دستاورد آنها 
افزایش مالیات شرکت های بزرگ بود. محیط زیست، 
کرونا و افغانســتان و ایران اما موضوعاتی نبودند که 
این کشورها بتوانند بر سر آن به توافق یا نتیجه چشم 

گیری برسند.
اظهارات آنتونیو گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد 
نیــز در خور توجه بود کــه در توئیتی و پس از پایان 
نشســت سران گروه ۲۰، نوشــت: با این که از تعهد 
مجدد گروه ۲۰ به چاره ســازی های جهانی استقبال 
می کنم، رم را بدون رسیدن به آمالم ترک خواهم کرد.

خطیب زاده در نشست خبری:

گفتگوی مستقیمی بین ایران وآمریکا نیست

سياست۲
w w w . t e j a r a t o n l i n e . i r
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

پای طالبان هم به اجلاس جی بیست باز شد

گردهمایی رهبران جهان از چه شکاف های جدیدی پرده برداشت؟



 رییس ســازمان غذا و دارو گفت: کمک به صنایع 
داخلی از محورهای اصلی اســت امــا باید در این 
حوزه به تولیدکننــده واقعی کمک و تولید با ارزش 

و اصالت را تقویت کرد.
به گــزارش ایرنا از وبــدا، بهرام دارایی با اشــاره 
به شــرایط صنعت دارو در قبــل از انقلاب، بعد از 
انقلاب، دوران جنــگ تحمیلی و پس از آن اظهار 
کــرد:  ســازمان غــذا و دارو به دلیــل وظایف و 
حساسیت هایی که در این حوزه وجود دارد همواره 
با ســختی ها مواجه بوده اســت؛ از همین رو وزیر 
بهداشــت، ســازمان غــذا و دارو را مهمترین رکن 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی می داند.

وی نســبت دادن عنوان »مافیا« به ســازمان غذا 
و دارو را ضربه این ســازمان عنــوان کرد و افزود: 
گرچه ســازمان غذا و دارو از بیرون آن، سیســتم 

منســجمی به نظر نمی رسد و همیشــه ناملایمات 
درمورد این ســازمان بســیار زیاد بــوده اما همین 
ســازمان توانسته کیفیت و ســلامت فراورده های 

سلامت محور را تضمین کند.

معاون وزیر بهداشت با اشــاره به عملیات روانی و 
موضوع اطلاع رسانی در حیطه وظایف سازمان غذا 
و دارو عنوان کرد: متأسفانه در دولت قبل عناوین و 
اتهامات مختلفی به ســازمان غذا و دارو نسبت داده 
شــد. به عقیده من مملکت داری با شعر و داستان 
امکان پذیر نیست و همیشه باید قدردان کارگزاران 

باشیم. سیستم  خدمتگذاران  و 
وی دربــاره وظایــف ایــن ســازمان تصریح کرد: 
موضوع غذا حوزه بســیار مهمی اســت و کارهای 
بین المللــی مختلف در آن انجــام گرفته تا جایی 
که صنعت غذا به صنعت دارو کمک کرد. ســازمان 
غذا و دارو سازمان رگولاتور است اما چون دیگران 
مســئولیت خــود را در حیطــه تولیــد و نظارت به 
درســتی انجام ندادند، مجبور شــده است در حوزه 

نیز ورود کند. تولید 

دارایی خاطرنشان کرد: در این دوره با تمام سختی 
ارز  آزادسازی  های پیشرو لاجرم هســتیم موضوع 

دارو را با کمترین عوارض مدیریت کنیم.
رییس ســازمان غذا و دارو با اشــاره به تمایز میان 
صنایع تولیــدی اصیل و غیرواقعی گفت:  کمک به 
صنایع داخلی از محورهای اصلی اســت اما باید در 
ایــن حوزه به تولیدکننده واقعی کمک کرده و تولید 

با ارزش و اصالت را تقویت کرد.
وی خاطرنشــان کرد: آنچه در سازمان غذا و دارو 
برای ما مهم اســت »مــردم« هســتند، ما حامی 
مردم هســتیم تا دغدغه ای نســبت به دسترسی و 
سلامتی فرآورده های سلامت محور نداشته باشند؛ 
امیدواریــم بــا یکنواختی دولت و مجلس و ســایر 
ارکان نظام و تلاش در ایــن حوزه وظایف را بهتر 

انجام داده و به آینده ای روشن امیدوار باشیم.

- معاون رئیــس جمهوری و رئیس بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران گفت:  از امکانات در اختیار بنیاد باید درســت و 
بهینه بهره برداری شود و البته موضوع مهم همت نیروی 
انسانی، مدیران و کارکنان بنیاد است و همکاری همه افراد 

بسیار مؤثر خواهد بود.
به گزارش خبرنگار حوزه ایثار و شــهادت ایرنا از »ایثار«، 
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی روز دوشنبه در همایش 
سراســری مدیران کل ستادی و استانی بنیاد شهید و امور 
ایثارگران که به صورت وبینار در ســالن شهید رسول زاده 
برگزار شــد ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره شهدا و امام 
شــهدا، حضور در جمع مدیران ستادی و استانی را مغتنم 
شــمرد و گفت: جلسات متعددی با مدیران ستادی برگزار 
شــده و افتخار حضور در برخی استان ها را داشتیم و سفر 
اســتانی به سایر استان ها نیز انجام خواهد شد.رئیس بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران با بیان اینکه بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران دارای وظایف قانونی مشــخصی اســت، اضافه 
کرد: متأســفانه در برخی موارد به همــان میزانی که در 
قوانین مشــخص شــده نیز انجام وظیفه صورت نگرفته 
است و شکافی بین وظایف و فعالیت های انجام شده ایجاد 
شــده که در این راستا باید گزارشی از فعالیت های بنیاد در 
سراســر کشور تهیه و این شــکاف را استخراج و برطرف 
کنیم.وی با بیان اینکه زیرساخت های خوبی در دوره های 
قبل در بخش های مختلف بنیاد ایجاد شده، تصریح کرد: 
امروز بنیاد شهید و امور ایثارگران به احیای نیروی انسانی، 
اصلاح قوانین و راهبردها و مدل و استفاده بهینه و درست 

از زیرساخت ها نیازمند است.
قاضی زاده هاشمی با بیان اینکه بنیاد شهید و امور ایثارگران 
یک سازمان غنی است، اضافه کرد: امکاناتی در اختیار بنیاد 
است که باید سعی کنیم از آن ها درست و بهینه بهره برداری 
شــود و البته موضوع مهم همت نیروی انسانی، مدیران و 
کارکنان بنیاد است و همکاری همه افراد بسیار مؤثر خواهد 

بود.

وی با تاکید بــر اینکه مدیریت امری یک نفره نیســت، 
تصریح کرد: مدیری موفق اســت کــه بتواند انگیزه های 
نیروی انسانی را با اهداف سازمان تحت مسئولیت خود هم 
راستا کند، در غیر این صورت احتمال دسترسی به اهداف 
ســازمان کم خواهد بود. بنای ما در بنیاد هم بر این است 
که از ظرفیت های فوق العاده خود این سازمان که متعلق به 
ایثارگران است، استفاده کنیم. بالاترین نرخ حضور نیروی 
ایثارگر کــه معتقدترینِ مردم به انقــلاب و نظام مقدس 
جمهوری اســلامی هستند، در تمام ســازمان های کشور 
مربوط به بنیاد شــهید و امور ایثارگران است و در موضوع 

نیروی انسانی باید به این موضوع توجه کرد.
رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران شناسایی ظرفیت ها را 
لازمه اســتفاده درست از نیروهای داخلی سازمان خواند و 
افزود: ما وظیفه داریم شایســته  گزینی کنیم و به کارکنان 
سازمان هم این امید را بدهیم که می توانند در مسیر رشد 
و ارتقا قرار بگیرند، یعنی به جای اینکه ســلایق افراد در 
انتخاب مدیران دخیل باشد گزینش افراد براساس یک امر 

کاملًا علمی و براساس مستندات انجام شود.
معاون رئیس جمهوری بــا تاکید بر اینکه اصلاح و تحول 
نهادی را باید از مدیریت شــروع کــرد، اضافه کرد: باید 
مدیرانی که قرار است کار را پیش ببرند متعلق به این تفکر 
باشــند. در بخش اقتصادی بنیاد تقریباً این کار انجام شده 
است در ادامه در بخش های دیگر هم مدیران کنونی مورد 
ارزیابی قرار خواهند گرفت و طی فرایند خوداظهاری و دیگر 
اظهاری در نهایت مشــخص خواهد شد که چه تغییراتی 

مورد نیاز است.
قاضی زاده هاشــمی در ادامه از تفویض اختیار به مدیران 
استانی خبر داد و گفت: اختیارات لازم به استان ها تفویض 
خواهد شد و مسئولیت پاسخ به موارد خاص باید با مدیران 
استانی باشد، چون اگر در ســتاد مرکزی پاسخگوی این 

موارد باشیم، عدالت رعایت نمی شود.
رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران با بیان اینکه بنیاد در 

سراســر کشور یک دستگاه انقلابی است نه اداری، اضافه 
کرد: مدیران استانی و دیگر همکارانشان در بنیاد استان ها 
به عنوان نیروی یک نهاد انقلابی باید از ادارات خود بیرون 
بروند و با بسیج امکانات و مردم و سایر دستگاه ها مشکل 
جامعه ایثارگــری را حل کنند و این اقــدام یک رویکرد 

جهادی و مردمی را می طلبد.
وی افــزود: جامعه هدف بنیاد افراد توانمند زیادی دارد که 
می توان از این ظرفیت به عنوان شورای مشورتی در مسائل 

مختلف کمک گرفت.
قاضی زاده هاشمی در بخش دیگری از صحبت های خود 
در رابطه با بحث فرهنگی در بنیاد عنوان کرد: بنیاد شهید و 
امور ایثارگران متولی توسعه فرهنگ ایثار و شهادت است، 
یعنی ما باید مانند شهدا زندگی کنیم و الگوی عملی باشیم 
تا بتوانیم مروج باشــیم لذا باید برنامه های آموزشی در این 
بخش پررنگ تر شود. لازمه شهید شدن احساس مسئولیت 
است. زیرا شهدا کسانی بودند که نتوانستند نسبت به مسائل 
اجتماعی و دینی و ... اطراف خود بی تفاوت باشــند و این 
رفتار باید الگوی ما در مدیران و کارکنان بنیاد شهید و امور 

ایثارگران باشد.
رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران با اشــاره به ســامانه 
شمسا)شایســته گزینی مدیران ســرآمد آینده( که در این 
نشســت رونمایی شــد، گفت: دنبال این هستیم که یک 
دولت جامع الکترونیک که همه خدمات آن هوشمند است، 
ایجاد کنیم. لازمه این کار هم این است که زیرساخت های 

سخت افزاری و نرم افزاری تهیه کنیم.
نماینده ولی فقیه در بنیاد شــهید و امور ایثارگران در این 
همایش ضمن قرائت آیاتی از ســوره یوسف عنوان کرد: 
خداوند در داستان های قرآنی درواقع ناب ترین تجربه هایی 
که انسان های خالص در زندگی خود داشته اند، را به عنوان 
الگو و برای اقتدا به هدایت آن ها برای انسان  بیان فرمودند. 
داستان حضرت یوســف هم از همین داستان ها است که 

در ابعاد مختلف و به ویژه بخش مدیریت مورد توجه است.

حجت الاسلام والمسلمین یوســفعلی شکری به تناسب 
اختیار با مســئولیت در بحث مدیریــت، اضافه کرد: اگر 
قرار است به مدیران اســتانی مسئولیتی واگذار شود، باید 

به تناسب مسئولیت محوله، به آن ها اختیار نیز داده شود.
وی در ادامه به لزوم آموزش مســتمر به مدیران رده های 
مختلف بنیاد پس از تفویض اختیار و واگذاری مسئولیت، 
عنوان کرد: اگر آموزش دائمی، چهره به چهره و مســتمر 
نباشد مؤثر نخواهد بود و نکته مهم دیگر هم این است که 
بنیاد اگر عقبه و همکاری در اســتان ها را در تحقق اهداف 
کلی و در خدمت به جامعه ایثارگری نداشــته باشد موفق 

نخواهد شد.
معاون توسعه مدیریت و منابع بنیاد شهید و امور ایثارگران 
نیز در این نشست هدف برگزاری از این همایش سراسری 
را تبیین برنامه ها و راهبردهای بنیاد در سال پیش رو خواند 
و گفت: مصوبات و آئین نامه های متعددی از سوی دولت و 
دستگاه های اجرایی در بحث شایسته گزینی تدوین شده و 
می شود اما متاسفانه برخی دستگاه ها و سازمان ها در اجرا 
فاکتورهایی که مد نظر قانون گذار است رعایت نمی کنند اما 
در بنیاد باید به این موارد توجه کرد.طاهر موهبتی استفاده 
از مدیر کارآمد را از مباحث مهم مدیریتی خواند و گفت: با 
تاکید رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران، تلاش می شود 
با استفاده از سامانه »شمسا )شایسته گزینی مدیران سرآمد 
آینده(« که امروز رونمایی شد، مدیران در همه رده ها به مدد 

فرایند شایسته گزینی انتخاب شوند.
وی ضمن ارائه گزارشی از سازوکار انتخاب مدیران توسط 
سامانه »شمســا« عنوان کرد: تصمیم ما بر استعدادیابی 
افراد اســت، به همین منظور در این ســامانه پس از ثبت 
نام افراد، کسانی که شــرایط احراز داشته باشند در بانک 
اطلاعات مدیران بنیاد جمع بندی می شوند و در مراحل بعد 
هم از طریق خود اظهاری و دیگر اظهاری و هم از طریق 
آزمون مورد سنجش قرار می گیرند و برای جایگاه مورد نظر 

انتخاب می شوند.

رئیــس قوه قضائیه گفــت: اگر فرهنگ 
صحیح عمومی اســلامی داشــته باشیم 
بســیاری از مســائل اقتصــادی ما هم 
خود به خود بهتر می شــود و بســیاری 
از مشــکلات و مفاســد با ارتقا فرهنگ 

عمومی حل و ریشه کن خواهد شد.
به گــزارش خبرگزاری مهــر به نقل از 
مرکز رســانه قوه قضائیه، حجت الاسلام 
والمســلمین محســنی اژه ای در جلسه 
ماه(  آبــان  )دهم  امروز دوشــنبه  صبح 
شــورای عالی قوه قضائیه با اشــاره به 
ســالروز شهادت بســیجی شهید حسین 
فهمیده، اظهار داشــت: شهید فهمیده با 
اقدامی ایثارگرانــه، مخلصانه و به موقع 
دل های بسیاری از جوانان را به حقیقت 
و فرهنگ ایثار و شــهادت متوجه کرد و 
نه تنها خــودش در تاریخ ماندگار گردید 
بلکه راه او در دفاع از اســلام و وطن و 
ارزش ها برای همه به ویژه جوانان الگو 

شد.
رئیس قــوه قضائیه همچنین با اشــاره 
به ســالروز »شــهادت آیت الله قاضی 
طباطبایــی«، از وی به عنوان انســانی 
وارســته و خیرخواه که عمر خود را وقف 
تبلیغ دین و تعلیم و تربیت کرد و در این 
راه به فیض شهادت نائل آمد یاد کرد و 
گفت: زندگی شــهید قاضی طباطبایی و 
قاتلان و حامیان قاتــلان او عبرت آموز 
اســت که ببیننــد این شــهید عزیز در 
چه جایگاهی قرار گرفتــه و آنها به چه 

وضعیتی دچار شده است.
محســنی اژه ای افــزود: منافقیــن بــا 
شعارهای ارزشــی وارد میدان شدند اما 
انحراف و جدایی آنها از راه حق از جایی 
شــروع شــد که در فهم دین از عالمان 
دین شــناس اســتفاده نکرده و به فهم 
ناقص خــود اکتفا، و قرآن و مکتب ناب 

اهل بیت را رها کردند.

وی ادامــه داد: زاویه منافقین از حق در 
جایی بیشتر شد که اگر چه شعارهای به 
ظاهر خوبی سرمی دادند اما آرام آرام به 
مرحله ای از انحراف رســیدند که عالمان 
دین و افرادی همچون آیت الله بهشتی، 
آیت الله قدوسی و ... را به عنوان سد راه 
اسلام به شهادت رســاندند و خون ۱۷ 
هزار انسان بی گناه را بر زمین ریختند.

اژه ای تصریح کرد: کار مدعیان حمایت 
از خلــق و مردم به جایی رســید که با 
انحراف از مســیر حق بــه فقها، مراجع، 
حضــرت امام و دین پشــت کردند و در 
یک مقطع علیه مردم خودشان با صدام 
جنایتکار هم همدســت شــدند و امروز 
هم با آمریکا و رژیم صهیونیســتی برای 
ضربه زدن به کشــور خودشان همراهی 

می کنند.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه با اشاره به 
سالروز تســخیر لانه جاسوسی به دست 
دانشــجویان مســلمان خط امام در ۱۳ 
آبان ۵۸ که به عنــوان روز ملی مبارزه 
با اســتکبار جهانــی نام گذاری شــده 

اظهار داشت: در روز ۱۳ آبان تعدادی از 
دانشــجویان آگاه با الهام گرفتن از ذات 
انقلاب اسلامی و نوری که حضرت امام 
از اسلام و قرآن و حضرت صاحب الامر 
بــه طور خودجوش  بودند،  )عج( گرفته 

انقلاب دوم را رقم زدند.
حجت الاســلام محســنی اژه ای افزود: 
شــیطان بزرگ برای خــودش وجاهت 
و ابهتــی دروغین در دنیا درســت کرده 
بود کــه خیلی ها جــرأت نمی کردند به 
او نزدیک شــوند و بــا آن مقابله کنند و 
اینگونــه به خود تلقین کــرده بودند که 
باید دنیا همانطور باشــد که ابرقدرت ها 

می خواهند.
پیرو  ادامه داد: دانشجویان مسلمان  وی 
خط امام در چنین شرایطی با یک اقدام 
انقلابی شــاخ این غول نما را شکستند 
و ابهــت دروغینــش را بــا عنایت خدا 
فــرو ریختند و دنیا دید کــه درون این 
قوه  نیســت.رئیس  چیزی  توخالی  طبل 
قضائیــه گفت: در حادثه طبس نیز جنود 
پنهــان خدا به میــدان آمدند و بار دیگر 

پوزه شــیطان بزرگ را بــه خاک ذلت 
مالیدند و نشــان دادند با تکیه بر ایمان 
و توکل و اعتماد به خدا می توان در برابر 
قدرت های اســتکباری ایستاد و البته ما 
نیز باید مراقبت باشیم که خدای ناکرده 

روحیه استکباری پیدا نکنیم.
محســنی اژه ای با اشــاره به تقارن روز 
دانش آموز با ســالروز تبعید حضرت امام 
گفت: دشمن تلاش می کرد تا نور الهی 
را که در امام خمینــی )ره( تجلی یافته 
بود خامــوش کند و امام را بازداشــت، 
تبعیــد و محدود کردند امــا این نور نه 
تنها خاموش نشد بلکه در تقارنی معنادار 
و در همان روز ابهت دروغین اســتکبار 

فروریخت.
رئیس قــوه قضائیــه در بخش دیگری 
از سخنانش با اشــاره به نامگذاری ۱۴ 
آبان به عنــوان »روز فرهنگ عمومی« 
اظهار داشت: اصل انقلاب اسلامی یک 
انقلاب فرهنگی بود و زیرساخت قدرت، 
اقتدار و اســتقلال هم مسائل فرهنگی 

است.

اژه ای افزود: بســیاری از بزرگان مسئله 
فرهنگ را از جملــه مؤلفه ها و الزامات 
قــدرتِ نظــام و ملــت می داننــد ولی 
می توان گفت فرهنگ زیرســاخت همه 
مؤلفه ها از جملــه اقتصاد، امنیت و علم 
و تکنولوژی اســت.وی تصریح کرد: اگر 
فرهنگ صحیح عمومی اســلامی داشته 
باشــیم بسیاری از مســائل اقتصادی ما 
هم خود به خود بهتر می شود و بسیاری 
از مشــکلات و مفاســد با ارتقا فرهنگ 

عمومی حل و ریشه کن خواهد شد.
محسنی اژه ای با بیان اینکه اگر فرهنگ 
اســلامی و دینــی ما ارتقا یابــد علم و 
معرفت ما هم افزون می شــود و امنیت 
بهبــود می یابد، خاطرنشــان کرد: تعالی 
فرهنگ عمومی تنهــا با الزامات قانونی 
و مقــررات حکومتی به وجــود نمی آید 
نیازمنــد فرهنگ ســازی و همیاری  و 

رسانه ها و صاحبان قلم و خطابه است.
رئیس قــوه قضائیــه در بخش دیگری 
از ســخنانش با اشــاره به ســفر کاری 
۱۸ ســاعته خــود و همکارانــش بــه 
اســتان خوزســتان در هفته گذشــته و 
بررســی میدانی مشــکلات این استان 
اظهار داشــت: اســتان خوزستان دارای 
مواهب غنی الهی اســت امــا به خاطر 
برخی ضعف ها مردم گرفتار مشــکلاتی 
شدند که حقیقتاً مســتحق آن نیستند و 
دشــمن هم به دنبال سوءاستفاده از این 

ضعف هاست.
اژه ای تأکیــد کــرد: مســائل اســتان 
خوزســتان باید به طور ویژه دیده شود 
و با اقدامات متعارف و مرسوم نمی توان 
مشکلات آب، مسائل زیست محیطی و 
فرهنگی و اقتصادی مردم این منطقه را 
حــل کرد و تلاش ما این اســت با یک 
نســخه خاص به طور فوق العاده به این 

مسائل توجه کنیم.

اژه ای در جلسه شورای عالی قوه قضائیه:

بسیاری از مفاسد با ارتقای فرهنگ عمومی ریشه کن می شوند

اخبار

3
      Tuesday   2021 3 November  سه شنبه 11 آبان 1400    سال چهارم   شماره 930 

سياست
w w w . t e j a r a t o n l i n e . i r

روزنامه صبح ايران

2Wed 26November 2014 345 چهارشنبه 5آذر 1393 شماره

خبر

پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

سهیم شدن فرهنگیان در 
ارزش افزوده دارایی صندوق 

ذخیره فرهنگیان
سرپرســت وزارت آموزش و پرورش با اشاره به 
اینکــه توزیع ارزش افزوده امــلاک و دارایی ها، 
جزو برنامه های اصلی صندوق ذخیره فرهنگیان 
اســت گفــت: وقتــی شــرکتهای زیرمجموعه 
صندوق به طور کامل وارد بورس شــوند، ارزش 
افــزوده املاک فرهنگیان در قالب ســهام دیده 

خواهد شد.
علیرضا کاظمــی در گفت وگو با ایســنا، درباره 
سهیم شــدن اعضای صندوق ذخیره فرهنگیان 
در ارزش افزوده دارایی های این صندوق اظهار 
کــرد: توزیع ارزش افزوده امــلاک و دارایی ها، 
جزو برنامه های اصلی صندوق ذخیره فرهنگیان 

است.
وی افزود: تلاش هــا و اقداماتی در حال انجام 
اســت که صندوق ذخیره فرهنگیان کامل وارد 
بورس شود. وقتی وارد بورس شود، ارزش افزوده 
املاک فرهنگیان در قالب ســهام دیده می شود 
و ممکن اســت دارایی های یــک همکار عضو  

صندوق یک مرتبه چندبرابر شود.
سرپرســت وزارت آمــوزش و پــرورش ادامــه 
داد: علاوه بر این، ســهام مذکــور قابل فروش 
و واگذاری اســت و اعضــاء می توانند به راحتی 
آن را داد و ســتد کنند. کار ارزشمندی است که 
فرایندش در حال طی شــدن اســت و امید که 

امسال عملیاتی بشود.

شرایط بیمه شدن زنان 
خانه دار و دختران مجرد

تمامــی زنان ۱۸ تا ۵۰ ســال سراســر کشــور 
می تواننــد از حمایت های مقــرر در قانون بیمه 
صاحبان حرف و مشــاغل آزاد بهره مند شــوند. 
برخــورداری از این حمایت هــا نیازمند تأهل و 

سابقه بیمه پردازی نیست.
به گــزارش خبرگــزاری مهر، ســازمان تأمین 
اجتماعــی اعلام کرد: بیمه زنان خانه دار از جمله 
حمایت هایی اســت که به آسانی و در کوتاه ترین 
زمان ممکن به زنان ارائه می شود و فرآیند ورود 
به جمع بیمه شــدگان تأمین اجتماعی بر اساس 

این قانون به سادگی انجام می شود.
مشمولین این قانون تمامی زنان ۱۸ تا ۵۰ ساله 
هســتند و در خصوص افراد بالای ۵۰ سال نیز 
میزان ســابقه بیمه پردازی قبلی به حداکثر سن 

مورد نظر اضافه می شود.
از دیگــر ویژگی های خاص بیمــه زنان خانه دار 
امکان انتخاب نرخ پرداخت حق بیمه و دســتمزد 

مبنای پرداخت حق بیمه است.
نــرخ پرداخــت حق بیمه زنــان خانــه دار برای 
برخــورداری از حمایت هــای بازنشســتگی ۱۲ 
درصد؛ بازنشســتگی و فوت )پرداخت مستمری 
بــه بازمانــدگان واجــد شــرایط( ۱۴ درصد و 
بازنشســتگی، فوت و از کار افتادگی ۱۸ درصد 

است.
انتخاب دستمزد مبنای پرداخت حق بیمه مطابق 

جدول ذیل صورت می پذیرد.
شایان ذکر است در مواردی که دستمزد انتخابی 
متقاضی بالاتر از حداقل دستمزد مصوب شورای 
عالی کار باشــد، ضریب دستمزد انتخابی نسبت 
به حداقل دســتمزد مصوب شــورای عالی کار 

همواره در سنوات آتی رعایت می گردد.
انتخابی بودن استفاده از خدمات درمانی از دیگر 
مزایای طرح بیمه زنان خانه دار اســت. به عبارت 
دیگر در صورتی که زنان متقاضی استفاده از این 
نوع بیمه تحت تکفل پدر، مادر یا همسر خود بوده 
و از این طریق از مزایای درمانی سازمان تأمین 
اجتماعی برخوردار باشــند، نیــازی به پرداخت 
حق سرانه درمان نیســت و در غیر این صورت 
می توانند با پرداخت حق ســرانه درمان مصوب 
از خدمات درمانی مراکز ملکی و همچنین طرف 
قرارداد ســازمان تأمین اجتماعــی نیز برخوردار 
شوند.متقاضیان می توانند بدون مراجعه حضوری 
به شــعب تأمین اجتماعی و با ورود به ســامانه 
به  اجتماعی  تأمین  خدمات غیرحضوری سازمان 
www.es.tamin.ir نسبت  آدرس اینترنتی 
به انعقاد قرارداد و پرداخت حق بیمه اقدام کنند.

کرونا جان 153 نفر دیگر را 
گرفت

 وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام 
کــرد:  ۱۵۳ نفر دیگر طی ۲۴ ســاعت گذشــته 
جان خود را بــر اثر کرونا از دســت دادند، این 
درحالیست تعداد موارد بستری جدید در این بازه 
زمانی نســبت به روز گذشته)یکشنبه( ۱۷۳ نفر 

افزایش یافته است.
به گزارش ایرنا، تعداد موارد بســتری جدید طی 
روز گذشــته ۱۱۰۸ نفر اعلام شد، اما امروز ۱۷۳ 
مورد بستری جدید به این رقم اضافه شد به رقم 

۱۲۸۱ مورد رسید.
بر اســاس اعلام وزارت بهداشــت، از دیروز تا 
امــروز ۱۰ آبــان ۱۴۰۰ و بر اســاس معیارهای 
قطعی تشــخیصی، ۹ هــزار و ۸۵۷ بیمار جدید 
مبتلا به کووید۱۹ در کشــور شناســایی شد که 
یک هزار و ۲۸۱ نفر از آنها بستری شدند.مجموع 
بیماران کووید۱۹ در کشــور به ۵ میلیون و ۹۳۴ 
هزار و ۴۹۵ نفر رســید.طی ۲۴ ساعت گذشته، 
۱۵۳ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و 
مجمــوع جان باختگان این بیماری به ۱۲۶ هزار 
و ۴۵۶ نفر رسید.خوشــبختانه تا کنون ۵ میلیون 
۵۲۱ هزار و ۹۳۱ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا 

از بیمارستانها ترخیص شده اند.

درباره حریم تهران با شهرداری 
حرف جدی داریم

استاندار تهران گفت: در فضای فعلی که با کمبود منابع 
مواجه ایم تنها پول و هزینه مشــکلات استان تهران را 
مرتفع نمی کند؛ بلکه باید بی واسطه در میان مردم حضور 
داشته باشــیم و از نزدیک مشکلات آنها را بشنویم و با 

مردم گفتگو کنیم.
به گزارش ایسنا، نخســتین نشست محسن منصوری 
استاندار تهران با فرماندران استان تهران با محوریت آیین 
تکریم و معارفه مدیرکل بازرسی، امور حقوقی و ارزیابی 
عملکرد اســتانداری در محل سالن جلسات استانداری 

تهران برگزار شد.
استاندار تهران در ابتدای این نشست با قدردانی از زحمات 
فرمانداران استان تهران به ویژه در ایام انتخابات اظهار 
کرد: زحمات فرمانداران در شهرســتان ها و همزمانی 
برگزاری انتخابات و شرایط کرونا در استان تهران قابل 

تقدیر است.
وی با اشــاره به مســئولیت خطیر اداره کل بازرســی 
اســتانداری تهران در نظارت بر فرمانداری ها و ســایر 
دســتگاه های اجرایی این استان، این اداره کل را چشم 
بینای هر مجموعه دانســت و افزود: مسئولیت اداره کل 
بازرسی استانداری در استان تهران با توجه به گستردگی 
ادارات ســنگین و دشوار است و در این حوزه از مدیرکل 

جدید انتظار اقدام جهادی و عاجل و انقلابی دارم.
استاندار تهران تاکید کرد: موارد تحت امر بازرسی بسیار 
مهم و راهبردی است و مدیرکل بازرسی باید بدون جهت 
گیری و جز به جز به پرونده ها و مشــکلات این حوزه 

رسیدگی کند.
منصــوری گفتگوی صادقانه با مردم را یکی از راه های 
افزایش ســرمایه اجتماعی در کشور دانست و گفت: در 
برخی موارد مسائلی در استان شاهدیم که حل و فصل 
آنها یا چندین سال به طول انجامیده است و یا اصلا به 
سرانجام نرسیده است و باید با مردم صادقانه مسائل را در 

میان بگذاریم و گفتگو کنیم.
وی در ادامه با تاکید بر استمرار سفرهای شهرستانی در 
اســتان تهران هدف از این سفرها را حضور بی واسطه 
در بین مردم ارزیابی کرد و افزود: بازدیدهای شهرستانی 
من به عنوان اســتاندار تهــران ادامه می یابد و معتقدم 
محدودیت های منابع این اجازه را نمی دهد که تهران را 
با پول اداره کرد و باید در میان مردم باشیم و مشکلات 
آنها را بشنویم و با توکل به خدا از این شرایط عبور کنیم.

استاندار تهران خاطرنشــان کرد: با حضور میدانی و در 
میان مردم بودن می توان خلا کمبود منابع را مرتفع کرد 
و در برخی موارد هم پول نیاز نیســت و می توان با هم 

افزایی بین دستگاه ها از شرایط سخت عبور کرد.
منصــوری در ادامه با ذکر این مطلب که رئیس جمهور 
آمادگی کامل دارد که به شهرستان های استان سفر کند، 
عنوان کرد: تاکید رییس جمهور و البته باور قلبی من بر 
حضور در شهرســتان ها است و سعی دارم تا به صورت 
میدانی در جریان مشکلات شهرستان های استان قرار 

بگیرم.
وی با اشــاره به حــوزه اختیارات فرمانــداران و نقش 
حاکمیتی آنها در شهرســتان ها تصریح کرد: در برخی 
موارد فرمانداران باید خود پیشگام باشند، چراکه بسیاری 

از اختیارت استاندار را در شهرستان دارند.
استاندار تهران همچنین خواستار ارائه برنامه عملیاتی و 
مبتنی بر اولویت بندی مشکلات شهرستان های استان 
از سوی فرمانداران شد و تاکید کرد: باید در شهرستان ها 
اولویت بندی کنیم و اگر برای هر شهرستان بعضا چندین 
اولویت معرفی می شود این بیانگر این موضوع است که 

اصلا اولویتی نداریم.
منصوری با اشاره به پیشرفت های کشور از بدو پیروزی 
انقلاب این پیشرفت ها را ناشی از نعمت رهبری امام )ره( 
و مقام معظم رهبری دانســت و گفت: معتقدم در کشور 
همه دولت ها با هر گرایش سیاســی خدمت کرده اند و 
کشور پیشرفت داشته به این دلیل که در رأس نظام ولی 

فقیه است که واقف به همه امور و شئون است.
وی با بیان اینکه باید در مورد اقداماتی که نظام در کشور 
داشته اطلاع رسانی دقیق و جامع به مردم داشته باشیم 
بیان کــرد: انصافا کارهای بزرگی صورت گرفته و نباید 
زحمات مسئولین را زیر سوال برد و باید به مردم اطلاع 

رسانی شود که چه خدماتی صورت گرفته است.
اســتاندار تهران در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
فرمانداران اســتان برای هر شهرســتان در نهایت سه 
اولویت تعیین کنند تا در ســطح ملی از وزرای مربوطه 

پیگیری و مطالبه کنیم.
منصوری با اشــاره به تعامل حداکثری دولت با مجمع 
نمایندگان استان تهران برای رفع مشکلات استان تاکید 
کرد: باید از ظرفیت مجمع نمایندگان اســتان حداکثر 
بهره را بگیریم و البته دسترسی به وزرا در تهران نوعی 
ظرفیت است و باید با مطالبه گری مشکلات شهروندان 
را پیگیری کنیــم.وی ادامه داد: هر چند در برخی مواقع 
شاهدیم که سطح اختیارات فرمانداران اصلا تناسبی با 
میزان مسئولیت شان ندارد اما سطح مدیریت فرمانداران 
در استان تهران سطح ملی است و باید از این توانمندی 
اســتفاده کرد.منصوری در ادامه با اشاره به آسیب های 
اجتماعی در اســتان تهران از وجــود معتادین متجاهر، 
کــودکان کار و خیابان در پایتخت انتقاد کرد و افزود: در 
نشستی که به زودی با شهردار و برخی مقامات استانی 
که ذی مدخل در بخش آســیب های اجتماعی هستند 
موارد را با جدیت پیگیــری می کنیم و در نظر داریم تا 
ظرف کمترین زمان ممکن اقدام به جمع آوری معتادین 
متجاهر به ویژه در پایتخت کنیم و مصوبه شورای امنیت 
کشور را نیز اخذ کردیم.استاندار تهران همچنین از برنامه 
ریزی در خصوص ســاخت مسکن در استان خبر داد و 
گفت: در زمینه ســاخت مســکن در تهران بسیار عقب 
ماندگــی داریم و به نظر می رســد که باید با جدیت در 
حوزه مســکن ورود پیدا کنیم.منصوری اظهار داشــت: 
فرمانداران در شهرســتان متبوع هر چه سریع تر ستاد 
مســکن را تشکیل دهند و باید با هدف گذاری در شهر 
و اســتان در نهضت مسکن سازی به تکلیف خود عمل 
کنیم و در این راستا خیلی از زمین ها متعلق به دولت و 
برخی شهرستان ها زمین متعلق به بنیاد است و می توان 

از این ظرفیت بهره گرفت.

 رییس سازمان غذا و دارو :

سازمان غذا و دارو به تولیدکنندگان واقعی و اصیل کمک می کند

رییس بنیاد شهید:

امکانات بنیاد شهید باید درست و بهینه بهره برداری شود
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

جریمه های سنگین در انتظار 
پرمصرف های برق است

مدیرعامل شــرکت توانیر گفت: طبق پیشنهاد 
ارائه شــده به دولت، مشــترکان پرمصرف در 
تابســتان ۱۴۰۱ قیمت تمام شده برق و حتی تا 

سه برابر آن را پرداخت خواهند کرد.
به گزارش وزارت نیرو، محمد حسن متولی زاده 
در نشســت خبری امروز گفت: طبق پیشــنهاد 
ارائه شــده به دولت، مشــترکان پرمصرف در 
تابســتان ۱۴۰۱ قیمت تمام شده برق و حتی تا 

سه برابر آن را پرداخت خواهند کرد.
این مقام مسئول با اشاره به اینکه این طرح در 
هیئت دولت در حال بررســی است، افزود: ۱۵ 
درصد مشترکان برق کشــور جزو پرمصرف ها 
هســتند که دلیل اصلی خاموشــی های اعمال 
شــده در تابستان امســال رفتار نادرست آن ها 

در مصرف برق است.
وی تصریح کرد: ۸۵ درصد مشترکان کشور در 
حد و الگوی تعیین شــده برق مصرف می کنند 
کــه حــدود ۴۰ میلیارد کیلووات ســاعت برق 
می شــود و این در حالی اســت که ۱۵ درصد 
مشــترک پرمصرف برق، نیز همان ۴۰ میلیارد 
کیلووات ســاعت را مصــرف می کنند یعنی به 
اندازه مصرف ۸۵ درصد مشــترکان کم مصرف 

می کنند. برق مصرف 
متولی زاده ادامه داد: اگر ۱۵ درصد مشــترکین 
پرمصرف مانند ۸۵ درصد مشترکین کم مصرف 

نداشتیم. ما خاموشی  برق مصرف می کردند 
مدیرعامل شــرکت توانیــر در خصوص تأمین 
ســوخت برای نیروگاه ها گفت: در حال حاضر 
هماهنگی خوبی برای تأمین ســوخت با وزارت 
نفت و ســازمان برنامه و بودجه با وزارت نیرو 
وجود دارد، اما رفتار مردم در مصرف هم گاز و 

هم برق تعیین کننده است.
وی با اشاره به اینکه در روزهای سرد، مصرف 
گاز چندین برابر می شود، افزود: روزانه در ایران 
۸۵۰ میلیون مترمکعب گاز توزیع می شــود که 
۶۳۰ تــا ۶۴۰ میلیــون مکعــب آن در بخش 
خانگی و تجاری اســت، این در حالی است که 
فقــط ۴۰۰ میلیون مترمکعــب گاز در ایران در 
دار مصرف می شــود که  بخاری های دودکش 
اگر ایــن تجهیزات با بخاری اســتاندارد و کم 
مصرف جایگزین شــود تــا ۵۰ درصد مصرف 
ســوخت آن ها یعنی ۲۰۰ میلیــون متر مکعب 
در مصرف گاز صرفه جویی می شــود که این به 

میزان همه کمبود گاز موجود در کشور است.
متولــی زاده با تاکید بر اینکه ما برای تشــویق 
و تنبیه مشــترکان پرمصرف به دنبال ابزارهای 
غیر قیمتی هســتیم، گفت: به زودی ابزارهای 
تعیین شــده اعــلام عمومی خواهد شــد این 
ابزارهــا با کیفیت و کم مصرف هســتند که در 
اختیار مشترکان پرمصرف قرار خواهد گرفت و 
هم اکنون در دولت در خصوص این ابزار آلات 

در حال تصمیم گیری هستند.

ستاره خلیج فارس پیشانی 
افتخارآفرین صنعت نفت 

کشور است
نماینــده ولی فقیه در اســتان هرمــزگان گفت: 
پالایشگاه ستاره خلیج فارس یک مجموعه پرافتخار 
و پیشانی افتخارآفرین صنعت نفت کشور به شمار 
می رود که مقام معظم رهبری عنایات خاصه ای به 

این مجموعه دارند.
بــه گزارش شــانا به نقل از پالایشــگاه ســتاره 
عبادی زاده  حجت الاسلام والمسلمین  خلیج فارس، 
در این بازدید به همراه ائمه جمعه سراســر استان، 
ضمن تحســین اقدام های جهادی انجام شده در 
بزرگ ترین پالایشــگاه میعانات گازی جهان، بیان 
کرد: رصد و پیگیری هایی که مقام معظم رهبری 
از این پالایشگاه دارند نشان از آن است که ستاره 
خلیج فارس در میان شرکت های پالایشی از جایگاه 

خاصی برخوردار است.
وی افزود: این پالایشــگاه از لحاظ میانگین سنی 
کارکنان و در محصولات جهانی شــاخص است و 
تعیین کننده قیمت جهانی به شمار می رود و اینکه 
دنیا طبق شاخص های ما قیمت ها را تعیین می کند، 
نشــان از جایگاه ویژه این پالایشگاه در دنیاست و 

این مقوله بسیار مهمی است.
نماینــده ولی فقیه در اســتان هرمــزگان با بیان 
اینکه امیدواریم با توســعه کمی پالایشگاه ستاره 
خلیج فارس و راه اندازی و توسعه صنایع زیردستی 
نفت در کنار این پالایشگاه بتوانیم افزون بر کیفیت 
در حــوزه کمیت نیز حــرف اول را در دنیا بزنیم، 
افزود: در دنیا و جهان اسلام هر کشوری که مورد 
تحریم قرار می گیرد، نگاهش به ایران اســت تا از 
طریق ایران بنزین و دیگر مشتقات انرژی را فراهم 
کنــد و ما باید در این زمینــه نقش آفرینی کنیم و 
وظیفه خطیری را برعهده داریم.حجت الاســلام و 
المسلمین عبادی زاده گفت: از زحمات، تلاش ها و 
مجاهدت های مهندس دادور و همکاران عزیزشان 
در مجموعه ستاره خلیج فارس که همت گماشته اند 
و چنین مجموعــه ای را آماده کرده اند که در حوزه 
نفت کشور سرآمد است، تشکر می کنم و این شرایط 
به فضل الهی رضایت خاطر رهبر معظم انقلاب را 
تأمین کرده اســت و ایشان نیز بارها و بارها از این 
زحمات تجلیــل کرده اند.وی علاوه بر خداقوت به 
تلاشگران عرصه صنعت نفت کشور در پالایشگاه 
ســتاره خلیج فارس، گفت: ما خود نیز از حضور در 
این مجموعه روحیه می گیریم و ائمه جمعه استان 
با آشنایی با این دستاوردها در ایجاد امید در جامعه 

نقش بسیار مؤثری دارند.

تعمیرات اساسی سالانه 36 
سکوی گازی پارس جنوبی 

پایان یافت
جانشین رئیس تعمیرات مدیریت تولید و عملیات 
شرکت نفت و گاز پارس از پایان تعمیرات اساسی 

سالانه ۳۶ سکوی گازی پارس جنوبی خبر داد.
به گزارش شرکت نفت و گاز پارس، مهدی طیبی 
با اشاره به واگذاری عملیات راهبری تعداد دیگری 
از ســکوهای جدید از مجموعه طرح های توسعه 
پارس جنوبی بــه مدیریت تولید و عملیات، گفت: 
امسال برای نخستین بار برنامه تعمیرات اساسی ۳۱ 
سکوی گازی این مدیریت و پنج سکوی تولیدی 
مرتبط با طرح های توسعه پارس جنوبی در دستور 
کار قرار گرفت که با تلاش های کارکنان عملیات 
تولید، طبق برنامه ریزی انجام شده، تعمیرات اساسی 
این تعداد ســکو به تفکیک و با احتساب روزهای 
مشــترک تعمیرات آن ها، در مدت ۱۳۶ روز اجرا و 

پایان یافت.
وی با بیان اینکه تعمیرات اساســی امسال از ۲۸ 
فروردین ماه آغاز شد و تا هفتم آبان ماه ادامه یافت، 
گفت: در بازه زمانی تعمیرات اساســی سکوهای 
مدیریت تولید و عملیات، امسال بیش از صد هزار 

نفر ساعت کار ایمن ثبت شد.
جانشین رئیس تعمیرات مدیریت تولید و عملیات 
شــرکت نفت و گاز پــارس، با اشــاره به کاهش 
میانگین روزهای تعمیرات اساسی سال ۱۴۰۰ برای 
هر سکو نسبت به پارسال اظهار کرد: میانگین مدت 
زمان تعمیرات سالانه در سال ۹۹، ۹ روز برای هر 
سکو بوده که این مقدار با کاهش هفت دهم روز به 

۸.۳ دهم روز در سال ۱۴۰۰ رسیده است.
طیبی درباره اهمیت این کاهش توقف تولید گفت: 
با کاهش میانگین تعداد روزهای تعمیرات اساسی به 
میزان هفت دهم روز، به طورمیانگین برای هر سکو 
حدود ۱۶.۵ میلیون مترمکعب گاز و ۱۱ هزار بشکه 
میعانات گازی در مقایســه با مدت مشابه پارسال، 

تولید بیشتر در پی دارد.
بــه گفته وی، کاهــش میانگین تعــداد روزهای 
تعمیرات اساســی با وجود افزایش تعداد سکوهای 
مدیریت تولید و عملیات در حالی رخ داده اســت 
که در سال های گذشــته، تعمیرات سالانه حدود 
یک سوم از این تعداد سکو به طور میانگین برای هر 

سکو در بازه ۱۵ روزه انجام می شد.
جانشین رئیس تعمیرات مدیریت تولید و عملیات 
شرکت نفت و گاز پارس، پایداری تولید گاز از پارس 
جنوبی و سهم عمده این میدان در تأمین گاز مصرفی 
کشور را اولویت بسیار مهم این شرکت توصیف کرد 
و با بیان اینکه کاهش بازه تعمیرات اساسی و توقف 
تولید، عامل مهمی در تولید حداکثری گاز اســت، 
افزود: تعمیرات ســالانه از الزام های تولید ایمن و 
حداکثری گاز به ویژه در فصل های سرد سال است 
و مجموعه واحد تعمیرات سکوهای پارس جنوبی با 
توجه به حجم فعالیت های ســالانه و ظرفیت های 
موجود، تمام تلاش خود را به منظور کاهش توقف 

تولید و تداوم تولید حداکثری گاز به کار می گیرد.
طیبــی به تعداد ۱۴ هزار و ۶۷۲ مورد دســتور کار 
انجام شده تعمیرات اساســی در سکوهای گازی 
مستقر در نواحی یک و دو پارس جنوبی اشاره کرد 
و از تحقق ۱۰۰ درصدی اهداف برنامه ریزی شده 
در انجام تعمیرات اساسی سکوهای پارس جنوبی 

خبر داد.
جانشــین رئیس تعمیرات مدیریت تولید و عملیات 
شرکت نفت و گاز پارس، شــیوع ویروس کرونا را 
از چالش های اولیه در آغاز برنامه تعمیرات ســالانه 
سکوهای پارس جنوبی دانست و ضمن قدردانی از 
تلاش های واحد اچ اس ئی این شــرکت و سازمان 
بهداشــت و درمان صنعــت نفــت در اهتمام به 
برنامه واکسیناسیون کارکنان عملیاتی اظهار کرد: 
خوشبختانه افزون بر اجرای پروتکل های بهداشتی، 
با تأمین و تزریق واکســن کرونا از ماه های گذشته، 
کارکنان بخش های عملیاتی و پشتیبانی واکسینه 
شده و ضمن حفظ سلامتی کارکنان، برنامه تعمیرات 

اساسی به صورت ایمن و بدون حادثه پایان یافت.

صادرات کاتالیست ایرانی به 
کشورهای همسایه در سایه 

تحریم 
یک شــرکت ایرانی بــا تکیه بر دانــش بومی و 
تلاش محققان داخلی عملکــرد موفقی در تولید 
کاتالیست های شیمیایی داشته که افزون بر صادرات 
محصولات به کشورهای همسایه به دنبال گسترش 

بازار صادراتی خود به دیگر کشورهاست.
به گزارش شانا، شرکت »اسمارت کاتالیست«، یکی 
از تولیدکنندگان ایرانی کاتالیســت های شیمیایی، 
به تازگی ۲۰ میلیون تن کاتالیست اسیدسولفوریک 
را روانه بازارهای کرد، این سومین محموله ای است 
که این شرکت به عراق صادر کرده و برنامه ریزی 

برای ادامه صادرات نیز در حال انجام است.
اسمارت کاتالیســت پیش از این به افغانستان هم 
کالا صادر کــرده و در حال مذاکره برای صادرات 
محصولات خود به کشــورهای کنیــا، امارات و 
پاکستان است.این شرکت ایرانی با تکیه بر دانش 
بومی و تلاش محققان داخلی برای نخســتین بار 
موفق به تولید صنعتی کاتالیست دهیدروژناسیون 
اتیل بنزن به اســتایرن و کاتالیست سنتز آمونیاک 
نیز شده است که کاتالیست دهیدروژناسیون اتیل 
بنزن به استایرن در پتروشیمی پارس و پتروشیمی 
تبریز و کاتالیست سنتز آمونیاک در پتروشیمی های 
اوره و آمونیاک مصرف می شود.پتروشیمی های اوره 
و آمونیاک مصرف کننده کاتالیست سنتز آمونیاک 
پردیس، خراسان،  رازی،  پتروشــیمی های  شامل 
هنگام، لردگان، کرمانشاه و مسجدسلیمان هستند 
که اکنون پنج طرح پتروشیمی آمونیاک جدید نیز 

در حال ساخت است.

مهم تریــن دغدغه هــای منابع انســانی 
شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب در 
نشست مشــترک مدیرعامل این شرکت 
با سرپرســت معاونت توســعه مدیریت و 
سرمایه انسانی وزارت نفت بررسی و بر رفع 

چالش ها تأکید شد.
به گزارش شــانا به نقل از شــرکت ملی 
مناطق نفت خیز جنوب، مهدی علی مددی 
یکشــنبه )نهم آبان ماه( در این نشســت، 
درباره شــرایط وزارت نفت در زمان آغاز 
به کار دولت ســیزدهم گفــت: دولت در 
شرایطی وزارت نفت را تحویل گرفت که 
متأسفانه درخور شأن کارکنان این صنعت 
نبود؛ از طرفی با یک ســازمان رســمی 
و حاکمیتی بســیار تضعیف شــده، رو به 
اضمحلال، پیر و خسته و از طرف دیگر با 
سازمان غیررسمی بسیار تبعیض آلود همراه 
با یک نظام جبران خدمات بسیار متفاوت، 

گسترده و پرمشغله روبه رو بودیم.

حجم بالای نیروهای غیررسمی
وی در ادامه به بعضی از چالش های حوزه 
منابع انسانی اشــاره کرد و گفت: چالش 
نخست این است که حجم بسیار بالایی از 
نیروهای غیررسمی در صنعت نفت وجود 
دارد که این موضوع سبب شده دغدغه های 
نیروهای رسمی دیده نشود و چالش بزرگ 
دیگر این اســت که نیروهای ارکان ثالث 
زیادی را وارد صنعت کردیم، اما متأسفانه 
به آنها در حوزه هــای آموزش منظم، بالا 
بردن بهره وری و ساماندهی توجهی نشده 
است.سرپرست معاونت توسعه مدیریت و 
سرمایه انســانی وزارت نفت درباره جذب 
فارغ التحصیلان گروه الف دانشگاه صنعت 
نفت بیان کرد: اگر از سال ۹۴ به تدریج این 
افراد را جــذب می کردیم، بحران به وجود 

نمی آمد.
علی مددی با بیــان اینکه نگاه ما حفظ و 
توسعه صنعت نفت اســت، تصریح کرد: 
اعتقاد داریم حل بســیاری از مســائل و 
تصمیم گیری درخصوص آنها از سوی خود 

شرکت ها قابل اتخاذ و انجام است.

سه چالش نیروهای مدت موقت
وی برگــزاری آزمــون را اولویت وزارت 

نفت برشــمرد و با بیان اینکه ماه گذشته 
به شرکت های اصلی نامه داده ایم تا ظرف 
مدت ســه ماه نیازهای استخدامی خود را 
اعلام کنند، به ســه چالش عمده در حوزه 
نیروهای قرارداد مدت موقت اشــاره کرد 
و گفت: چالش نخســت، ســاماندهی و 
گروه بندی نظام جبران خدمات اســت که 

در دستور کار است.
سرپرست معاونت توسعه مدیریت و سرمایه 
انسانی وزارت نفت موضوع پذیرفته شدگان 
آزمون توانمندسازی را دومین چالش این 
نیروها برشمرد و افزود: اگرچه برگزاری این 
آزمون از سوی مرکز توسعه مدیریت مورد 
انتقاد ما بود زیرا رسالت این مجموعه کار 
دیگری است، اما در این باره چند نشست 
برگزار شــد و کارگروهی شکل گرفت و 
ســرانجام تصمیم بر این شد که مصاحبه 
فنی- تخصصی برای افرادی که پذیرفته 
شده اند براساس تدوین شیوه نامه ای انجام 
شــود.علی مددی سومین چالش نیروهای 
قراردادی مــدت موقت را جذب ایثارگران 
اعلام و تصریح کرد: از ۳۳ هزار نفر نیروی 
قرارداد مدت موقت، ۵۴۰۰ نفر مشــمول 
جذب ایثارگری هســتند که فرآیند تبدیل 

وضعیت آنها در حال انجام است.
وی گفت: امیدواریم در مدت زمان مناسبی 
بتوانیم بــا جذب نیروی کار رســمی در 
برابر نیازهای استخدامی و بازسازی نظام 

مدیریت سرمایه انسانی، توانمندی صنعت 
نفت را در این حوزه احیا کنیم.

منابع  جذب  در  نفت  مشــکلات 
انسانی

علیرضا دانشــی، مدیرعامل شرکت ملی 
مناطق نفت خیز جنوب هم در این نشست 
بر ضرورت جذب هدفمند نیروی انسانی 
در صنعت نفت با هدف بازســازی کمّی و 
کیفی سرمایه انسانی این صنعت تأکید کرد 
و گفت: سرمایه انسانی اساسی ترین دارایی 
صنعت نفت به ویــژه در مناطق عملیاتی 
اســت و بدون توجه بــه مدیریت اصولی 
منابع انسانی، اهداف فنی و عملیاتی محقق 

نمی شود.
وی بــا بیــان اینکه سال هاســت منابع 
انسانی به بوته فراموشــی سپرده شده و 
بی تدبیری هایی در این حوزه صورت گرفته 
اســت که امیدواریم با جدیت و عقلانیت، 
بارقه  امیدی برای برطرف شدن آن ایجاد 
شود، افزود: شرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب در بخش جذب نیروی انســانی از 
لحاظ کمّی و کیفی دچار مشــکل است و 
اجرای یک برنامه جــذب هدفمند، برای 
ترسیم آینده بهتر این صنعت، ضروری و 

حیاتی است.
دانشی با اشــاره به اینکه خروجی  شرکت 
ملی مناطق نفت خیز جنوب چه به صورت 

بازنشســتگی و چه به صــورت مهاجرت، 
رشــد فزاینده ای داشته، تصریح کرد: باید 
برای انگیزشی شدن محیط کار در مناطق 
عملیاتی چاره ای اندیشــید و به جذاب تر 
شــدن این مناطق کمک کرد تا نیروهای 
توانمنــد بتوانند بــدون دغدغه در بخش 

عملیات ماندگار باشند.
مدیرعامل شــرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنــوب افــزود: بعضــی از تصمیم های 
ســال های گذشته ســبب کاهش فاصله 
حقوقی کارکنان شاغل در جنوب و شمال 
بوده که این امــر به بی انگیزگی کارکنان 
شــاغل در جنوب منجر شده است و باید 

در این تصمیم ها بازنگری شود.

و  رفاهی  امکانات  نامطلوب  وضع 
درمانی

دانشی تسریع در اصلاح ساختار سازمانی 
را خواســتار شــد و گفت: درخواست دارم 
ساختار ســازمانی در کل شرکت اصلاح 
شود و به ویژه بتوانیم سمت های عملیاتی 

در شرکت های تابعه را غنی تر کنیم.

وی یکی از عوامل کاهش انگیزه نیروهای 
عملیاتی را کمبود امکانات درمانی و رفاهی 
عنوان کــرد و افزود: در حوزه درمان جای 
بســی تأسف اســت که بعضی از مناطق 
آغاجاری، مسجدسلیمان، گچساران  مثل 

و هفتــگل از امکانات مطلوب بهداشــت 
و درمان برخوردار نیســتند و وضع رفاهی 

نابسامانی نیز دارند.
مدیرعامل شــرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب با بیان اینکه متأســفانه هم اکنون 
حتی بیمارســتان بزرگ نفت اهواز نیز به 
لحاظ درمانی و پزشکی و تعرفه های درمان 
شرایط مطلوبی ندارد به موضوع مسکن در 
این شرکت اشــاره کرد و گفت: باید فکر 
عاجل و اساســی در مورد ودیعه مسکن 
و وام مســکن بشــود زیرا با هزینه های 
سرســام آور کنونی، کارکنان مشــکلات 

زیادی پیدا کرده اند.
دانشــی تصریح کرد: در این ســال ها در 
نظام یافته  به صورت  مسکن سازی  بخش 
عمل نکردیــم و حداقل تولید مســکن 
ســازمانی انجام شــد و اکنون هم وارث 
منازل مستهلک و فرسوده ای هستیم که 
بودجه  لازم برای بازسازی آنها نداریم و از 
این رو ورود به این مقوله هم بسیار مهم و 

ضروری است.
وی در ادامه ســاماندهی جبران خدمات 
کارکنان نیروی مدت موقت را خواستار شد 
و گفت: برخورداری از یک نظام یکپارچه 
انضباطی در حوزه کارکنان غیررســمی و 
ساماندهی دستمزد و بیمه این عزیزان از 

دیگر هدف های ماست.

ضرورت هماهنگی ســتاد نفت با 
مناطق عملیاتی

مدیرعامل شــرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب، هماهنگی ویژه میان ستاد وزارت 
نفت، شــرکت ملی نفت ایران و مناطق 
عملیاتی را خواســتار شد و گفت: هرچقدر 
در تصمیم ســازی ها و تصمیم گیری هــا، 
هماهنگی بیشــتری داشته باشیم، در رفع 
مشکلات کارکنان و بقا و بالندگی سازمان 

موفق تر خواهیم بود.
دانشــی در پایان به ســابقه انجام پروژه 
مطالعاتی نصر از سوی استادان برتر کشور 
در حوزه مدیریت منابع انسانی اشاره کرد 
و گفت: این مطالعه، دســتاوردها و نتایج 
بسیار خوبی داشت که می توان آن را برای 
استفاده منابع حداکثری، روزآمد کرد و مورد 

استفاده قرار داد.

 معاون راهبری تولید شــرکت مادر تخصصی 
تولید نیروی برق حرارتی ایران گفت: سوخت 
مازوت در هماهنگی با سازمان محیط زیست 
تنهــا در نیروگاه هایی که مجاز باشــند مورد 

استفاده قرار خواهد گرفت.
به گزارش ایرنا، »ناصر اسکندری« روز دوشنبه 
در حاشیه بیست و یکمین نمایشگاه بین المللی 
صنعــت برق ایران در نشســت خبری افزود: 
تلاش بر اســتفاده از ســوخت گاز و سوخت 
جایگزین اســت اما درصورت اضطرار استفاده 
از سوخت مازوت در نیروگاه هایی انجام خواهد 
شــد که مشــکلی برای محیط زیست ایجاد 

نکنند.
وی نیروگاه را موجودی زنده دانست که همواره 
باید موردرســیدگی و توجه قرار گیرد و گفت: 
کشورمان دارای نیروگاه های متعددی است که 

سوخت دریافت کرده و برق تحویل می دهند.
معاون راهبری تولید بــرق حرارتی ادامه داد: 
اکنون یک همگرایی و همکاری بسیار خوبی 
در زمینه تامین سوخت مورد نیاز نیروگاه ها در 

فصل زمســتان شکل گرفته و همه تلاش بر 
این است که نیروگاه ها با مشکل روبرو نشوند.

اسکندری افزود: مبنای بهره برداری نیروگاه ها 
اســتفاده از سوخت گاز است که ایده آل ترین 

سوخت برای آنها است.
وی گفت: در زمســتان این سوخت به دلیل 
افزایش مصرف آن در زمســتان برای صنایع 
و نیروگاه ها با محدودیت روبرو می شــود اگر 
مردم فقــط ۱۰ درصد در مصارف خود صرفه 
جویی کنند هیچ مشــکلی در تامین سوخت 

نیروگاه ها ایجاد نخواهد شد.
معاون راهبری تولید برق حرارتی ادامه داد: از 
۱۲۳ نیروگاه کشور ۱۶ نیروگاه امکان استفاده 
از مازوت را دارند که مخزن سوخت ۴ نیروگاه 
پلمپ است و فقط ۱۲ نیروگاه امکان استفاده 

از مازوت را دارند.
اسکندری گفت: امسال برنامه تعمیرات درحال 
انجام است که بر این اساس ۱۰۴ هزار مگاوات 
نیروگاه درحال تعمیرات بوده به این معنا هر روز 
۱۰ هزار مگاوات نیروگاه برای تعمیرات از مدار 

خارج می شوند.
وی بــه تلاش برای کاهــش مصرف آب در 
نیروگاه ها اشــاره کرد و خاطرنشان ساخت: 
تلاش جدی بر این است که استفاده از پساب 

در نیروگاه ها جایگزین مصرف آب شود.
معــاون راهبری تولیــد برق حرارتــی ادامه 

داد: احــداث تصفیه خانــه در برخی نیروگاه 
های شهرســتان ها اجرایی شده که کرمان، 
آذربایجان، تهران و نیروگاه مفتح از جمله آنها 

است.
اسکندری گفت: همچنین تلاش می شود از 
برج های خشک در نیروگاه هایی که تصفیه 

خانه ندارند بــرای کاهش مصرف آب محقق 
شود.

وی دربــاره وضعیت نیــروگاه زمین گرمایی 
مشکین شهر هم افزود: این نیروگاه نسبت به 
کل شبکه ظرفیت پایینی دارد و پیش بینی می 
شود سال آینده خروجی الکتریکی آن حاصل 

شود.
معاون راهبری تولید برق حرارتی با بیان اینکه 
هیــچ محدودیتی در تامین اعتبارات مورد نیاز 
تعمیرات ایجاد نشــده گفت: هزینه تعمیرات 

حدود ۵ هزار میلیارد تومان برآورد می شود.
اسکندری افزود: نیروگاه تلمبه ذخیره ای سیاه 
بیشه هزار مگاوات برق تولید می کند که کمک 

بسیار خوبی به شبکه در زمان پیک بار است.
وی در باره نیروگاه سیریک ادامه داد: ال.سی 
این نیروگاه باز شده و فعالیت های آن با کشور 

خارجی شروع شده است.
معاون راهبری تولیدبرق حرارتی گفت: ظرفیت 
عملــی آن هزار و ۲۰۰ مگاوات اســت که تا 

دوسال آینده بهره برداری می شود.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی از بررســی ابعاد حمله سایبری به 
ســامانه هوشمند ســوخت در جلسه فوق 

العاده امروز این کمیسیون خبر داد.
مصطفــی نخعــی در گفت وگو با ایســنا، 
ضمن تشریح جلسه امروز کمیسیون انرژی 
مجلس شورای اسلامی بیان کرد: در جلسه 
امروز کمیسیون میزبان مدیرعامل شرکت 
ملی پالایش و پخــش فرآورده های نفتی، 
مدیرعامل شــرکت پخش فــرآورده های 
نفتی، مدیر سامانه هوشمند سوخت شرکت 
ملــی پخش و مدیرانی از ســازمان پدافند 
غیرعامل و تعدادی از دستگاه های امنیتی 

و نظارتی بودیم.
وی در ادامــه اظهار کــرد: صحبت های 
دوستان را از مجموعه های مختلف شنیدیم. 
اظهار نظر در خصــوص اینکه دقیقا از چه 
طریقــی این حمله ســایبری رخ داده فعلا 
مقدور نبوده و نیاز به کار کارشناسی بیشتر 
و دقیق تری دارد. آنچه که واضح است این 
بوده که این حمله ســایبری صورت گرفته 

و مشکلی که همه هموطنان تجربه کردند 
در جایگاه های ســوخت کشور ایجاد شد. 
اطلاعات ســرور جایــگاه بلافاصله حذف 
شــده بود و باعث بروز این مشــکلات در 
جایگاه های سوخت شد. ارتباط جایگاه های 
ســوخت با مرکز داده ســامانه هوشــمند 
سوخت قطع شد و این مشکل به وجود آمد.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: پیگیری های لازم در 
حال انجام اســت تا علت وقوع این مسئله 
و اینکــه از چه طریقی به وقوع پیوســته 
روشــن گردد. کمیســیون نیز تاکید کرد 
هرچه ســریع تر این موضوع روشن گردد و 
گزارش ان ارائه شــود. چیزی که مشخص 
اســت برخی از تصمیم گیری های غلط و 
اشتباهات گذشته زمینه ساز بروز این حادثه 
شده است. سامانه هوشــمند سوخت یک 
ســامانه ای بود که برای سهمیه بندی راه 
اندازی شد. در ابتدا پیش بینی های خوبی 
در بعد نظارت صورت گرفته بود و حمایت 
های خوبی از ســامانه هوشــمند سوخت 

صورت گرفت اما بــه مرور این حمایت ها 
کاهش پیدا کرد.

وی در ادامــه تاکید کرد: بعدها تصمیماتی 
اتخاذ شــد که منجر گردید تا این ســامانه 
عملا کارایی و ماموریت هایی که برای آن 
تعریف شــده بود را از دست بدهد. ما برای 
مدت طولانی بنزین تــک نرخی را بدون 
محدودیت در کشــور عرضه کردیم و خود 

این باعث شد ارتقاء و به روزرسانی سامانه 
هوشمند سوخت در کشور مغفول واقع شود. 
این سامانه چه از بعد تجهیزات و چه از بعد 
پروتکل های ارتباطی نیاز به بروزرســانی 

دارد.
وی افزود: بسیاری از این تجهیزات سالیان 
طولانی است که در حال کار کردن هستند. 
این تجهیزات چه به لحاظ نوســازی و چه 

به لحاظ به روزرســانی نیازمند توجه ویژه 
هستند. اشتباهات رخ داده در گذشته زمینه 
ساز اتفاقات این چنینی می شود. امیدواریم 
نسبت به اصلاح فرآیندها و ارتقای سامانه 
هوشــمند ســوخت در ابعاد امنیتی، سخت 
افزاری، نرم افــزاری و ارتباطی اقدام لازم 
صورت گیرد تا شــاهد تکــرار این اتفاقات 

نباشیم.
وی در پایان بیان کرد: مقرر شد کمیته ای 
با محوریت کمیسیون انرژی با حضور همه 
نهادهای مذکور تشــکیل شود تا موضوع 
را دقیق تر دنبال کرده و برنامه مشــخص 
و زمان بندی شــده ای تدوین شود تا هم 
امکان نظارت وجود داشــته باشــد و هم 
اطمینان حاصل شــود که دیگر مشکلی از 
این بعد برای کشــور به وجود نخواهد آمد. 
همچنین مقرر شد مجموعه پخش فرآورده 
های نفتی همت خود را برای بروزرسانی و 
شناسایی باگ های احتمالی که در سیستم 
وجــود دارد به کار گیرد. ایــن کمیته این 

موضوعات را دنبال خواهد کرد.

در نشست مشترک با سرپرست معاونت توسعه مدیریت و سرمایه انسانی وزارت نفت

دغدغه های منابع انسانی مناطق نفت خیز جنوب بررسی شد

معاون برق حرارتی وزارت نیرو:

مازوت تنها در نیروگاه های مجاز محیط زیستی مصرف خواهد شد

سخنگوی کمیسیون انرژی:

اشتباهات گذشته زمینه ساز حمله سایبری شد
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

شرکت ها در ذهنیت خود 
پرداخت سود از طریق سجام 

را اختیار می دانند!
اگرچه از لحاظ قانون شــرکت های بورسی موظف به 
پرداخت ســود خود از طریق سامانه سجام هستند، اما 
یکی از متولیان اجرای سامانه سجام می گوید که هنوز 

گونه ای از اختیار در این قانون وجود دارد!
ســید محمدجواد فرهانیان، مدیر برنامه ریزی و توسعه 
شرکت ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار کشور که 
پیش از این حضور شرکت های سهامی در سامانه سجام 
را اختیــاری عنوان کرده بود، در گفتگو با خبرنگار مهر 
ضمن اصلاح اظهارات قبلی خود به بیان برخی نکات 
پیرامون موانع حضور شرکت ها در این سامانه پرداخت.

فرهانیان درباره اظهارات خود در خصوص غیر اجباری 
بودن واریز سود از طریق سجام به خبرنگار مهر گفت: 
صحبت های من در مورد ثبت نام سهامداران در سجام 
اســت. برای سجامی شــدن افراد اجباری وجود ندارد 
به ویژه افراد حقوقی که در بازار هســتند. یک ســری 
تمهیداتی باید اندیشه شود و سازمان بورس یک سری 
پروتــکل وضع کند تا همه ســهامداران ملزم به ثبت 

اطلاعات خود در سامانه سجام شوند.
وی افزود: سامانه های توزیع سود در سامانه سجام برای 
»اشــخاص حقیقی« و »افراد سجامی شده« طراحی 
شده است. اگر فرد سجامی شده باشد سامانه توزیع سود 
سجام به راحتی می تواند عملیات توزیع را انجام بدهد اما 

اگر سجامی نشده باشد ما دردسر خواهیم داشت.
مدیر برنامه ریزی و توسعه شرکت سپرده گذاری مرکزی 
در ادامه گفت: بیش از ۵۸ میلیون نفر کد فعال در بازار 
ســرمایه داریم. از این ۵۸ میلیون نفر فکر می کنم که 
بیش از ۳۹ میلیون نفر برای ســجامی شــدن مراجعه 
کردنــد اما بیش از ۳۲ میلیون نفــر آن ها احراز هویت 
نشــدند. یعنی مثلًا یا مدارک آن ها ناقص بوده است یا 
در صف تأیید اطلاعات هستند و یا مشکلاتی اینچنینی 
مانع از احراز هویت آنها شــده اســت. وگرنه در مورد 
توزیع سود، شرکت بورسی حتماً باید از ظرفیت شرکت 

سپرده گذاری استفاده کند.
فرهانیان خاطر نشان کرد: سهامداران دو دسته هستند؛ 
حقیقی یا حقوقی. از سهامداران حقیقی حدود ۶۰ تا ۷۰ 
درصد در سامانه سجام ثبت نام کرده اند اما احراز هویت 

شان به انجام نرسیده است.
وی در ادامه، پرداخت ســود شرکت ها از طریق سامانه 
ســجام را نیازمند احراز هویت ســهامداران حقوقی در 
این ســامانه دانســت و گفت: ما می گوئیم که شرکت 
بورسی بایســتی بیاید از طریق سامانه سجام توزیع و 
دریافت سود انجام بدهد. اما باید توجه داشت که خیلی 
از شــرکت هایی که داخل بورس هســتند به همدیگر 
وابســتگی دارند. یعنی ســهام همدیگــر را به عنوان 
دارایی دارند. یعنی این شــرکت عــلاوه بر اینکه باید 
بین سهامداران خود ســود تقسیم کند، به عنوان یک 
شخصیت حقوقی باید از شــرکت دیگر سود دریافت 
کند. اما چون احراز هویت سهامداران حقوقی از طریق 
سامانه سجام انجام نمی شود، توزیع کامل سود شرکتها 
از طریق سامانه سجام نیازمند احراز هویت سهامداران 

حقوقی است.
مدیر برنامه ریزی و توســعه شــرکت ســپرده گذاری 
مرکزی در پاســخ به این پرسش خبرنگار مهر که چه 
محدودیت هایی برای احراز هویت سهامداران حقوقی 
وجــود دارد گفــت: احراز هویت ســهامداران حقوقی 
به شــکلی در حال انجام شــدن است منتهی کفایت 
اطلاعات این حقوقی ها باید توسط سازمان بورس تأیید 
شــود تا ما بتوانیم احراز هویت این سهامداران را انجام 
دهیم. اما انجام این کار توسط سازمان بورس به درستی 

انجام نمی شود.
وی در ادامه افزود: این تأخیر در تأیید کفایت اطلاعاتی 
شرکت ها توسط سازمان بورس را هم ما چندین نوبت 
از عزیزان خود در سازمان بورس خواستیم اما مرتب با 
چند دستگی مدیران مواجه بودیم و تا می آمدیم مدیر 
الف را اقناع کنیم متأســفانه عمر مدیریتی او به پایان 
می رســید، از طرف دیگر وضعیت بازار هم به گونه ای 
اســت که بیش تر همّ و غم مدیران سازمان بورس به 
مدیریت کردن خود بازار معطوف می شود تا پرداختن به 

این موضوعات البته مهم و زیربنایی.
فرهانیــان در خصوص دلیل قانــون گریزی برخی از 
شرکت های بورســی در خصوص واریز سود از سامانه 
سجام گفت: دستورالعمل انضباطی ناشران، شرکت های 
بورســی را برای استفاده از سامانه سجام موظف کرده 
اســت ولی هنوز یک جور اختیار داخل آن هست! بین 
خود شــرکت های بورسی این ذهنیت وجود دارد که از 
طریق ابزارهایی که داخل شــرکت تعیین شده است 
-مثلًا یک شماره حساب ویژه یک بانک خاص که از 
قضا شــرکت هم به آن بانک وابستگی دارد- از همان 
طریق همه سهامداران را الزام می کند که از آن طریق 

بیایند این کار را انجام بدهند.
اظهارات فرهانیان، مدیر برنامه ریزی و توسعه شرکت 
ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهــادار در حالی مطرح 
می شــود که مطابق تبصــره ۳ ماده ۵ دســتورالعمل 
انضباطی ناشران پذیرفته شــده در بورس اوراق بهادار 
تهران، »ناشر )شرکت( موظف است جهت تسهیل امور 
ســهامداران، انجام کلیه اقدامات شرکتی خود از جمله 
توزیع ســود را در صورت قبول شرکت سپرده گذاری 
مرکزی به آن شــرکت واگذار نماید«. علاوه بر آن در 
بند ۳ ماده ۲۴ همین دســتورالعمل مجازات هایی هر 
چند مختصر و غیربازدارنده، برای تخلف شرکت ها در 
خصوص واریز سود از طریق سامانه سجام در نظر گرفته 
شده اســت.فرهانیان علت این ذهنیت غلط موجود در 
شرکت های بورسی را وجود ابهام در دستورالعمل فوق 
دانست و خواستار ارائه تفسیر از سوی سازمان بورس و 

دیگران متولیان امر شد.
وی در این خصوص گفت: ســازمان بورس باید یک 
ابلاغیــه بابت این موضــوع بزند و بگویــد که همه 
شــرکت ها باید الّا و بلّا از طریق ســپرده گذاری کار 
خود را انجام بدهند. اما حتماً باید برای ســجامی شدن 

سهامداران نیز تصمیمات لازم اتخاذ شود.

قرمزی از امروز از بازار 
سرمایه رخت می بندد

رییس ســازمان بورس گفت:به مرور زمان سرخی 
از بازار رخت می بندد و این وضعیت ســرخ حاصل 
اتفاقات یک شبه نبوده که انتظار رفع یک شبه داشته 
باشــیم؛ اما از همین امروز این قرمزی کاهش پیدا 

می کند.
به گزارش سازمان بورس، مجید عشقی صبح امروز 
دوشــنبه ۱۰ آبان در برنامه زنده تلویزیونی گفت: 
به مرور زمان ســرخی از بازار رخت می بندد و این 
وضعیت ســرخ حاصل اتفاقات یک شبه نبوده که 
انتظار رفع آن را به صورت یک شبه داشته باشیم؛ اما 
از همین امروز این قرمزی کاهش پیدا خواهد کرد.

وی افزود: قیمت های کنونی سهام در بازار سرمایه، 
قیمت های جذابی هستند و سازمان بورس با تمام 
قوای خود در تلاش است تا ابهامات بازار را کاهش 
دهد. این موضوع مهمترین محور سازمان بورس و 

دولت است.
وی صبح امروز همچنین در برنامه رادیویی »جوان 
ایرانی« ذات بازار سرمایه را همراه با نوسان دانست 
و گفت: متأسفانه به دلیل اتفاقاتی که به خصوص در 
نیمه دوم سال گذشته افتاد، شاهد ریزش عجیبی در 
این بازار بودیم، اتفاقی که به موجب آن سهامداران 
دچار هراس شدند. در این شرایط مطابق با علم مالی 
رفتاری و با بیش واکنشی که در مقابل اخبار منفی 
اتفاق می افتد، شــاهد افت قیمت سهام نسبت به 

ارزش ذاتی آن بودیم.
عشقی با اشاره به برنامه های خود در راستای ایجاد 
ثبات در بازار سرمایه گفت: نخستین برنامه ای که 
در نظر داریــم، افزایش شــفافیت در اطلاعات و 
صورت های مالی شرکت ها است تا سرمایه گذاران 
اطلاعات دقیقی از سودآوری شرکت ها داشته باشند.

وی افزود: در ۶ ماه نخســت سال جاری اطلاعات 
بسیار مطلوبی در این خصوص به دست آمده است؛ 
با این حال به دلیل برخی ابهاماتی که در بازار وجود 
داشته و همانطور که اشاره شد واکنش شدیدی که 
ســرمایه گذاران به دلیل ترس از بازار نشان دادند، 

سبب ادامه دار شدن ریزش ها شده است.
رئیس ســازمان بــورس و اوراق بهــادار تصریح 
کرد: حضــور قوی تر صندوق هــای بازارگردانی و 
صندوق های ســرمایه گذاری برای خرید سهام از 
دیگر برنامه هایی اســت که سازمان بورس و اوراق 
بهادار در دســت اقدام دارد. در نظر داشته باشید از 
ابتدای ســال تاکنون ۲۵ هزار میلیارد تومان تنها 
توســط صندوق های بازارگردانی، توســعه بازار و 
سرمایه گذاری سهام از بازارسرمایه خریداری شده 
است، به طوریکه شــرکت های بزرگ و هلدینگ 
های سرمایه گذاری راغب هستند که این خریدها 

را ادامه دهند.
عشقی با بیان این که اعتمادسازی فرایند زمانبری 
اســت، گفت: محدودیت های موجــود در برخی از 
صنایع مانند خــودرو به افت قیمت های آنها منجر 
شده است که به نظر من اگر دولت هر چه سریع تر 
تصمیمات مناسبی برای این صنایع بگیرد، بورس به 
شــرایط قبل باز می گردد و شرایط ریزشی به پایان 
خواهد رسید. این تصمیمات در چند روز آینده اعلام 

خواهد شد.
وی بیان کرد: طی ۲۰ سال گذشته با حدود ۴ دوره 
افت شدید رو به رو بودیم که البته این نوسانات پس 
از طی مراحل به ثبات و شــرایط قبل خود رسیده 

است.

امهال تسهیلات بخش 
گردشگری تا پایان سال 

1400 ابلاغ شد

 بانــک مرکزی امهــال تســهیلات پرداختی به 
شرکت ها و فعالان حوزه گردشگری تا پایان سال 

۱۴۰۰ را به بانک ها ابلاغ کرد.
به گزارش پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی، 
این بانک در بخشنامه ای خطاب به تمامی بانک ها و 
موسسات اعتباری، مصوبه ستاد ملی مدیریت کرونا 
در زمینه حمایت از تاسیسات و فعالان گردشگری 

را ابلاغ کرد. 
براســاس این بخشنامه بازپرداخت تمام تسهیلات 
بانکــی اخذ شــده توســط تاسیســات و فعالان 
گردشــگری دارای مجوز از وزارت گردشگری باید 
تا پایان سال ۱۴۰۰ امهال و به انتهای دوره تقسیط 

منتقل شود تا پس از آخرین قسط وصول شود. 
براساس اعلام بانک مرکزی، تسهیلات پرداختی 
از محل صندوق کارآفرینی امید نیز مشمول امهال 

این بند می شود.
به گزارش ایرنا، پیش از این براساس مصوبه ستاد 
ملی مدیریــت کرونا، مهلت ثبت نــام و پرداخت 
پرداخت تســهیلات به صاحبان کســب وکارهای 
به شــدت آســیب دیده از کرونا و نیــز حوزه های 
گردشگری، ورزش و جوانان، فرهنگ و هنر و حمل 
و نقــل ریلی و هوایی به ترتیب تــا پایان آذرماه و 

بهمن ماه تمدید شد.
صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا در چهار رسته 
گردشــگری، فرهنگ و هنر، حمل و نقل ریلی و 
هوایــی و ورزش و جوانان جهــت ثبت نام و بهره 
مندی از تســهیلات حمایتی کرونــا می توانند به 
سامانه کارای وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی  به 
نشانی https://kara.mcls.gov.ir مراجعه 

کنند.

اگر  اقتصادی می گوید:  یک کارشــناس 
دولت آقای رییســی برنامه داشت، بودجه 
۱۴۰۱ باید براساس برنامه هفتم پیش برود؛ 
در حالی که برنامه هفتم اصلا وجود ندارد. 
این نشان دهنده بی انضباطی و بی برنامگی 
اقتصاد ایران اســت. واکنش ها به جدال 
توییتری وزیر اقتصاد و رییس اسبق بانک 
مرکزی ادامه دارد؛ تا جایی که کارشناسان 
بر لزوم شــفافیت در اقتصاد ایران تاکید 
دارند. مهدی پازوکی، کارشناس اقتصادی 
معتقد است که اقتصاد ایران در حد لالیگا 
نیازمند شفافیت است و از طبقه ای نوکیسه 
می گوید که با رانت های اقتصادی به وجود 

آمده اند.
با این وجود، در شــرایط نبود شــفافیت 
بودجــه ای، مقامات دولت ســیزدهم بر 
عدم اســتقراض از بانک مرکزی و تامین 
غیرتورم زای کســری بودجه تاکید دارند. 
مسعود میرکاظمی، رییس سازمان برنامه 
و بودجه معتقد اســت بودجه ســال آینده 
بدون کســری بسته خواهد شــد و وزیر 
امور اقتصادی و دارایی نیز می گوید بدون 
استقراض از بانک مرکزی، کسری بودجه 

تامین شده است.
این در حال اســت که عبدالناصر همتی، 
رییس اســبق بانک مرکــزی در توییتی 
نوشــت: اعلام شــد که از شــهریورماه 
هیچ گونه استقراضی از بانک مرکزی نبوده 
است. خوب است بدانیم تامین کسری از 
طریق فشــار به بانک ها و صندوق های 
آنها نیز منجر به اضافه برداشــت سنگین 
از بانک مرکزی می شــود، که شده است. 
نتیجه، استقراض غیرمستقیم و بسط پایه 
پولی اســت. آمارهای پولی پایان مهر ماه 

مشخص می کند!
در مقابل، احسان خاندوزی در همین شبکه 
اجتماعی به وی پاسخ داد: در شرایطی که 
کشور با کســری بودجه بی سابقه تحویل 
دولت ســیزدهم شده بود، به لطف خدا در 
مهرماه مخارج دولت بدون هیچ انتشــار 

اوراق بدهی جدید تامین شد.

*همتی راســت می گوید یا وزیر 

اقتصاد؟
در این خصوص، مهدی پازوکی، کارشناس 
اقتصــادی در گفت وگــو بــا خبرگزاری 
خبرآنلاین در پاســخ به این پرســش که 
همتی راســت می گوید یا وزیــر اقتصاد، 
می گوید: در بودجــه ۱۴۰۰ دولت ۳ منبع 
اصلی درآمــدی دارد. ما ۴۵۴ هزار میلیارد 
تومان درآمد ســایر داریم کــه ۳۲۵ هزار 

میلیارد تومان درآمد مالیاتی است.
وی مــی افزاید: در حــال حاضر در حوزه 
واگذاری دارایی های ســرمایه ای که ۳۴۹ 
هزار میلیارد تومان آن فروش نفت است، 
محقق نشده اســت. البته مالیات ۶ ماهه 
محقق شده اســت. واگذاری دارایی های 
مالی نیز ۴۲۷ هزار میلیارد تومان است که 
از این مبلغ، ۱۳۲ هزار میلیارد تومان اوراق 
بدهی اسلامی و ۲۵۵ هزار میلیارد تومان 

هم فروش شرکت های دولتی است.
این اقتصــاددان تصریح می کند: موضوع 
بحث ما دربــاره ۱۳۲ هزار میلیارد تومان 
فروش اوراق بدهی اسلامی است که در ۴ 
ماهه ابتدای دولت روحانی، کمتر از ۸ هزار 

میلیارد تومان فروش رفته است.
پازوکی با بیــان این که اخیرا دولت موفق 

شده رقم فروش اوراق قرضه را بالا ببرد، 
عنــوان می کند: فــروش اوراق از طریق 
سیســتم بانکی تامین شده است. بانک ها 
اضافه برداشــت دارند و به بانک مرکزی 
بدهکارند؛ بانک مرکزی دستور داده این ها 
اوراق بدهی تهیه کننــد و پس اندازهای 
مردم نزد بانک های دولتی و خصوصی را 
به دولت بابت پرداخت بودجه جاری بدهند 
و اوراق بدهی را جایگزین اضافه برداشت 

خود کند.
وی متذکر می شــود: ایــن اقدام، جلوی 
خلق و چاپ پول توســط بانک مرکزی را 
می گیرد. این اتفاق در شهریور و مهرماه 
صورت گرفته است. بخش دیگر از خرید 
اوراق قرضــه، از طریــق صندوق هــای 

سرمایه گذاری صورت گرفته است.
این کارشناس اقتصادی در ادامه می گوید: 
در بخــش مالیات ها و فــروش نفت در 
ماه های گذشته اتفاق خاصی نیفتاده است. 
پس به وســیله دســتور بانک مرکزی از 
طریق صندوق سرمایه گذاری در بازارهای 
سرمایه و سیستم بانکی، بخشی از پس انداز 
بانک ها بابت خرید اوراق قرضه صرف شده 
اســت. برای صندوق ها این کار مقرون به 
صرفه است، چون سپرده های بانکی خود را 

تبدیل به اوراق کرده اند. سود سپرده ها ۱۸ 
درصد است، ولی اوراق نرخ بهره بالاتری 

را برای صندوق ها دارد.
پازوکــی تاکیــد می کند: این سیاســت 
نمی تواند دائمی و بلندمدت باشد. دولت به 
طور متوسط در ماه ۴۵ هزار میلیارد تومان 
حقوق به بازنشستگان و شاغلان می دهد 
و ۵ هزار میلیارد تومان هزینه جاری دارد. 
یعنی دولــت ۵۰ هزار میلیارد تومان خرج 
ماهانه دارد.وی متذکر می شود: این مکانیزم 
در دولت قبلی هم بوده و جدید نیست، ولی 
در شرایط فعلی این درآمد نمی تواند مستمر 
باشد، بلکه در شرایط جاری می تواند جلوی 
خلق پول توسط بانک مرکزی را در کوتاه 

مدت بگیرد.

*اقتصاد ایران نیازمند شــفافیت 
است

این کارشناس اقتصادی با تاکید بر این که 
اقتصاد ایران در حد لالیگا نیاز به شفافیت 
دارد، می گوید: وزیری را می شناســم که 
موقــع انقلاب خانه اش ۶۰ متر در خاوران 
بود، الان ۶ طبقه خانــه در خیابان دولت 
دارد. ارث پــدری هم نداشــته. یک نفر 

نمی پرسد از کجا آوردید.

پازوکی می افزاید: در این اقتصاد رانت هایی 
وجود دارد که طبقه نوکیسه را ایجاد کرده 
است. به شدت از شفافیت دفاع می کنم. 
این به نفع اقتصاد ایران اســت که بانک 
مرکزی در ســایت خود، گزارش شــفاف 

بدهد.
وی در واکنش به اظهارنظری که ۸۷ هزار 
میلیارد تومان در دولت آقای روحانی اوراق 
مجوز داده شد، تصریح می کند: ما باید ۶ 
هزار میلیارد تومان ماهانه بابت اصل اوراق 
سال های قبل بدهیم. حدود ۴ هزار میلیارد 
تومان هم هزینه های جاری اســت و ۴۵ 
هزار میلیــارد تومان هم دولت باید حقوق 
بدهد. یعنی ما باید هر ماه ۵۵ هزار میلیارد 

تومان توسط دولت بپردازیم.
این کارشــناس اقتصادی ادامه می دهد: 
دولت هم از سیســتم بانکی استفاده کرده 
و هم از منابع صندوق های سرمایه گذاری 
استفاده کرده است. دولت بخشی از سپرده 
بانکی صندوق های بازارســاز را تبدیل به 
اوراق بدهی کرده و این باعث محدودیت 
در بازار ســرمایه شده اســت. این به نفع 
صندوق هاست، چون نرخ سود اوراق قرضه 

بالاتر است.
پازوکی عنوان می کند: این اوراق در کوتاه 
مدت باعث تامین مالی دولت شــده، ولی 
محدود شــدن بازار ســرمایه را به دنبال 
دارد. اثر بلندمــدت »اثر ازدحامی« دارد و 
امکان تامین مالی برای بخش خصوصی 
کاهش می یابد. این باعث محدود شدن و 
جلوگیری از تامین مالی بخش خصوصی 

می شود که تبعات منفی زیادی دارد.

*بودجه 1401 بدون برنامه است
وی خاطرنشان می کند: سال آینده، سال 
برنامه هفتم است. اگر دولت آقای رییسی 
برنامه داشت، بودجه ۱۴۰۱ باید بر اساس 
برنامه هفتم پیش برود؛ در حالی که برنامه 
هفتم اصلا وجود ندارد. این نشان دهنده 
بی انضباطی و بی برنامگــی اقتصاد ایران 
است. اگر با شــفافیت و برخورد علمی با 
مشکلات اقتصادی پیش برویم، می توانیم 

مشکلات را اصلاح کنیم.

تحلیل یک کارشناس اقتصادی از منابع درآمدی بودجه  امسال و چشم انداز 1401

دولت ماهی چقدر حقوق و از کدام منابع پرداخت می کند؟

چند راهکار جهت حل مشکلات بانکی و اقتصادی کشور
کمبود نقدینگی در صنایع و تولید کنندگان 
بصــورت واقعی نیســت، بلکه ارزش پول 
بشدت کاسته شده و امکان استفاده از این 

نقدینگی وجود ندارد.
نــکات و راهکار های متعــددی برای رفع 
مشکلات اقتصادی از جمله فشار بر اقشار 
مســتضعف، گسترش فســاد های مالی و 
عمیق تر شدن شکاف طبقاتی مطرح شده 
است که کارشناسان عامل اصلی معیشت 
در کشــور راوجود نقدینگــی در بانک ها 
می دانند و معتقدند که نقدینگی مانند آب 
جاری اســت و بایــد آن را به پای درخت 
تولید هدایت کنیم تــا میوه بدهد، اما این 
یک دیدگاه اشتباه اســت و تفاوتی ندارد 
نقدینگی در حســاب چه کسی باشد، تأثیر 
هدایت نقدینگی با تغییر حساب افراد تأثیر 
متفاوت در واقعیت اقتصاد دارد، اما در حل 

مشکل نقدینگی و تورم بی اثر است.
در واقــع باید گفت کــه در صنایع و تولید 
کنندگان کمبــود نقدینگی به این صورت 
که نقدینگی واقعا نداشــته باشــند نیست 
بلکه ارزش پول بشدت کاسته شده است و 
امکان استفاده از این نقدینگی وجود ندارد.

اما مشکل اصلی در جای دیگری است، دو 
ســطح محیطی و کلان چالش های پیش 
روی نظام بانکی و شــبکه بانکی اســت 
که در ســطح کلان عدم استقلال بانک 
مرکــزی و عدم هماهنگی دســتگاه های 
متولی سیاســت های پولی و سیاست های 
از مهمترین چالش های  مالی که می توان 

موجود دانست.
در خصوص عدم اســتقلال بانک مرکزی 
می تــوان گفت کــه نبود بانــک مرکزی 
قوی و مســتقل به عنوان نهاد ناظر یکی 
از علت هــای اصلی بیمــاری نظام بانکی 
کشور است. تجربه دنیا و مطالعات علمی 
و تجربی نشــان می دهد که درکنار دولت 
شفاف و قوی که به گفته های خود کاملًا 
پایبند اســت، بانک مرکزی می بایست از 

قدرت و شفافیت لازم برخوردار باشد.
نباید از طــرف دولت، نهاد ها و افراد دیگر 

وظایفی به بانک مرکزی تحمیل و تکلیف 
شود؛ که متأســفانه در دوره های مختلف 
این اســتقلال وجود نداشــته که منشــاء 
بوجود آورنده بسیاری از مشکلات کنونی 
مانند خلق نقدینگی بی رویه در کشور بوده 

است.
سیاســت های مالی و سیاســت های پولی 
دو ابــزار مهــم حکومت ها بــرای اعمال 
خود  قلمرو  در  اقتصــادی  سیاســت های 
هستند، این دو سیاست در حقیقت دو بال 
اقتصاد کشــور هستند و کارایی آن ها البته 
به شــرط تدوین و تنظیم درست، بستگی 
کامل به انسجام و هماهنگی کامل آن ها 

دارد.
اگــر ایــن دو ابزار با قــدرت و به تنهایی 
درســت عمل کننــد، هیــچ تضمینی در 
موفقیت آن ها وجود ندارد اگر همســویی 
و هماهنگی آن ها رعایت نشــود. در این 
صورت این سیاســت ها هرچــه قدر هم 
قدرتمند باشند اگر هماهنگی وجود نداشته 
باشــد بیشــتر یکدیگر را خنثی می کنند 
و باعــث هدررفت منابع و محقق نشــدن 

مأموریت های اصلی آن ها می شوند.
شبکه بانکی کشور نیز اکنون با مشکلاتی 
مواجه است که بعضاً ناشی از سیاست های 
نادرستی بوده که در طول زمان به بانک ها 
تحمیل شده است. چالش نخست، مطالبات 
غیرجاری بانک هاســت. شروع مشکلات 
نظام بانکی کشــور را شاید بتوان به دهه 
۸۰ نســبت داد. به رغم اینکه در دهه ۸۰ 
مشــکلات قانونی و نهادی وجود داشته و 
بســتری برای بانکداری خصوصی فراهم 
بانک های کشور خصوصی  اســت،  نبوده 
شــدند که همین مقدمه بــه وجود آمدن 
انباشــت مطالبات غیرجــاری در ترازنامه 
بانک ها بوده است. در عین حال همزمان 
بدهی های  غیرجاری،  مطالبات  افزایش  با 
دولت به بانک هــا افزایش پیدا کرد. نظام 
بانکی نیز برای جبران کاســتی های خود 
دســت به دامان بانک مرکزی شــده و از 
آن استقراض می کرد که در نتیجه انباشت 

مطالبات غیرجاری و بدهی های دولت که 
نوع دیگری از مطالبات غیرجاری هستند، 
جریان درآمــدی بانک ها با کاهش مواجه 
شد که عامل ایجاد افت خالص درآمد نقد 

در بانک های کشور شده است.
اقتصاددانان در تبیین چرخه ایجاد شــده 
در نظام بانکی، کاهش خالص درآمد های 
نقــدی بانک هــا را عامل ایجــاد کاهش 
تســهیلات اعطایی در بانک ها و افزایش 
نــرخ تســهیلات بانکی می داننــد. آن ها 
تأکیــد می کنند که ایــن عوامل باعث به 
وجود آمدن رکود اقتصادی شــده و رکود 
اقتصادی نیز مجدداً باعث انباشت مطالبات 

غیر جاری بانک ها می شود.
چالــش دوم، دارایی های غیرنقد شــبکه 
بانکی است. در گذشته نقش بانک مرکزی 
نیز به عنوان نهاد ناظر بانکی کمرنگ بوده 
است. در نتیجه به دلیل ضعف نظارت بانک 
مرکزی، بانک ها به سمت خرید املاک و 
مستغلات رفتند که به صورت دارایی ها در 
ترازنامه بانک ها جمع شــد. در دهه ۸۰ به 
دلیل افزایش قیمت نفت، درآمد های نفتی 
از طریق بانک مرکزی به بانک های دولتی 
وارد می شــد و بعد به معاملات بانک های 
خصوصی تزریق می شــد. کنــار هم قرار 
گرفتن این اتفاقات در آن زمان سبب شد 
که تنگنای اعتباری توســط بانک ها حس 
نشــود. اما رکود ســال های آتی معادلات 
بانکداران کشــور را تغییــر داد؛ به طوری 

که قیمت مسکن و مستغلات کاهش پیدا 
کرد و خالص جریان نقد به کمترین مقدار 

خود رسید.
چالــش ســوم، بــالا ماندن نرخ ســود 
ســپرده های بانکی است. نکته مهم دیگر 
این اســت که نظام بانکی کشــور عمدتاً 
متوسل به افزایش نرخ سپرده برای جبران 
افت جریان نقد خود شده است. این باعث 
می شــود که با افزایش نرخ سپرده حقیقی 
در بانک ها، نقدینگی از تولید خارج شــده 
و به ســمت بانک ها سرازیر شود. این امر 
در شرایط رکود اقتصادی و بالا بودن نرخ 
سود سپرده ها در نظام بانکی موجب اضافه 

برداشت ها از بانک مرکزی می شود.
هم زمان با این چرخه، مؤسسات غیرمجاز 
نیــز به عنوان بازیگران بد وارد این فرآیند 
شــدند. از آنجــا که مؤسســات غیرمجاز 
تحت نظــارت بانک مرکــزی نبودند، در 
نتیجه جوابگوی کار های خود نیز نبودند و 
نرخ های بسیار بالاتری از بانک ها پیشنهاد 
می دادند که بتواننــد وعده هایی را که به 
سپرده گذاران قبلی داده اند با سپرده های 
جدید تأمین کنند که مصداق بازی پانزی 
اســت. افزایش جریان هزینه ای، سرمایه 
بانک ها را از بین می برد و بانک ها را زیان 
ده می کند. اتفاقی که در حال حاضر افتاده 
و بانک های کشــور زیان ده شده اند، اما 
بــه دلیل اینکــه بانک مرکــزی از وجوه 
خود، آن هــا را تأمین می کند، کســی را 

نگران نکرده اســت. اما باید به این نکته 
توجه داشت زمانی که اجازه داده نمی شود 
ســپرده گذاران به بانک ها مراجعه کرده و 
جواب منفی بشنوند و از طریق منابع بانک 
مرکزی کسری بانک ها تأمین می شود، در 
واقع روند غلط نرخ ســود بانکی بالا ادامه 
پیدا کرده و در نهایــت اثرش را در رکود 

اقتصادی نشان می دهد.
چالش آخر و مهم، عدم آمادگی اکوسیستم 
نظام بانکی بــرای اجرای مدل های نوین 
بانکداری اســت. امروزه با مطرح شــدن 
بانکداری  بانکداری مانند  مدل های جدید 
دیجیتــال، بانکداری شــرکتی و ... هنوز 
آمادگی های لازم هم در ســطح نهادی و 
هم در سطح سیستم های نظارتی و شبکه 
بانکی برای اجرای بهینه این مدل ها وجود 
نــدارد در حالی که حیــات و ممات نظام 
بانکــی به اســتفاده از فناوری های نوین 
برای کوتاه کردن فرایند ها و انجام مؤثرتر 
رســالت آن وابسته است. عده ای معتقدند 
کــه در آینده ما به بانکــداری نیاز داریم، 
ولی نه به بانک ها که به این مفهوم است 
با ورود فین تک هــا، تک فین ها و بیگ 
تک ها خیلــی از فعالیت ها و وظایف نظام 
بانکی توســط دیگر بازیگران قابل انجام 
اســت که این می تواند توام با فرصت ها 
و تهدید های جــدی برای نظام بانکداری 

کشور در شیوه کنونی آن باشد.
برای حل این مشکلات اصلاحات سیاستی 
و ساختاری در سطوح مختلف لازم داریم. 
وجــود بانک مرکــزی قوی و مســتقل، 
هماهنگــی سیاســت های پولــی و مالی 
کشور، توسعه دستگاه های نظارتی همگام 
با بانکداری نوین در کنار تغییر مدل کسب 
و کار بانک ها، اجرای حاکمیت شــرکتی 
نوین در بانک ها و طراحی و اجرای برنامه 
دقیق و زمانبندی شده تحول نظام بانکی 
کشور می تواند از اقدامات مهم جهت قرار 
دادن ظرفیت هــای نظام بانکی در خدمت 
بخش هــای تولیدی و اقتصادی کشــور 

جهت ارزش آفرینی باشد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

با روزی 300 هزار تومان 
درآمد، میلی به کار در کارخانه 

وجود ندارد
رئیس کانون شورای اســلامی کار البرز با بیان اینکه 
دستمزدها نســبت به تورم خیلی پایین است و هزینه 
های زندگی را برآورده نمی کند، گفت: متاســفانه اکثر 
کارخانه ها با مشــکل نبود نیروی کار مواجه هستند و 
دنبال کار می گردند و جوانی که با موتور یا پراید روزی 
۳۰۰ هزار تومان درآمد دارد نیازی به کار در کارخانه با 

روزی ۸۰ هزار تومان ندارد.
علی اصلانی در گفت وگو با ایسنا، هدف گذاری ایجاد 
یک میلیون و ۸۵۰ هزار شــغل تا پایان سال ۴۰۱۱ را 
مورد ارزیابی قرار داد و گفت: یکی از مشکلات اشتغال 
که به تازگی به وجود آمده پیدا نشدن کارگر است. اکثر 
کارخانه ها دنبال کارگر  حتی کارگر ساده هستند ولی 
پیدا نمی شود، دلیلش این است که حقوق و دستمزدها 
نســبت به تورم پایین است و جامعه کارگری و جوانان 

امروزی برای اشتغال در کارخانه ها رغبتی ندارند.
وی ادامه داد: تشکیل جلسه شورای عالی اشتغال پس 
از ماهها تعطیلی و وقفه در دولت جدید را به فال نیک 
می گیریم، هرچند که نماینده کانون عالی شــوراهای 
اسلامی کار به این جلسه دعوت نشده بود با این حال 
پیشنهاد می کنم رئیس جمهور محترم و وزیر کار قبل 
از طرح مباحث مربوط به اشتغال درخصوص تقویت و 

ترمیم دستمزد کارگران و نیروی کار اقدام کنند.
این مقام کارگری تصریح کرد: ما ابتدا باید مشکل نبود 
نیروی کار را که نشــأت گرفته از پایین بودن حقوق و 
دســتمزد نسبت به تورم است برطرف کنیم بعد با یک 
برنامه ریزی صحیح و اصولی بخش خصوصی توانمند 
را ایجــاد و موانع پیش روی آن از تامیــن مواد اولیه 
گرفته تا مشــکلات بیمه ای و مالیاتی را حل کنیم تا 
به هدف گذاری ایجاد یک میلیون و ۸۵۰ هزار شــغل 

برسیم.
اصلانی افزود: بیشتر کارخانه های بخش خصوصی با 
معضل نیروی کار مواجه شده اند و دنبال کارگر هستند، 
همین حالا کارخانه ای ۶۰۰ نفر کارگر می خواهد ولی 
۵۰ نفر هم نتوانســته بگیرد؛ از طرف دیگر شغل های 
غیرمولد بسیاری در جامعه ایجاد شده است؛ به عنوان 
مثال یک جوان با موتور یا ماشــین پراید خود می تواند 
ظرف یک روز ۲۰۰ تا ۳۰۰ هزار تومان درآمد داشــته 
باشــد یا با کار در تاکســی اینترنتی بیشتر از این هم 
دربیــاورد لذا نیازی به کار در کارخانه با روزی ۸۰ هزار 
تومان ندارد بنابر این انتظار داریم دولت آقای رئیســی 
سیاســتی به کارگیرد که افراد به جای رفتن به سمت 
شــغل های کاذب یا غیر مولد بــه کار در کارگاهها و 
کارخانه ها تشویق شوند، چون دستمزد نسبت به تورم 
خیلی پایین است و هزینه های زندگی را برآورده نمی 

کند.
وی خاطرنشــان کرد: کارگری که برنــج را ماه قبل 
کیلویی ۲۸ هزار تومان می خرید و امروز ۶۵ هزار تومان 
باید بخرد ناچار است برای امرار معاش خود و خانواده به 
مشــاغل کاذب روی بیاورد چون با حقوق پرداختی ۱۰ 

روز هزینه های زندگی  او در نمی آید.
به گفته این عضو کانون عالی شــوراهای اسلامی کار 
اگر فاصله بین تورم و دستمزد را کاهش ندهیم و به هم 
نزدیک نکنیم در آینده نزدیک کمبود نیروی کار، تمام 

کارخانه ها را با مشکل مواجه خواهد کرد.
رئیس کانون شورای اسلامی کار البرز خاطرنشان کرد: 
این مســئله در کاهش آمار بیمه شدگان هم تاثیرگذار 
خواهد بود چون جوانی که می تواند با کار در تاکســی 
اینترنتی درآمد میلیونی در ماه کسب کند نیازی به بیمه 
اجباری و امر و نهی کارفرما ندارد و خودش را به راحتی 

بیمه می کند.
وی در پاســخ به این پرسش که بخش خصوصی در 
ایجاد اشــتغال میلیونی چقدر موفق خواهد بود؟ اظهار 
کرد: تا مشــکل تحریم، تامین مواد اولیه کارخانه ها و 
حقوق و دستمزد نیروی کار برطرف نشود نمی توانیم 
این هدف را محقق کنیم، متاسفانه بخش خصوصی در 
کشور ما خیلی فعال نیست. بخش خصوصی زمانی به 
این مسأله ورود می کند که موانع تولید از میان برداشته 
شده باشد، وقتی کارخانه دار نمی تواند مواد اولیه را تهیه 
کند و باید مواد اولیه را نقدی و چندبرابر بخرد و جنس 

را قسطی بفروشد با چه انگیزه ای وارد بازار کار شود؟
به اعتقاد اصلانی ایجاد یک میلیون و ۸۵۰ هزار شغل 
ظرف ۱۷ ماه نیازمند یک زنجیره کامل از تامین و تولید 
مواد اولیه و کالا تا تامین نیروی کار و بیمه شــدگان و 
رفع موانــع گمرکی، مالیاتی، بیمه ای و اداری از بخش 

خصوصی است.

 تعرفه واردات ورق فولادی
 صفر شد

مدیــرکل صنایع فلزی و لوازم خانگی وزارت صمت از 
بررسی موضوعات دیر رسیدن کالا به خرده فروشان، 
دخالت نکردن تولید کنندگان در بحث توزیع، موضوع 
صادرات و پایین آوردن قیمت تمام شده، در جلسه اخیر 
این وزارتخانــه با تولیدکنندگان و توزیع کنندگان خبر 
داد و گفت که برای اولین بــار تعرفه واردات ورق های 
فولادی به کشور صفر شده و کسری ورق فولادی در 

صنعت لوازم خانگی برطرف شده است.
به گزارش ایســنا، کیــوان گــردان،  مدیرکل صنایع 
فلزی و لــوازم خانگی وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
در یک برنامه تلویزیونی درباره جزئیات جلســه امروز 
تولیدکنندگان لوازم خانگی با مخبر معاون اول رئیس 
جمهور اظهار کرد: در بازدیدی که چند روز پیش آقای 
مخبر از بازار لوازم خانگی امین حضور داشتند مشکلاتی 
از سوی کسبه و جوانان این صنف مطرح شده بود که 
در جلسه امروز نیز این مسائل طرح و پیگیری شد. دیر 
رسیدن کالا به خرده فروشــان، دخالت نکردن تولید 
کننــدگان در بحث توزیع، موضوع صــادرات و پایین 
آوردن قیمت تمام شــده، مهمترین موضوعاتی بود که 

در این جلسه به آن پرداخته شد.

اجرای قانون جهش تولید 
مسکن جامع و در راستای 

سیاست های کلان باشد
 عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام در نشســت 
مشورتی جمعی از کارشناسان حوزه مسکن و شهرسازی، 
گفت: اجرای قانون جهش تولید مسکن باید جامع و در 

راستای سیاست های کلان کشور باشد.
به گزارش ایرنا، سعید جلیلی در نشست مشورتی جمعی 
از کارشناسان حوزه مسکن و شهرسازی به منظور ارائه 
مشورت به وزارت راه جهت  اجرای بهتر قانون »جهش 
تولید مسکن« گفت: مطابق قانون اساسی دولت وظیفه 
تامین مســکن آحاد مردم را دارد. بنابراین این موضوع 
بســیار اهمیت دارد که روند جدیدی که توسط دولت و 
نهادهای دیگر به جهت تامین مسکن آحاد مردم شروع 
می شــود، یک برنامه  صحیح و مبتنی بر طراحی خرد و 

کلان داشته باشد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: در طراحی 
خرد، مسکن فقط یک بعد خوابگاهی ندارد بلکه دارای 
ابعاد مختلف فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی است که اگر 
در برنامه ریزی ها به این ابعاد توجه کافی نشود، عوارض 
و آسیب های اجتماعی دیگری پدید می آید که باید بسیار 

هزینه شود تا آنها را رفع کرد.
جلیلــی با تاکید بر لزوم تهیــه چارچوب و برنامه جامع 
اجرایی در قبال تولید مسکن گفت: مسکن باید محیطی 
برای آرامش، حفظ هویت فرهنگی و بســتر مناســب 
تعاملات اجتماعی باشــد و همچنین نیازهای روحی و 
اجتماعی مردم در عرصه های مختلف فرهنگی را تامین 

کند.
وی  افزود: اگر از طرحی برای ســاخت ســالیانه یک 
میلیون واحد مسکونی صحبت می کنیم و در آن سخنی 
از این ابعاد و جنبه های مختلف نداشــته باشیم، چه بسا 
تک بعدی و ناقص حرکتی شــروع شــود و به هدف 

مطلوب و ضروری نرسیم.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام ادامه داد: وقتی 
صحبت از تامین مسکن می شود باید مشخص باشد که 
در طراحی کلان، این مسکن چه جایگاهی را در محله 
یا شــهر دارد و  چه نقشــی را در قبال اقتصاد کشور و 
سیاســت های کلی ایفا می کند؟ به عنوان مثال، سهم 
اقتصاد کشور از دریا دو درصد است در حالیکه کشورهای 
مشــابه ما از این فرصت چندین برابر استفاده می کنند؛ 
بنابراین اگر می خواهیم رشــد اقتصادی داشته باشیم و 
از فرصت دریا بهره مند شویم، این سیاست کلی نباید در 
سیاست های مسکن و شهرسازی هم نادیده گرفته شود.

جلیلی در ادامه با اشاره به پدیده هایی نظیر حاشیه نشینی 
در جوار کلانشــهرها، آنها را ناشی از عدم وجود برنامه 
کلان تامین مســکن در کشور برشــمرد و خاطرنشان 
کرد: در مثالــی دیگر، باید بدانیــم پدیده ای همچون 
حاشیه نشــینی چه جایگاهی در سیاست های ساخت 
مســکن داردو آیا می خواهیم درباره چنین پدیده ای به 
صورت پیشینی و در مبدا تصمیم گیری کنیم و چرا که 
اگر مشــکل را در مبدا حل کنیم و زندگی را با همه  آن 
ابعاد مذکور برای مردم تامین کنیم، اساسا پدیده ای به نام 
حاشیه نشینی به وجود نخواهد آمد؟ بنابراین در برنامه 
جامعی که برای تولید مسکن تهیه می شود، باید تکلیف 

این مصادیق مشخص باشد.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظــام تاکید کرد: 
نهادهای دولتی مســوول در زمینه تامین مســکن و 
شــهرداری ها باید با در نظر گرفتن مســائل کلان و 
همچنین همه نظامات مربوطه نظیر نظام سلامت، نظام 
آموزش، محیط زیســت نسبت به اجرای قانون جهش 

تولید مسکن اقدام کنند تا ضعف های گذشته رفع شود.
وی مهمتریــن اقدام کنونــی را، خــروج از وضعیت 
اضطراری در رابطه با تامین مسکن شهروندان برشمرد و 
افزود: همواره این نگرانی وجود داشته است که حرکتی 
با شتاب و با هزینه  بالا در رابطه با تولید مسکن صورت 
بگیرد. اما امید داریم با توجه به استقبال وزارت راه نسبت 
به استفاده نقطه نظرات کارشناسان، ایرادات قبلی رفع 
شــده و تحول مثبت و پایدار در رابطه با تامین مسکن 
شهروندان صورت بگیرد.در این نشست فرزانه صادق، 
هادی جابری مقدم، جواد خدایی، یحیی نوریان و جمع 
دیگری از کارشناسان به ارائه نقطه نظرات خود در رابطه 

با نحوه اجرای قانون جهش تولید مسکن پرداختند.

تکلیف اپراتورهای تلفن 
همراه برای انسداد 

سیم کارت های نامعتبر
معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم دادگستری 
استان تهران گفت: اپراتورهای تلفن همراه باید هویت 
صاحبان متقاضیان ســیم کارت ها را به صورت کامل 
احراز و آدرس دقیق پستی و اثر انگشت واضح و منجّز از 
متقاضیان سیم کارت اخذ کنند و مقرر شد تا اپراتورهای 
تلفن همراه ســیم کارت های نامعتبر را شناســایی و 

بلافاصله مسدود کنند.
بــه گزارش ایســنا به نقــل از قــوه قضاییه، علی 
دیزجی معــاون اجتماعــی و پیشــگیری از وقوع 
جرم دادگستری اســتان تهران در کمیته تخصصی 
پیشــگیری از جرایم فضای مجازی بر لزوم اطلاع 
رســانی به عموم شهروندان در خصوص آسیب های 
فضای مجازی تاکید کرد و گفت: یکی از مهم ترین 
راهبردهــای موثر بــرای کاهش و پیشــگیری از 
آســیب ها و جرایم فضای مجازی، آموزش و ارتقاء 
آگاهی های عمومی شــهروندان در فضای مجازی 
اســت.معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم 
دادگســتری استان تهران خاطرنشــان کرد: برخی 
از افــراد ســودجو و کلاهبردار از ســیم کارت های 
مجهول الهویه یا مجهول المالک به اشــکال مختلف 
در بســتر فضای مجازی سواســتفاده می کنند؛ به 
نحوی کــه تعداد زیــادی از پرونده هــای محاکم 
قضایی مربوط بــه جرایم مرتبط با سواســتفاده از 
ســیم کارت های تلفن همراه اســت؛ لــذا به منظور 
پیشــگیری وضعی از این دسته از جرایم لازم است 
اقداماتی در دســتور کار اپراتورها برای پیشگیری از 

این نوع جرایم قرار گیرد.

در ۱۰ ســال گذشــته بیش از ۵ بار شاهد 
ســبقت شاخص cpi روســتایی نسبت به 
شــهری بوده ایم که در هر کجای دنیا این 
مســئله اگر رخ می داد آنها دچــار نگرانی 

می شدند
رئیس موسســه مطالعات دیــن و اقتصاد با 
اشاره به نتایج برخی مطالعات انجام شده در 
زمینه فقر که از سوی موسسه عالی پژوهش 
تامین اجتماعی انجام شــده گفت: کشور در 
۱۰ زمینه آســیب پذیر شده که یکی از آنها، 
حاشیه نشینی اســت؛ در حال حاضر میزان 
جمعیت حاشــیه نشــین از ۲۵ درصد کل 

جمعیت کشور در حال عبور است،
فرشاد مومنی رئیس موسسه مطالعات دین 
و اقتصاد با مدیران و برخی از پژوهشــگران 
موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی دیدار 
و گفتگو کرد که بخشی از سخنانش در ادامه 

می آید.
وی با اشاره به نتایج بدست آمده از گزارش 
فقر در موسســه عالــی پژوهــش تامین 
اجتماعی در خصوص وضعیت نامطلوب فقر 
در روستاها و توجه به این نکته که جمعیت 
زیر خط فقر در روستاها بیش از جمعیت زیر 
خط فقر شهری اســت گفت: گفته می شود 
هر سیاســت فقرزایی که در دستور کار قرار 
می گیرد با اینکه ممکن است ابتدا به ساکن 
و در ظاهر بر جامعه روســتایی بی تاثیر باشد 
اما نتایج آن نشان می دهد که آسیب پذیری 
جامعه روستایی از این سیاست ها بیشتر است.

وی گفت: در ۵۰ ســال اخیــر یک مطالعه 
نداریم که غیر از این را گفته باشــد در سال 
۱۳۸۳ بانک جهانی در مورد شــوک قیمت 
بنزیــن مطالعه ای را انجــام داد و کتابی با 
عنوان »اقتصاد ایران از نگاه بانک جهانی« 
نیز منتشــر کرده در این کتــاب، آنها اظهار 
شــگفتی می کنند چرا که تصور اولیه شان 

این بوده که تورم زایی قیمت بنزین بر روی 
خانوارهای روستایی کمترین تاثیر را می تواند 
داشته باشد اما پس از انجام محاسبات به این 
نتیجه رسیده اند که زیان رفاهی خانوارهای 
روســتایی از این بابت دو برابر خانواده های 
شهری است. البته این مسئله جدیدی نیست 
و تمام مطالعات قبلی هــم بر این موضوع 
تاکید دارند اما موضوعــات تکان دهنده در 
حال رخ دادن اســت که نظام پایش ما دچار 
فلج مغزی شــده و شاید بدیهی ترین چیزها 

را نمی بیند.
مومنی ادامه داد: در ۱۰ ســال گذشته بیش 
از ۵ بار شاهد سبقت شاخص cpi روستایی 
نســبت به شهری بوده ایم که در هر کجای 
دنیا این مســئله اگر رخ مــی داد آنها دچار 
نگرانی می شدند چراکه این شاخص بر پنج 
مورد دلالت دارد که اســاس امنیت ملی را 
متزلزل می کند و توسعه را ناممکن می سازد. 

وی با بیان اینکه باب اندیشــه ورزی مسئله 
محور و با کیفیت تا حد زیادی مسدود شده، 
اظهار کرد: کشــور در ۱۰ زمینه آسیب پذیر 
شــده که یکی از آنها، حاشیه نشینی است؛ 
در حال حاضر میزان جمعیت حاشیه نشین 
از ۲۵ درصد کل جمعیت کشور در حال عبور 
است، این مساله، نشان دهنده آن است که 
در آن دوره، بــه اعتبار اینکه بر روی ارتقای 
بنیه تولید فناورانه در بخش کشــاورزی کار 
بایسته ای انجام نشــده بود و بخش اصلی 
اهتمام بــه خدمات عمرانی و زیرســاختی 
فیزیکی اختصاص یافــت، زمانی که اولین 
شوک از طریق سیاستگذاری های غلط وارد 
شــد، به هیچ وجه آن خدمــات در آن ابعاد 
بزرگی که ارائه شده بود، نگهدارنده جمعیت 
روستایی نبود و اکنون تعداد روستاهای خالی 
از سکنه ابعاد نگران کننده ای پیدا کرده است.

وی اظهار کرد: در مــوج اصلاحات ارضی 

می بینیم کــه فقط جمعیت نیــروی فعال 
مهاجرت می کــرده و پیوند و همدلی آنها با 
روســتا از بین نمی رفته امــا اکنون با پدیده 
تخلیه روستاها به طور کامل مواجه هستیم 
و به نظر می رسد بهتر است در سال تدوین 
برنامه هفتم توســعه اهتمام ویژه در بحث 
حمایت اجتماعی به ویژه در مناطق روستایی 
داشته باشــیم و به این نکات کلیدی توجه 

کنیم.
مومنی گفت: نتایج پژوهش ها بویژه مطالعه 
موسسه عالی پژوهش نشان می دهد که در 
دوره سه ســاله ۹۶ تا ۹۹، جمعیت زیر خط 
فقر بیــش از دو برابر شــده و این نیازمند 
گفتگوهای جدی اســت و باید بررسی شود 
که چه عواملی موجبات ایجاد این شوک را 

فراهم کرده است!؟.
این استاد دانشــکده اقتصاد دانشگاه علامه 
طباطبایی با تاکید بــر اینکه اکنون نیازمند 

گفتگوهای ملی هستیم، ادامه داد: متاسفانه 
در برخــی ســطوح حتی نگاه به مســائل 
اجتماعی و اقتصادی نگاهی امنیتی پیدا کرده 
و این موجب می شــود واکنش ها خاموش 
بمانند و زمانی که اوضاع شکننده شد دیگر 
آن موقع، اعتراضات و واکنش ها قابل پیش 

بینی و قابل جمع کردن نخواهد بود.
وی اظهار کرد: این نحوه جهش جمعیت به 
زیر خط فقر در تاریخ بیش از صدساله کشور 
بی سابقه بوده و این امر نیازمند آن است که 
از ده ها زاویه به آن نگاه شود، سطح آگاهی 
عمومی و نظام آموزشی و تربیتی کشور باید 
به موضوعاتِ کم اهمیت، پشــت کند و در 
مقابل به مسائل مبتلابه و حیاتی در جامعه 

بنگرد.
مومنی با اشــاره به نزدیک شدن به فصل 
بودجه نویســی در کشــور گفــت: رفاه را 
نمی توان مســتقل از تحولات فناورانه دید 
چراکه جزء حیاتی ترین مسائل این است که 
اثار بنیه تولید ملی در مســائل سطح کلان 
دیده شود در حالی که اکنون به کلی نادیده 
گرفته می شود از طرفی فهم نظری از مسائل 
بســیار تعیین کننده است و در هدف گذاری 

برنامه های توسعه باید به آن توجه کرد.
رئیس موسسه مطالعات دین و اقتصاد گفت: 
تمام اهداف توســعه از سال ۱۳۲۷ تا برنامه 
ششم توسعه و اکنون در برنامه هفتم توسعه 
نیز تکرار می شود و این به معنی آن است که 
به فهم نظری دیررســیده ایم و حتی یکی از 
اهداف کلیدی برنامه توسعه تاکنون محقق 

نشده است.
وی ضمن تقدیر از تلاش های انجام شده در 
موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی اظهار 
داشت: امیدوارم همه ما در شرایط کنونی و 
حساس کشور، نگاهی غیرسیاست زده و ملی 

به مسائل داشته باشیم.

۲ برابر شدن جمعیت »زیرخط فقر« طی سه سال گذشته

۲۵درصد جمعیت کشور حاشیه نشین اند

وزیر راه و شهرسازی:

حمل و نقل دریایی با نسل جدید کشتی های هوشمندی بروزرسانی شود

سخنگوی گمرک خبر داد؛ 

ترخیص ۹.۷ میلیون تن کالای مورد نیاز کشور در دو ماه

تاخیر در کلنگ زنی، پروژه را گران تر کرد

مترو پردیس در انتظار برداشتن آخرین مانع

وزیر راه و شهرســازی گفت: باید ناوگان 
حمل و نقــل دریایی را با نســل جدید 

شناورها به روز کنیم.
به گزارش خبرنگار مهر، رســتم قاسمی 
عصر امروز در مراســم تودیــع و معارفه 
مدیران عامل سابق و جدید سازمان بنادر 
و دریانوردی گفت: همه بنادر کشــور را 
به خوبی می شناســم. زمانی که در رأس 
قرارگاه خاتم بودم ســاخت اســکله های 
بزرگ از جمله برخی اســکله های بنادر 
شــهید رجایی و امام خمینی را در دست 
ســاخت داشتیم که از نزدیک با آنها آشنا 

هستم.
وی افــزود: تحریم ها همواره در کشــور 
بوده اســت. وقتی وارد وزارت نفت شدم 

تحریم های نفتی تازه شــروع شده بود و 
مســئولان نگران بودند. آن زمان رئیس 
جمهور وقت آمریــکا گفت: تحریم های 
فلــج کننده ای برای ایــران ایجاد کرده 
ایم. هنوز راههــای دور زدن تحریم ها را 
به خوبی نمی شناختیم و نگران بودیم که 

حصر دریایی در کشور رخ دهد.
وزیر راه گفت: اما خوشــبختانه امروز در 
شرایطی هستیم که سازمان بنادر توانست 
از موضــوع تحریم ها به خوبی عبور کند. 
اگر هوشمندی و ســازوکارهای مناسب 
نبود یک دغدغه جدی برای کشور ایجاد 

می شد.
قاسمی ادامه داد: سازمان بنادر در بسیاری 
موارد پیشگام بوده و دغدغه ها را برطرف 

کرده اســت اما در خصوص تحریم ها دو 
موضوع را باید در نظر داشت. یکی روش 
تاکتیکی و عبور و مقابله با تحریم هاست 
که همواره باید وجود داشته باشد اما کار 
مهم و اساســی تر بی اثر کردن تحریم ها 
است. به این معنی که نیازمندی هایمان 
را خودمان در داخل برطرف کنیم. معتقدم 

این ظرفیت در کشور وجود دارد.
وی بــا تاکید بر اینکه باید قرارگاه بی اثر 
کردن تحریم ها در کشور ایجاد شود افزود: 
در روزهای سخت تحریم ها که در وزارت 
نفت بودم بسیاری از کالاها وارداتی بود و 
هر روز جدولی به من می دادند که در آن 
نوشته بود فلان کالای وارداتی تا سه ماه 

بیشتر در انبارها نیست.

وزیر راه و شهرســازی یادآور شد: حمل 
و نقل در تولید ناخالــص داخلی اثرگذار 
اســت ولی عقب ماندگی هایــی در این 
بخش داریم هر چند که ســازمان بنادر 
پیشگام تر از ســایر مودهای حمل و نقل 
است اما در مودهای هوایی، زمینی و ریلی 
عقب ماندگی جــدی داریم که باید حتماً 

راهکارهایی در پیش بگیریم.
وی با اشــاره به اهمیت نوسازی ناوگان 
حمل و نقل در همــه زمینه ها ادامه داد: 
دولت ســیزدهم توجه جدی به ســاحل 
نشینی، آباد کردن شــهرهای دریایی و 
ســاحلی و ســواحل مکران دارد؛ انتقال 
جمعیت به این منطقه در دستور کار است. 
شهر »تیس« ساخته شده و شهر مکران 

در نزدیکی جاسک در دست ساخت است.
قاســمی به نســل جدید کشــتی های 
هوشمند اشــاره و اظهار کرد: باید ما هم 
خود را با نســل جدید شــناورها به روز 
کنیم. به سرعت در بخش دریایی در حال 
هوشمندســازی و ارتقای سطح حمل و 

نقل هستیم.
وزیر راه اهمیت تکمیل کریدورهای ریلی 
جنوب به شمال را یادآور شد و گفت: اگر 
کریدورهــای ریلی ما تکمیل شــده بود 
درآمد زیادی نصیب کشــور می شد ولی 
الان از ایــن درآمد محروم هســتیم. ۱۴ 
تا ۱۵ هزار کیلومتر ریل در کشــور دارم 
اما ســهم ریل از حمل کالا در کشور ۱۰ 

درصد است که اصلًا قابل قبول نیست.

سخنگوی گمرک ایران از ترخیص ۹.۷ 
میلیون تن کالای مورد نیاز کشور در دو 

ماه خبر داد.
به گزارش گمرک ایران، ســید روح الله 
لطیفی اظهار کرد: در پنج ماه نخســت 
امســال ۱۳ میلیــون و ۸۱۹ هــزار تن 
کالای وارداتی بــه ارزش ۱۶ میلیارد و 
۶۳۱ میلیون دلار بــه صورت قطعی از 
گمرکات کشور ترخیص شد و در همین 
مــدت نیز ۴۵ میلیــون و ۴۷۲ هزار تن 
کالا به ارزش ۱۷ میلیارد و ۶۶۱ میلیون 

دلار نیز به کشورهای دیگر صادر شد.
وی افزود: متوســط ماهانه واردات کالا 
در پنج ماه نخســت امسال ۲ میلیون و 
۷۶۴ هزار تن کالا به ارزش سه میلیارد 

و ۳۲۶ میلیون دلار بوده است، اما آمارها 
نشان می دهد در دو ماه اخیر با جهش 
در ترخیص کالاهای وارداتی و صادرات 
ســیزدهم  دولت  در  ایرانی  کالاهــای 

مواجه شدیم.
سخنگوی گمرک ایران توضیح داد: در 
ماههای شــهریور و مهر یعنی استقرار 
دولت ســیزدهم، ۹ میلیون و ۶۸۶ هزار 
تــن کالا بــه ارزش ۱۱ میلیارد و ۱۰۸ 
میلیون دلار از گمرکات کشور ترخیص 
شد و ۲۹ میلیون و ۷۰۹ هزار تن کالای 
ایرانی به ارزش ۹ میلیارد و ۴۱۳میلیون 

دلار نیز به سایر کشورها صادر شد.
وی افزود: از ایــن میزان پنج میلیون و 
۳۱۹ هــزار تن کالای وارداتی به ارزش 

۶ میلیارد و ۴۹۰ میلیون دلار مربوط به 
شهریور و چهار میلیون و ۳۶۷ هزار تن 
به ارزش چهار میلیــارد و ۶۱۸ میلیون 
دلار مربــوط به مهر ماه اســت که از 
لحاظ وزنی در شــهریور ۹۲ درصد و در 
مهــر ۵۸ درصد و از لحاظ ارزش نیز در 
شــهریور ۹۵ درصد و در مهر ۳۹ درصد 
واردات کالاهای مورد نیاز کشور نسبت 
به متوســط پنج ماه نخســت بیشتر از 

گمرکات کشور ترخیص شده است.
لطیفــی در خصوص جهش در صادرات 
در دولت سیزدهم گفت: آهنگ صادرات 
از آغاز ســال ۱۴۰۰ نسبت به سال ۹۹ 
رشد فزاینده ای داشــته و با وجود رشد 
صادرات و بازگشــت آن به شرایط قبل 

از همه گیری کرونا، این رشد در دو ماه 
اســتقرار دولت سیزدهم آهنگی سریعتر 
به خود گرفته اســت به گونه ای که در 
پنج ماه نخســت امســال ۴۵ میلیون و 
۴۷۴ هزار تن کالا به ارزش ۱۷ میلیارد 
و ۶۶۱ میلیون دلار از کشــور با متوسط 
ماهانه ۹ میلیون و ۹۵ هزار تن به ارزش 
ســه میلیارد و ۵۳۲ میلیون دلار صادر 
شــده بود، در صورتی که با اضافه شدن 
میــزان کالاهای صادراتــی در دو ماه 
شــهریور و مهر به میزان ۲۹ میلیون و 
۷۰۹ هزار تــن کالا به ارزش ۹ میلیارد 
و ۴۱۳ میلیون دلار، ســرجمع صادرات 
هفت ماهه کشور به ۷۵ میلیون و ۱۸۳ 
هزار تن بــه ارزش ۲۷ میلیــارد و ۷۴ 

میلیون دلار رسید.
ســخنگوی گمرک ایــران توضیح داد: 
صــادرات کشــور در شــهریور ماه ۱۴ 
میلیــون و ۵۲۲ هزار تن به ارزش چهار 
میلیارد و ۱۴۵ میلیون دلار و در مهر ماه 
۱۵ میلیون و ۱۸۷ هزار تن به ارزش پنج 
میلیارد و ۲۶۸ میلیون دلار بوده اســت 
که نسبت به متوسط ماهانه صادرات در 
پنج ماه نخســت، در شهریور ۶۰ درصد 
در وزن و ۱۷ درصد در ارزش و در مهر 
ماه ۶۷ درصــد در وزن و ۴۹ درصد در 
ارزش افزایــش و جهش صــادرات را 
شــاهد بودیم به گونه ای که صادرات 
مهر ماه حد نصاب )رکورد( تازه ای را در 

صادرات کشور جابجا کرده است.

تمامی مجوزهای آغاز عملیات اجرایی مترو 
تهران ـ پردیس اخذ شــده و فقط در مسیر 
تونل ورودی پردیس بالای جاجرود باید ۵۰۰ 
اصله درخت جابه جا شود که انجام آن منوط 
به دریافت مجوز از سازمان پارکها و فضای 

سبز شهرداری تهران است.
به گزارش ایسنا، پروژه مترو تهران ـ پردیس 
۱۵ بهمن ماه ۱۳۹۹ توســط هیات دولت به 
تصویب رسید. این پروژه به طول ۲۵ کیلومتر 
و دارای دو ایستگاه در مسیر است که هزینه 
اجــرای آن ۴۲۰۰ میلیــارد تومان تخمین 
زده می شــد اما بنا به گفته مهدی هدایت ـ 
مدیرعامل شرکت عمران پردیس ـ به دلیل 

تاخیر به وجود آمده این رقم به ۵۰۰۰ میلیارد 
تومان رسیده است. عملیات اجرایی این طرح 

به عهده قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( است.
ساکنان پردیس مدتهاست که با شنیده شدن 
زمزمه های ساخت مترو در انتظار این پروژه 
هستند که می تواند به سهولت جابه جایی و 
افزایش جذابیت سکونت در این شهر منجر 
شود. صرفه جویی در مصرف سوخت، کاهش 
زمان ســفر، کاهش میــزان آلودگی محیط 
زیســت، افزایش ظرفیت ترافیکی و اتصال 
نقاط جمعیتی استان تهران از دیگر مزایای 

مترو پردیس عنوان می شود.
شرکت عمران پردیس و قرارگاه خاتم در حال 

حاضر منتظر صدور مجوز جابه جایی درختان 
توسط شهرداری تهران هستند و از جاجرود 
که پورتال تونل های مترو است، فعالیت این 
پروژه آغاز خواهد شد. در این مسیر باید ۵۰۰ 
اصله درخت جابه جا شود که نماینده پردیس 
در مجلس شورای اسلامی قول پیگیری این 
موضوع از شهرداری تهران را داده است. گفته 
می شود نامه نگاری ها با شهرداری تهران از 

اوایل خردادماه آغاز شده است.
یکی از مهمترین برنامه های شرکت عمران 
شهرهای جدید، توســعه خطوط ریلی بین 
شهرهای جدید با شهر مادر است که می تواند 
به ایجاد تعادل در بازار مســکن کلانشهرها 

کمک کند؛ بر این اساس طی سالهای اخیر 
پنج خط ریلی در دســتور کار قرار گرفته که 
خط هشــتگرد - کرج به طول ۲۶ کیلومتر 
افتتاح شده، خط بهارســتان - اصفهان در 
شرف افتتاح، گلبهار و فولادشهر در حال اجرا 

و پردیس در آغاز عملیات اجرایی قرار دارد.
حبیب الله طاهرخانی در گفت وگو با ایســنا 
اظهار کرد: پروژه مترو تهران ـ پردیس که به 
تصویب هیات دولت رسید از جمله طرحهای 
مهمی اســت که ثمراتی همچون سهولت 
تردد، ایجاد جاذبه ســکونتی در شــهرهای 
شرق اســتان تهران و تعادل بخشی به بازار 
مسکن پایتخت دارد.وی افزود: حمل و نقل 

ریل پایه و توسعه آزادراهی دو سیاست اصلی 
دوره مدیریت فعلی شرکت عمران شهرهای 
جدید اســت. در این خصوص دی ماه سال 
گذشته آزادراه تبریز ـ سهند را افتتاح کردیم 
که زمان سفر بین این دو شهر را از ۳۰ دقیقه 
به ۱۰ دقیقه کاهش داد. دی ماه سال ۱۳۹۸ 
نیز مترو هشتگرد را به بهره برداری رساندیم. 
این مهم در حالی صورت گرفت که از زمان 
کلنگ زنی مترو هشتگرد در سال ۱۳۸۷ تا 
اوایل ســال ۱۳۹۸ پروژه حــدود ۷۵ درصد 
پیشرفت داشت و ۲۵ درصد پیشرفت با سه 
شیفت کاری شبانه روزی تنها در یک سال 

پایانی محقق شد.
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مدیرکل بودجه شهرداری کرمانشاه
اجرای ۲۰۰ پروژه عمرانی در 
بودجه سال ۱۴۰۰ شهرداری 

کرمانشاه لحاظ شده است
محمدی،خبرنگارمملکــت- اکرمانشــاه-فریده 
مدیرکل بودجه شــهرداری کرمانشــاه با اشاره به 
تصویب بودجه ســه هزار میلیارد تومانی امســال 
شــهرداری در شورای اسلامی شهر، گفت: اجرای 
۲۰۰ پروژه عمرانی در بودجه امســال لحاظ شده 

است.
»علی جمــور« با بیــان اینکه هــدف مجموعه 
شهرداری کرمانشاه خدمت رسانی به مردم است، 
افزود: با همین نگاه، ۷۲ درصد بودجه سال ۱۴۰۰ 
به مباحث عمرانی شهر اختصاص داده شده و ۲۸ 
درصد آن بودجه جاری اســت. مدیــرکل بودجه 
شهرداری کرمانشــاه تصریح کرد: مبلغ ۲ هزار و 
۱۴۶ میلیارد تومان بودجه عمرانی شهر کرمانشاه 
است که به صورت تخصصی در بین مناطق هشت 

گانه و سازمان های شهرداری تقسیم شده است.
جمور با بیان اینکه بودجه آســفالت امسال با ۱۰۰ 
میلیارد تومان نسبت به سال گذشته ۱۰۰ افزایش 
داشته است خاطرنشان کرد: درآمد مناطق هشت 
گانه شهرداری کرمانشــاه در ۶ ماه نخست سال 
بطور متوسط ۷۰ درصد بوده که منطقه ۲ با بیش 
از ۹۰ درصــد تحقق بودجه، رتبه برتر را کســب 
کرده اســت. وی با اشاره به بودجه ۸۵۴ میلیاردی 
شــهرداری در بحث هزینه جاری گفت: در ۶ ماه 
نخست سال ۱۴۰۰، میزان هزینه جاری شهرداری 
کرمانشــاه ۲۵ درصد بوده که این نشان از کاهش 
و صرفــه جویی ۲۵ درصدی در هزینه جاری بوده 
است. مدیرکل بودجه شهرداری کرمانشاه با اشاره 
به پیش بینی اجــرای بیش از ۲۰۰ پروژه عمرانی 
شــهر کرمانشاه در بودجه ســال ۱۴۰۰ بیان کرد: 
پروژه های بزرگی همچون تکمیل قطار شــهری 
با ۷۰۰ میلیارد تومان، خرید ۵۰ دســتگاه اتوبوس 
با ۲۰۰ میلیارد تومان، آسفالت ۱۰۰ میلیارد تومان 
و توســعه فضای سبز با ۶۰ میلیارد تومان اعتبار از 

جمله پروژه های مهم شهرداری است.

۲۸ کارگاه تخصصی فصل 
پاییز در کانون ایلام حضوری 

شد
ه  گا ر ۲۸کا مملکت- ر نگا خبر ســی، ا یلام-هو ا
تخصصی از بیــن ۳۶ کارگاه پیشــنهادی کانون 
ایــلام امکان برگزاری حضــوری یافتند و مربیان 
مــی توانند بــا توجه به شــرایط مرکــز و محل 
 فعالیتشــان بــه صورت مجــازی یــا حضوری

 برگزارشان کنند 
پس  از این که از مهرماه سال جاری مراکز کانون 
ایلام همزمان با کشور فعالیت های حضوری خود 
را ازســر گرفتند،۲۸ کارگاه تخصصی و شهریه ای 
نیز در آبان ماه جاری امکان حضوری شدن یافتند.

بر اساس این گزارش با وجود این که فعالیت های 
مجازی و کارگاههای مجازی برای آن دســته از 
کودکانی که امــکان حضور در مراکــز را ندارند 
برقــرار هســتند،کارگاههای تخصصی  همچنان 
و عمومــی برای علاقه منــدان در فصل پاییز به 

صورت حضوری برگزار می شوند.
ایــن در حالی اســت کــه هم زمان بــه صورت 
حضــوری برای کودکان ونوجوانــان حضور یافته 
برگزار خواهند شد و به صورت برخط )آنلاین( نیز 
برای کســانی که در خانه حضور دارند به اجرا در 

می آیند.
در فصل جاری پاییز کانون ایلام تعداد ۳۶ کارگاه 
تخصصی را فراخوان داد که ۲۸ کارگاه آن امکان 
برگــزاری پیدا کرده اند و از ۷ آبان فعالیت خود را 

آغاز کرده اند.
اداره کل کانون پرورش فکری کودکان ونوجوانان 
استان ایلام با بیســت ودو مرکز فرهنگی،هنری 
در سراسراســتان به صورت ثابت،سیار و پستی به 
بچه های ایلامی خدمــات فرهنگی،ادبی ،هنری 
و آموزشــی ارائه می دهد. که ایــن روزها تمامی 
فعالیت های شصت و چهار گانه ی آن  هم زمان 
هم به صورت مجازی و هم  حضوری  انجام می 
گیرد به شکلی که در ۱۸ مرکز ثابت آن در سراسر 
اســتان هر مرکز با فعالیت فرهنگی ،ادبی،هنری   
در فضــای مجازی و حضوری  به بچه ها خدمات 

فرهنگی ارائه می دهند.
عــلاوه براین ها  بیش از هشــت انجمن مجازی 
و ۱۰۹ کارگاه مجــازی با فعالیــت های ۶۴ گانه  
نیز با دعوت از چهره های فرهنگی،ادبی و هنری 
کشــوری و اســتانی،چراغ برنامه های کانون را 

روشن نگه داشته اند.
 درفصل جاری پاییز  کانون اســتان ایلام  علاوه 
بــر فعالیــت های مراکــز ثابــت در کارگاههای 
عمومی،در سایت kpf ،تعداد ۲۸ کارگاه تخصصی 
 را بــه صــورت برخــط و شــهریه ای درحــال

 برگزاری دارد.
در کارگاههــای تخصصی یک رشــته از فعالیت 
های فرهنگی،ادبی،هنری مانند شعر،داستان،قصه 
گویی،کاردستی،نقاشی،عکاســی، نمایــش  و.. .به 
صورت تخصصی و دوره ای در هشــت جلســه 
دنبــال مــی شــود و در پایــان نیز کــودکان و 
 نوجوانان شــرکت کننــده گواهی نامــه دریافت 

می کنند.
۲۸ کارگاه تخصصی از بین ۳۶ کارگاه پیشنهادی 
کانــون ایلام امــکان برگزاری حضــوری یافتند 
و مربیان مــی توانند با توجه به شــرایط مرکز و 
محل فعالیتشــان به صــورت مجازی یا حضوری 

برگزارشان کنند 

مدیرکل اقتصاد و دارایی استان
 درآمدهای مالیاتی در ایلام
 ۵۵ درصد افزایش یافت 

و  اقتصاد  ایلام-هواسی،خبرنگارمملکت-مدیرکل 
دارایی ایلام از رشــد ۵۵ درصدی درآمد مالیاتی 
استان طی هفت ماهه سال جاری به نسبت دوره 

مشابه پارسال خبر داد.
قدرت اله فیض الهی اظهار داشت: از ابتدای سال 
جاری تاکنون ۲۷۱ میلیــارد تومان وصول درآمد 
مالیاتی در اســتان محقق شده در حالی که میزان 
تعیین شــده تا پایان مهرماه، ۲۵۴ میلیارد تومان 

بود.
وی افزود: امسال برای استان ایلام درآمد مالیاتی 
۴۳۶ میلیارد تومانی به تصویب رســیده که نسبت 
به سال قبل ۵۴ درصد رشد داشته و خوشبختانه تا 
نیمه اول ســال بیش از نیمی از این درآمد وصول 

شده است.
مدیرکل اقتصاد و دارایی ایلام یادآور شد: میانگین 
وصول درآمد مالیاتی در کشور ۹۰ درصد است در 
حالی که این میزان در اســتان حدود ۱۱۰ درصد 
برآورد می شــود، اما در ســایر درآمدها میانگین 
کشــوری ۷۴ درصد است ولی اســتان ایلام ۷۰ 

درصد درآمد سایر محقق شده است.
فیــض الهی تاکید کرد: با توجه بــه اینکه به هر 
میزان درآمد وصول شود به همان میزان اعتبارات 
به استان ها اختصاص می یابد، خوشبختانه ایلام 
پس از سیســتان و بلوچستان دومین استان کشور 
از نظر پرداختی دولت بیش از درآمد وصول شــده 

است.
وی اضافــه کرد: این امر بیانگــر توجه دولت به 
امر توسعه زیرســاخت ها و کمک به هموارسازی 

توسعه در استان است. 
گفتنی است از ابتدای ســال جاری تاکنون ۲۷۱ 
میلیارد تومــان وصول درآمد مالیاتی در اســتان 
محقق شده در حالی که میزان تعیین شده تا پایان 

مهرماه، ۲۵۴ میلیارد تومان بود.

سرپرست شرکت گاز استان 
مازندران 

رعایت نکات ایمنی وسایل 
گازسوز در فصل سرد الزامی 

است
فر،خبرنگارمملکت-سرپرســت  –امیری  ســاری 
شــرکت گاز اســتان مازندران از همه مشترکین 
خواست تا قبل از روشن کردن وسایل گرمایشی، 

نسبت به بازرسی و سرویس آن اقدام کنند.
 »مقدم بیگلریان« با اشــاره به آغاز فصل پاییز و 
شروع سرما به همه مشترکین گاز توصیه کرد تا با 
رعایت نکات ایمنی و استفاده از وسایل گرمایشی 
اســتاندارد، پاییز و زمستانی آرام و امن را در کنار 

خانواده ها سپری کنند.
وی افزود: مشترکین قبل از روشن کردن وسایل 
گرمایشی خود حتما باید از صحت و سلامت شیر 
و شیلنگ گاز، سلامت دستگاه و باز بودن مجرای 

دودکش اطمینان حاصل نمایند.
سرپرست شــرکت گاز مازندران گفت: استفاده از 
لوله های بخاری مناســب، بست فلزی، دودکش 
مجهز به کلاهک H و مسدود کردن شیرهای گاز 
بدون اســتفاده با درپوش از دیگر مواردی هستند 
که رعایــت آنها می تواند تا حد بســیاری از بروز 

حادثه جلوگیری کند.
وی تصریــح داشــت: یکــی از دلایــل وقــوع 
گازگرفتگی به ویژه در اســتان های شمالی کشور، 
مسدود شدن مجرای دودکش به علت لانه گذاری 
پرندگان است لذا از همه مشترکین تقاضا می شود 
تا حتما نسبت به بررسی وضعیت دودکش منازل 

خود اقدام کنند.
بیگلریان ادامه داد: بر اســاس گزارشات به دست 
آمده از اتفاقات رخ داده در ســال های گذشــته، 
بســیاری از موارد گازگرفتگــی متعلق به خانه ها 
و اماکــن ویلایی بوده که تنها چند بار در ســال 
مورد اســتفاده قرار می گیرند و ساکنین آن بدون 
بررســی های ایمنی اقدام به روشن کردن بخاری 
کرده کــه به علت نقــص در فرآیند اشــتعال و 
گرمارســانی، موجب جمع شــدن گاز مونوکسید 

کربن در ساختمان و بروز حادثه شده است.
وی همچنین از همه مشــترکین خواست تا ضمن 
رعایت تمامی نکات ایمنــی بالاخص موارد ذکر 
شــده، به اطلاعیه های شــرکت گاز که از طریق 
ارتباطی شــرکت اطلاع  رســانه ها و کانال های 

رسانی می گردد، توجه کنند.
سرپرست شرکت گاز مازندران با اشاره به اهمیت 
اطلاع رسانی و فرهنگ سازی در این زمینه، اظهار 
داشت: ســازمان های تبلیغی و آموزشی نظیر صدا 
و ســیما، آموزش و پرورش، رسانه های مکتوب و 
مجازی و... باید با ورود به این عرصه، شرکت گاز 
را در جهت نهادینه کردن فرهنگ مصرف بهینه و 

ایمن گاز طبیعی یاری رسانند.
بیگلریان خاطرنشــان کرد: امیدواریم مشترکین با 
رعایت نکات ایمنی و استفاده صحیح از این نعمت 
الهی و همچنین توجه به توصیه ها و هشــدارهای 
شــرکت گاز، سالی بدون حادثه را در کنار خانواده 

سپری کنند.

اخبار

ساری –امیری فر،خبرنگارمملکت-عملیات اجرایی ۳ حلقه 
چاه آب آشامیدنی در راســتای توزیع آب شرب با پوشش 
آبرسانی به شهرهای سیمرغ، جویبار، بهنمیر و بخش شرقی 
بابلسر،  بهسازی و مهندسی مجدد شد که به زودی با خرید 
تجهیزات با افزایش دبی ۵۰ لیتر در ثانیه وارد مدار می شود.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب مازندران؛ 
مهندس غلامرضا احمدی مدیر امور آبفا شهرستان سیمرغ 
هزینه بهســازی این چاهها را ۶ میلیــارد ریال بیان کرد و 
گفت: طرح بــرق چاه ها تهیه و از اداره برق شهرســتان 
دریافت شد  ، در حال حاضر نیز خرید تجهیزات و منصوبات 
چاه با اعتبــاری به مبلغ ۲۰ میلیارد ریــال از محل تنش 
شهرســتان های تحت پوشش در دســت اقدام است ، در 
همین راستا با توجه به اجرای طرح ایستگاه پمپاژ مجتمع 

آبرسانی در نیمه دوم سال ۹۹ ،تاکنون این پروژه با اعتباری 
به مبلغ ۴۰ میلیارد ریال  و با پیشــرفت فیزیکی ۵۰ درصد 

در دست اجراست.
و با اشاره به عملکرد شش ماهه گذشته امور آب و فاضلاب 
شهرستان سیمرغ اظهار داشت: طی این مدت ۲۴۳۵ متر 
شبکه آبرسانی در حوزه شهری و روستایی بازسازی شد و 
دو ایستگاه مهم آبرسانی در بخش روستایی شامل ایستگاه 
پمپاژ تالارپشــت با پوشش آبرسانی ۵ روستا به تعداد ۵۰۰ 
مشترک با تعویض الکتروپمپ و همچنین طراحی مجدد 
کلکتور در خروجی با هزینه ای بالغ بر ۵۰ میلیون ریال  و 
نیز ایســتگاه پمپاژ پایین دسته با پوشش آبرسانی ۶ روستا 
به تعداد ۱۲۰۰ مشــترک و خرید پمپ ، لوازم و منصوبات 
به منظور حل مشــکل افت فشــار مناطق تحت پوشش 

روستاهای مذکور انجام شد .
مهندس احمدی با اشــاره به استفاده بهینه از چاه های در 
حال استحصال گفت: دو حلقه چاه در شهرستان سیمرغ  نیز 
مجددا بررسی و جهت افزایش راندمان بهسازی، لایروبی و 

وارد مدار شده است.
مدیر امور آب و فاضلاب ســیمرغ بخــش دیگر  اقدامات 
انجام شده طی ۶ ماهه اول سالجاری را راه اندازی سیستم 
تله متری بین ایســتگاه پمپاژ آهنگرکلا به ایستگاه پمپاژ 
روســتای مری و ایستگاه پمپاژ سنگتی با اعتباری به مبلغ 
۱۰۰ میلیون ریال جهت اجرای آبرســانی خودکار برشمرد 
و گفــت:  طی این مدت خریــد و راه اندازی دیزل ژنراتور 
۱۰۵ کیلــو وات  با اعتباری به مبلغ ۱۰ میلیارد ریال جهت 
استفاده در شرایط بحرانی برای پمپ های جویبار و بابلسر، 

تهیه چهار دستگاه الکتروموتور همچنین راه اندازی سیستم 
کنترل کیفی در منطقه، تعمیر و بازسازی ۵ دستگاه تابلوبرق 
در راستای افزایش راندمان تاسیسات و بهینه سازی مصرف 

برق اجرا شده است.

مدیر امور آبفا شهرسیمرغ اعلام کرد

بهسازی و مهندسی مجدد ۳حلقه چاه با افزایش دبی ۵۰ لیتر در ثانیه

خبر

تولید تیرآهن بال نیم پهن سبک در ذوب 
آهن اصفهان

اصفهان-احسان عالیخانی،خبرنگارمملکت-تیرآهن بال نیم پهن سبک I۷ سایز ۲۰۰ میلیمتر با طول ۱۲ متر در 
ذوب آهن اصفهان تولید شد.علیرضا مهرابی سرپرست خدمات فنی و تولید مدیریت مهندسی نورد با اعلام این 
خبر گفت: با توجه به دورنمای تعریف شده به منظور گسترش روز افزون سبد محصولات در مدیریت مهندسی 
نورد ذوب آهن اصفهان و تلاش این مجموعه در راستای رشد و تعالی روز افزون کارخانه، با همت تیم کارشناسی، 
فنی، خدماتی، تولیدی،طراحی و تراش غلتک، تیرآهن بال نیم پهن سبک I۷ سایز ۲۰۰ میلیمتر با طول ۱۲ متر بر 

اساس استاندارد ملی ۱۶۳۴۸ در ذوب آهن اصفهان با موفقیت تولید شد.
وی با اشاره به این که شمش مورد نیاز این محصول با گرید فولاد St۳۷-۲ در بخش فولاد سازی ذوب آهن 
در ۳۰ مهرماه جاری تولید شد افزود: محصول تیرآهن جدید در ردیف محصولات صادراتی ذوب آهن قرار دارد و 
ارزش بالایی رقم می زند.سرپرست خدمات فنی و تولید مدیریت مهندسی نورد تصریح کرد: وزن یک شاخه ۱۲ 
متری تیرآهن IPE۲۰۰ به میزان ۲۲۴ کیلوگرم که این وزن در تیرآهن I۷ با همین سایز به مقدار ۲۰۶ کیلوگرم 
می باشد که نهایتاً صرفه جویی ۱۰ درصدی در مصرف فلز برای استفاده در صنعت ساختمان مهم ترین ویژگی 
شاخص آن به شمار می رود.مهرابی خاطر نشان کرد: سابقه تولید تیرآهن در ذوب آهن اصفهان به سال ۱۳۵۲ باز 
می گردد و طی سال های مختلف تولیدات انواع جدیدی از این محصول به همت تلاشگران مدیریت مهندسی 
نورد و سایر بخش های کارخانه انجام گرفته است. از جمله مزایای این تولیدات می توان به سبک سازی در صنعت 
ساختمان و حفظ استحکام بنا اشاره کرد.سرپرست خدمات فنی و تولید مدیریت مهندسی نورد گفت: حدود ۲۰ نوع 
محصول تیرآهن نیم بال پهن و بال پهن )H ( وIPN و I۷ در ذوب آهن اصفهان تولید شده است و قابلیت 

تولید سایر ردیف های استاندارد بر اساس درخواست وجود دارد.

نماینده مردم دشتی و تنگستان 
حوزه سلامت نیازمند توسعه فراگیر و همه جانبه است

بوشهر- ابراهیمی،خبرنگارمملکت-نماینده مردم دشتی و تنگستان در مجلس 
شورای اســلامی گفت:احداث سه مرکز درمانگاهی در شهرستانهای دشتی و 
تنگستان اقدامی ارزشمند در راستای ارائه خدمت شایسته به بیمه شدگان تامین 
اجتماعی است.به گزارش روابط عمومی مدیریت درمان تامین اجتماعی استان؛ 
غلامحسین کرمی نماینده مردم دشتی و تنگستان در مجلس شورای اسلامی 
در نشستی با حضور مدیر درمان تامین اجتماعی بوشهر ضمن قدردانی از تلاش 
درمان تامین اجتماعی استان در توسعه زیر ساخت های درمانی گفت: اقدامات 
ارزنده ای در خصوص ایجاد و توســعه فضاهای درمانی تامین اجتماعی استان 
صورت گرفته که نشان از عزم و اراده جدی سازمان برای ارائه خدمات در خور و 

شایسته به جامعه هدف در استان می باشد.
کرمی اظهار داشت: شهرستان تنگستان و دشتی دو شهرستان فاقد مرکز درمانی تامین اجتماعی در استان بودند که با تلاش و پیگیری های 
مجموعه درمان تامین اجتماعی  استان در حال حاضر در دو شهر خورموج و دلوار مرکز درمانگاهی تامین اجتماعی در حال احداث می باشد و مجوز 

احداث درمانگاه در شهر اهرم نیز اخذ گردیده است.
نماینده مردم دشتی و تنگستان درمجلس شورای اسلامی بر توسعه همه جانبه و فراگیر درمان در استان تاکید کرد و گفت :با توجه به اهمیت حوزه 
سلامت و کمبودهایی که در این حوزه درسطح استان وجود دارد می بایست شرایط برای ارائه خدمات درمانی بهتر و مطلوب تر به مردم فراهم شود.

دکتر سید جواد رکاب پور مدیر درمان تامین اجتماعی بوشهر در این نشست با اشاره به خدمات درمانی تامین اجتماعی در استان گفت: ارتقاء کمی 
و کیفی خدمات درمانی تامین اجتماعی برای همه نقاط استان به صورت فراگیر مدنظر می باشد و بر همین اساس با تکمیل و راه اندازی درمانگاه 

های در حال احداث همه شهرستان های استان دارای مرکزدرمانی خواهند شد.
مدیر درمان تامین اجتماعی بوشهر گفت: در حوزه توسعه بخش سرپایی و درمانگاه ها در سال جاری مجوز احداث چهار مرکز درمانی در شهرهای 

اهرم ،شبانکاره ،خارک ودرمانگاه شماره دو بوشهر اخذ گردیده است.

کرمانشاه-فریده محمدی،خبرنگارمملکت-مدیرکل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای اســتان کرمانشــاه از  محور بیستون - 

کرمانشاه به عنوان پرترددترین جاده استان کرمانشاه خبر داد.
فریبرز کرمی اظهار کرد: ۸۵ میلیــون و ۷۳۳ هزار مورد تردد 
وسیله نقلیه در محورهای مواصلاتی استان کرمانشاه طی هفت 
ماهه نخست ســال جاری ثبت شده است که نسبت به سال 
گذشته ۸۷ میلیون و ۴۱۴ هزار تردد و کاهش ۲ درصدی داشته 

است. وی افزود: تعداد ۱۳ میلیون و ۲۴۶ هزار مورد تردد وسایل 
نقلیه سنگین در سال جاری و ۱۴ میلیون و ۳۴۹ هزار تردد در 
سال گذشته ثبت شده که در سال جاری ۸ درصد کاهش داشته 
است.مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه 
تصریح کرد: ۷۲ میلیون و ۵۲۶ هزار تردد وسایل نقلیه سبک 
در هفت ماهه نخست سال جاری در جاده های استان کرمانشاه 
ثبت شده و در سال گذشته ۷۳ میلیون و ۶۴ تردد و کاهش ۱ 

درصدی داشته است.کرمی به آمار تردد وسایل نقلیه در هفت 
ماهه نخست سال گذشته اشاره کرد و گفت: آمار تردد جاده ای 
وسایل نقلیه طی این مدت ۸۷ میلیون و ۴۱۴ هزار مورد بوده 
است. وی بیشترین تردد وسایل نقلیه طی هفت ماهه نخست 
سال جاری را در محور بیستون - کرمانشاه اعلام کرد و گفت: 
در این محور چهار میلیون و ۹۵۴ هزار و ۶۵۴ تردد ثبت شــده 
است.مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه 

بیان کرد: کمترین تردد در هفت ماهه نخست سال جاری در 
محور گیلانغرب- سومار با ۵۶ هزار و ۵۱۵ تردد ثبت شده است.

محور بیستون - کرمانشاه پرترددترین جاده کرمانشاه

ساری –امیری فر،خبرنگارمملکت-مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي مازندران از 
فعالیت ۴ خوشه صنعتي کسب و کار با اشتغال ۲۸۸۰ نفر در سطح استان خبر داد.

به گزارش روابط عمومي شــرکت شهرکهاي صنعتي مازندران، امیني گفت: شرکت 
شهرکهاي صنعتي بعنوان متولي امر خوشه هاي صنعتي کسب و کار در استان، حدود 
یک دهه اســت که فعالیت خود را در این زمینه آغاز نموده و ایجاد تصویري جامع از 
وضعیت خوشه هاي صنعتي موجود، شناسایي آنها و تعریف حجم فعالیت مورد نیاز را در 

دستور کار قرار داده است.
مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي مازندران افزود: نقشه استاني خوشه هاي کسب و 
کار تهیه و به روزرساني شده و بر مبناي آن ۱۵خوشه صنعتي در نقاط مختلف استان 

شناسائي گردیده است.وي بیان داشت: عملیات راه اندازي و توسعه ۴ خوشه صنعتیادوات کشاورزي جویبار، مصنوعات چوبي بابل، 
قزل آلاي هراز آمل و گل و گیاه زینتي نوشهر- چالوس تا آخر سال ۱۳۹۸ به پایان رسید که با تکمیل این فرآیند، مجموعاً تعداد 
۲۸۸۰ نفر در این خوشه ها مشغول فعالیت هستند.امیني تأکید کرد: خوشه صنعتي فرش دستباف مازندران نیز بعنوان پنجمین 

خوشه کسب و کار در استان راه اندازي گردید که با فعالیت بیش از ۷۰۰ نفر، در مرحله فرآیند توسعه قرار گرفته است.
مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي مازندران خاطرنشان کرد: خوشه گردشگري و بومگردي نیز بمنظور بهره مندي مسافران 
و گردشگران از مواهب طبیعي نظیر جنگلهاي باستاني هیرکاني، سواحل شني، کوهستانهاي سرسبز ییلاقي،آبشارهاوآبگرمهاي 
متعدد،تالابها، دریاچه ها و جاذبه هاي تاریخي و مذهبي و غیره، با هدف بکارگیري از ظرفیتهاي اقلیمي و ایجاد اشتغالزایي در 

مناطق مختلف استان، بعنوان ششمین خوشه کسب و کار مازندران، روند پیاده سازي فرآیند توسعه را طي مي کند.

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي استان خبر داد 
 فعالیت 4 خوشه صنعتي کسب و کار در مازندران

کرمانشــاه-فریده محمدی،خبرنگارمملکت- مدیر شعب بانک 
قرض الحسنه مهر ایران در اســتان کرمانشاه با اشاره به دومین 
مرحله حمایت ها از نظام ســلامت استان، گفت: در مجموع این 
۲ مرحله، ۱۲ میلیارد ریال )۵۷۵ قلم( تجهیزات پزشکی و سلامت 
مورد نیاز بیماران کرونایی خریداری و به دانشــگاه علوم پزشکی 
کرمانشاه اهدا کرده ایم. »محمدرضا نجفی شجاع«  در آیین اهدای 
تجهیزات و لوازم پزشکی بانک مهر ایران که در بیمارستان طالقانی 
کرمانشاه برگزار شد، اظهار کرد: بانک مهر ایران در ۲ مرحله و در 
طرح شهید سلیمانی به دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه کمک 

کرده که در مرحله اول بودجه کل کشور ۱۳۰ میلیارد ریال و ۱۵ هزار قلم تجهیزات بود که سهم استان کرمانشاه از این مقدار 
پنج میلیارد ریال و ۳۳۹ قلم تجهیزات شامل ۲۳ دستگاه اکسیژن ساز و متعلقات، ۲۴  دستگاه یو وی، ۱۴۶ دستگاه تب سنج 
لیزری و ۱۴۶دستگاه پالس اکسی متر شد.وی بودجه کل کشور در مرحله دوم را ۱۷۰ میلیارد ریال و ۱۰ هزار قلم تجهیزات 
پزشکی اعلام کرد و افزود: در این مرحله سهم استان کرمانشاه هفت میلیارد ریال و ۲۳۶ قلم تجهیزات شامل ۲۳ دستگاه 
بارکدخوان، ۱۰۰ دستگاه پالس اکسی متر، ۸۷ دستگاه ترمومتر حرفه ای، ۲۰ دستگاه اکسیژن ساز و شش دستگاه تعالی 
اورژانس است که امروز به دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه تحویل داده شد.نجفی شجاع با اشاره به اینکه بانک مهر ایران در 
زلزله سال ۹۶ کرمانشاه در کنار مردم حضور داشت و برای رفع مشکلات آنها پای کار بود، گفت: بانک مهر ایران بعد از زلزله 

سه مرکز بهداشت را در قصرشیرین و گیلانغرب را ساخت که هم اکنون آماده بهره برداری و ارائه خدمت به بیماران است.

اراک-یاحقی،خبرنگارمملکت-مدیر کل ارتباطات و فناوری 
اطلاعات استان مرکزی افزود:

 با ارتقا و راه اندازی ســه سایت تلفن همراه از محل طرح 
خدمات اجباری روســتایی، بالغ بر ۴۸۰ خانوار روستایی در 
شهرستان دلیجان از خدمات اینترنت همراه پرسرعت بهره  
مند شــده اند.لادن مهدوی، مدیــر کل ارتباطات و فناوری 
اطلاعات استان در نشســت با فرماندار شهرستان دلیجان 
ضمن ارائه گزارش آخرین وضعیت ارتباطی شهرســتان یاد 

شده، افزود: یکی از اولویت های وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات ایجاد عدالت ارتباطی  است که این مهم با توسعه 
اینترنت پرسرعت در مناطق روستایی، از محل طرح خدمات 

اجباری روستایی در حال اجراست .
مهدوی با اشاره به اهمیت توسعه زیرساخت های ارتباطی در 
روســتاها و مناطق محروم وکم برخوردار گفت: اعتبار لازم 
جهت ارتقاء تکنولوژی سایت های تلفن همراه، از محل طرح 
خدمات اجباری روستایی تامین شده و  با نصب و راه اندازی 

تجهیزات در روســتاهای مزوش، راونج و خاوه شهرستان 
دلیجان در تابستان ۱۴۰۰، اهالی این روستاها به شبکه ملی 

اطلاعات متصل شده اند.
مهدوی با اشــاره بر نقش انکار ناپذیر ارتباطات در زندگی 
مردم، همکاری دوجانبه شــهرداری ها بــا اپراتورهای ارائه 
دهنــده خدمات ارتباطی بــه منظور توســعه ارتباطات در 
مناطق شهری را ضروری خواند و تصریح کرد: تراکم بافت 
مســکونی و کمبود فضای ســبز در برخی مناطق شهری، 

جانمایی دکلهای مخابراتی را با مشــکل مواجه ساخته و از 
آنجا که ایجاد ســایتهای ارتباطی در مکان مناسب، لازمه 
ارائه ارتباطات مســتمر، پایدار و درخور به شهروندان است، 
لذا مســاعدت در رفع مشــکلات و موانع موجود در زمینه 
توسعه خدمات ارتباطی در سطح شهرستان  دلیجان ، مورد 

نیاز است.
در ادامه براتی زاده، فرماندار شهرستان دلیجان، ضمن تشکر 
از پیگیری های اداره کل ارتباطات استان در بهبود وضعیت 
ارتباطی این شهرســتان، بر تاثیــر غیرقابل انکار ارتباطات 
در زندگی مردم تاکید کرد و گفت: ایجاد امکان دسترســی 
روستاییان به شبکه ملی اطلاعات، زمینه ساز رشد و توسعه 

اشتغال روستایی و خلق ثروت در روستا است.

 بانک مهر ایران ۱۲ میلیارد ریال تجهیزات پزشکی
 در کرمانشاه اهدا کرد

دسترسی 480 خانوار به شبکه ملی اطلاعات در دلیجان 

اساری –امیری فر،خبرنگارمملکت-با موضوع تقریب نگرش 
در رابطه با موضوع آیین نامــه اجرایی بند ج ماده ۶۳ قانون 
برنامه پنجساله ششم توسعه، نشستی مشترک بین معاونین 
ادارات کل آمــوزش و پرورش و امور مالیاتی اســتان برگزار 

شد.به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و 
پرورش مازندران؛ جلسه فی مابین اداره کل آموزش و پرورش 
و اداره کل امور مالیاتی اســتان با حضور معاونین این ادارات 

کل برگزار شد.

این جلســه با حضور علی دهقان معاون آموزش متوســطه 
آموزش و پرورش مازندران، قلی پور معاون حسابرســی اداره 
کل امور مالیاتی استان و کاظمی رئیس اداره فنی و حرفه ای 
و کاردانــش آموزش و پرورش مازنــدران در محل اداره کل 

امور مالیاتی استان برگزار شد.هدف از برگزاری این نشست 
اســتفاده از ظرفیت قانونی برای توسعه آموزش های فنی و 
حرفه ای و کاردانش استان بود.در این جلسه موضوع آیین نامه 
اجرایی بند )ج( ماده ۶۳ قانون برنامه پنجساله ششم توسعه 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اســلامی ایران از 
جمله در خصوص ماده ۲ آیین نامه اجرایی فوق مورد بحث 

و گفتگو قرار گرفت.

نشست مشترک ادارات کل آموزش و پرورش و امور مالیاتی مازندران برگزارشد
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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 هنرمندان محترم !
 اموال تئاتر شهر را پس بدهید

یک گروه نمایشــی برای اجرای اثر خــود خرج و برج 
بســیاری دارد که یکی از آنها تامین آکسســوار نمایش 
است. شاید بازیگران یک نمایش بتوانند با مراجعه به کمد 
لباس های شخصی خود یا دوستان شان، لباس بعضی از 
نمایش ها را تامین کنند ولی خیلی بندرت اتفاق می افتد 
که آنان بتوانند با وســایل خانه های شخصی خود تمام 

آکسسوار مورد نیاز نمایش شان را تامین کنند.
کسانی که با تئاتر ســر و کار دارند، می دانند آکسسوار، 
مجموعه وســایلی اســت که روی صحنه یک نمایش 

استفاده می شود و البته با دکور کاملا متفاوت دارد.
مجموعه تئاتر شهر هم سال هاست مکانی به نام آرشیو 
آکسســوار دارد، مکانی که در آن آکسسوار نمایش های 
گوناگون نگهداری می شــود و گروه های نمایشــی گاه 
گاه برای تامین بخشــی از نیازهای آثار خود می توانند  
از وســایل موجود در این آرشیو استفاده کنند اما برخورد 
تعدادی از ایــن گروه ها با اقلام موجود در این آرشــیو 
مصداق مهریه ای اســت که  نه کســی داده و نه کسی 
گرفته اســت. بعضی از این گروه ها تصور می کنند چون 
وسایل این آرشــیو متعلق به مجموعه تئاتر شهر است، 
نیازی به بازپس دادن آن نیســت  و این چنین است که 
این آرشــیو در طول زمان مدام خالی تر شده تا جایی که 
دیگر کاسه صبر مدیر این مجموعه و همکارانش لبریز 

شده و تصمیم دارند رویه خود را عوض کنند.
ابراهیم گله دارزاده، مدیر مجموعه تئاتر شهر در گفتگو با 
ایسنا، توضیحاتی درباره کارکرد این آرشیو می دهد و تاکید 
می کند که از این پس با کسانی که اموال واحد آکسوار را 

پس نداده اند، برخورد جدی صورت می گیرد.
او در آغاز یادآوری می کند: بعضی از وســایل این آرشیو 
از ۲۰ سال پیش به امانت گرفته شده و هنوز باز گردانده 
نشده است و بعضی وسایل هم از شکل اولیه خارج شده 
و به حالت قبلی بازنگشته است. مثلا زنجیری مطول که 
برای اجرای یک نمایش به کار گرفته شده و حالا قیمت 
بسیار بالایی دارد اما در اجرای نمایشی دیگر به چندین 
قطعه تبدیل شده و دیگر ارزشی ندارد چون کارایی خود 
را از دســت داده و می تــوان آن را به عنوان ضایعات در 
نظر گرفت.گله دارزاده با اشــاره به اقداماتی که برای باز 
پس گرفتن اموال این آرشــیو در حال انجام است، ادامه 
می دهد: فهرست افراد را از سال ۸۴ استخراج کرده ایم که 
فهرست بلند بالایی است. بعضی از دوستان اقلام کمی 
را به امانت گرفته اند، اموالی در حد یک ســپر و شمشیر 
یا چند جلد کتاب دکوری کهنه و... ولی همین ها را هم 
پس نداده اند که اگر لازم شد، گروه های دیگری بتوانند از 
آنها استفاده کنند.او اضافه می کند: بعضی از این دوستان 
اصلا ایران نیستند. مدارک شناسایی خود را تحویل داده 
و رفته اند. تا به حال هیچ برخوردی با آنان صورت نگرفته 
ولی تصمیم گرفتیم روش خود را عوض کنیم. در اولین 
گام با همه افرادی که به آرشیو بدهکارند، تماس گرفتیم 
. تلفن بعضی ها خاموش بود ولی آنقدر تماس می گیریم 
تا مطلع شوند که بدهکارند. بعضی از دوستان بلافاصله 
پذیرفتند و عذرخواهی کردند و برای تسویه آمدند ولی در 
بعضی مواقع با همکاران من برخورد تندی شــد که چرا 
مدعی بعضی وسایل هستید که ممکن است در اجرایی 
اســتفاده و خراب شده باشد درحالیکه باید به این آرشیو 
متعهد باشیم چون متعلق به تئاتر شهر یا شخص خاصی 

نیست بلکه به تئاتر کشور، تعلق دارد.
گله دارزاده اضافه می کند: در گام بعدی فهرست اعضای 
خانــه تئاتر را که بــه این واحد بدهــکاری دارند، تهیه 
می کنیم و حتما با خانه تئاتر مکاتبه خواهیم داشــت و 
از آنان می خواهیم که آنان نیز برای نگهداری از آرشــیو 
تئاتر توصیه هایی داشــته باشند که بتوان به این بخش 
بیشتر کمک کرد.مدیر تئاتر شهر با اشاره به دیگر اقداماتی 
که انجام خواهد شــد، می گوید: حتما از شورای نظارت 
می خواهیــم با این گروه ها برخورد قانونی کند و دریافت 
مجوز اجراهای بعدی آنان را به تســویه حساب با واحد 
آکسسوار تئاتر شهر منوط کند. او درباره آخرین اقدامی که 
صورت می گیرد، توضیح می دهد: گام آخر که اصلا به آن 
علاقه مند نیستیم، کمک گرفتن از واحد حقوقی وزارت 
ارشاد اســت. چون خیلی از دوستان برای باز پس دادن، 
تعهدات رســمی داده اند، مساله را طی نامه ای به بخش 
حقوقی وزارت ارشاد ارجاع می دهیم که گزینه بسیار بدی 

است و امیدواریم به این مرحله نرسیم.
 گله دارزاده با اشاره به کارکرد این آرشیو خاطرنشان می کند: 
نکته مهم دیگر این است که این آرشیو چیزی نیست که 
از بازار خریداری کنیم بلکه اینها همه آکسسوارهایی است 
که در تئاترهای مختلف مورد بهره برداری قرار گرفته و 
بعدا به این آرشیو اهدا و در آن نگهداری شده تا گروه های 
دیگر ناچار نشوند همان وسایل را دوباره خریداری کنند 
بلکه بتوانند از وســایل موجود اســتفاده کنند، اما خیلی 
خوب نیســت که گروه ها کارکرد این آرشیو را در کمک 
کردن به دیگر همکاران خــود فراموش کنند .این مدیر 
هنری اضافه می کند: به کســانی که آکسسواری دارند 
و امکان نگهداری آن را ندارند، پیشــنهاد می کنیم آن را 
تحویل آرشیو آکسسوار بدهند چون آن وسایل در اینجا 
هم نگهداری می شــود و هم متخصصانی داریم که در 
صورت نیاز ،آن را ترمیــم می کنند . ضمن اینکه دیگر 
همکاران شان می توانند از آن استفاده کنند.او در پاسخ به 
این پرسش که آیا وســایل موجود در این آرشیو ارزش 
موزه ای هم دارد یا بیشــتر برای رفع نیازهای روزمره به 
کار می آید، می گوید: بیشــتر نیازهای روزانه گروه ها را 
تامین می کند اما در میان آنها یکســری وسایل خاص 
هم هســت که برای یک تئاتر بخصوص طراحی شده 
و ارزش گردشــگری هم دارد، به عنوان وسیله خاصی 
که در اجرایی خاص طراحی شده است و می تواند بازدید 
کننده داشته باشد.گله دارزاده همچنین درباره آرشیو لباس 
که زمانی در مجموعه تئاتر شــهر وجود داشت، توضیح 
می دهد: آرشــیو لباس به طور کامل در مرکز است ودر  
زیرزمین مستقر شده. خوشبختانه از لباس های موجود در 
آن خیلی خوب نگهداری می شود. یکی از دلایلش این 
است که آرشیو لباس خیلی مورد استفاده نیست و حجمی 
که آکسسوار استفاده می شود، خیلی بیشتر از لباس است. 
در بسیاری  موارد لباس های شخصی خود بچه های تئاتر، 
کارشان را راه می اندازد ولی تقریبا هیچ تئاتری با وسایل 

شخصی خانه قابل اجرا نیست.

علی صوفی از چهره های سیاســی اصلاح 
طلب بر این باور اســت کــه هنوز ۱۰۰ روز 
نشــده اســت اما صدای ناکارآمدی دولت 
رییســی در بین اصولگرایان بلند شده است. 
طرفداران آقای رئیسی و کسانی که به وی 

رأی دادند الان منتقد هستند.
با روی کارآمدن دولــت اصولگرای ابراهیم 
رئیســی، تصور بر این بــود که وعده دولت 
فراگیر کــه یکی از وعده هــای انتخاباتی 
رییســی بود محقق شــود اما دریغ از اینکه 
پس از تشــکیل دولت سیزدهم، حتی همه 
اصولگرایان به ویژه اصولگرایان ســنتی هم 
حضور ندارنــد و حتی به عنــوان هوادار و 
حامیــان این دولت زودتــر از جریان رقیب، 
انتقادات را آغاز کرده اند. علی صوفی دبیرکل 
حــزب پیشــرو اصلاحــات و از چهره های 
نزدیک به ســید محمد خاتمی بر این باور 
است که معمولا منتقدان دولت باید از جریان 
مقابل باشــند امــا الان اصولگرایان هم به 
دولت سیزدهم و عملکردش اعتراض دارند.

او دولت رییسی را دولتی بدون تصمیم، بدون 
سیاســتگذاری و منفعل می داند و می گوید:  
الان هنوز ۱۰۰ روز نشــده است اما صدای 
ناکارآمدی این دولت در بین اصولگرایان بلند 
شده است. طرفداران آقای رئیسی و کسانی 
که به وی رأی دادند الان منتقد هستند. در 
حال حاضر همه کالاها به صورت سرســام 
آوری گران شده است. گفتگوی خبرآنلاین 

با صوفی را در ادامه می خوانید:
*آقای صوفی! نقــش آقای خاتمی را 
در رابطه با رهبــری جریان اصلاحات 
چگونه می بینید؟ به نظر می رسد بخشی 
از جریان اصلاحات تمایــل دارند به 
سمت آقایان لاریجانی و روحانی بروند 
که بیشتر درگیر حوزه اجرایی بوده اند و 

با حاکمیت ارتباط دارند...
اصلاح طلبــان همواره بر ایــن باورند که با 
انتخاب و معرفی حســن روحانی به عنوان 
کاندیدایشــان در انتخابات اشــتباه بزرگی 
مرتکب شــده اند. آقــای لاریجانی هم در 
جای خود مورد بررســی اســت. عده ای از 
اصلاح طلبان هســتند که می گویند ما باید 
به دنبال اصولگرایان برویم و با لاریجانی و 
یــا اصولگرایانی همانند آقای لاریجانی و یا 
آقای روحانی ائتلاف کنیم که قبلا هم شبه 
ائتلافی بوده است اما اینکه گفته شود رهبر 
اصلاحات، آقای روحانی باشد یا فرد دیگری، 

به هیچ وجه مورد قبول نیست.
*به باور بسیاری مردم در انتخابات 
مجلــس 98 و انتخابات ریاســت 
و  اظهــارات  از  مــردم  جمهوری، 
توصیه های آقای خاتمی اســتقبال 
نکردنــد، آیا بحث هایی که حاکی از 
تغییر رهبری جریان اصلاحات است 
می تواند نشــات گرفته از این دو 

موضوع باشد؟
مثلا اگر آقــای خاتمی نتوانســته مردم را 
به پای صندوق هــای رأی بیاورد آیا آقای 
روحانی یــا آقــای لاریجانــی می تواند؟! 
نمی توان گفت که این دو یا هر شــخصیت 
دیگری به جــای آقای خاتمــی می توانند 
بــه مردم توصیه کننــد. چنین چیزی اصلا 
امکانپذیر نیســت. ایــن گونــه اظهارات، 
اظهارات معقولی نیست. آقای روحانی تمام 
شده اســت. در حال حاضر بسیاری تلاش 
می کنند آقــای روحانــی را در بین اصلاح 
طلــب مطرح کنند این بدین معناســت که 
اصلاح طلبان، آنقدر ضعیف نشان بدهند که 
به سراغ آقای روحانی یا آقای لاریجانی رفته 
اند! در واقع آنها می خوانند تیر خلاص را به 
اصلاح طلبان بزنند. بنابراین در این مســئله 
هیچ گونه حســن نیتی وجود ندارد بلکه با 
سوءنیت مطرح می شــود چون اولا واقعیت 

ندارد چنین زمینه ای وجود ندارد.
دوم اینکه از نظر منطقی، این گونه مســائل 
قابل قبول نیســت اگر مردم به حرف آقای 
خاتمی، مثل گذشــته چندان اعتنا نمی کنند 
بدین معنا نیســت که آنهــا از آقای خاتمی 
شاکی هستند. اگر هم از آقای خاتمی شاکی 
باشــند به این دلیل است که می گویند آقای 
خاتمی چــرا گفتید به آقــای روحانی رأی 
بدهیم؟! چرا این بلا را بر سر ما آوردی؟! چرا 
گفتید به لیســت امید رأی بدهیم؟ بنابراین 
مردم این گونه از آقای خاتمی شاکی هستند. 
در نتیجه ریشه نارضایتی مردم به کل نظام 
و حاکمیت بــاز می گردد. مردم از بس دروغ  
شنیدند و وعده هایی شنیدند که به آن عمل 

نشده، ناراضی هستند.
در سخنان اخیر مقام معظم رهبری در اولین 

دیدار با دولت آقای رئیســی به این مسئله 
اشاره شد که اعتماد عمومی دچار آسیب شده 
اســت و این دولت باید این اعتماد عمومی 
را بازســازی کند. اگر اعتماد عمومی مردم 
بازگردد، اعتماد به اصلاح طلبان نیز باز می 
گردد اما اگر مردم به این نقطه برســند که 
فلان اقدامات قانع کننده اســت، دیگر آن 
را تفکیک نمی کنند که مثلا آقای رئیســی 
انجام داده اســت بلکه مــی گویند بالاخره 
حاکمیت این اقدامات را انجام داده و شرایط، 
مطلوب اســت از این رو اگــر یک اصلاح 
طلــب روی کار بیاید بهتر باشــد و ممکن 
اســت پای صندوق رأی بروند.این در حالی 
اســت که در حال حاضر، مــردم با صندوق 
قهر کرده اند؛ این شــوخی نیست، ۵۲ درصد 
مردم در انتخابات شرکت نکردند، آنهایی هم 
که شرکت کردند با آراء باطله بوده است در 
نتیجه حدود ۳۸ درصد در انتخابات شرکت 
کردند. بنابراین انتخابات از موضوعیت افتاده 
است؛ وقتی چنین اتفاقی رخ دهد )طبق اصل 
۱۱۵ قانون اساسی، انتخابات وسیله حاکمیت 
مردم بر سرنوشتشان است( یعنی حق مردم 
برای تعیین سرنوشتشــان از بین رفته است. 
در نتیجه اگر این مســئله از بین برود یعنی 
جمهوریت نظام نیز از دست رفته است. اصل 
مسئله این موضوع است که جمهوریت نظام 

و انتخابات زیر سوال است.
اصولگرایان هم به تدریج نســبت به دولت 
آقای رئیســی در حال مأیوس شدن هستند 
و کم کم انتقادات آغاز شــده اســت. نکته 

دیگر اینکه در این انتخابــات، اصولگرایان 
هم آســیب دیدند چــون بــرای اولین بار، 
برای اینکــه آقای رئیســی، رئیس جمهور 
شــود و کاندیدای واحد مطرح شــود، حتی 
برخی از کاندیداهای اصولگرا از جمله آقای 
لاریجانی رد صلاحیت شده اند که همه اینها 
ناراضی هســتند و به تعبیری آنها آتشی تر 
از اصلاح طلبان نسبت به نظارت استصوابی 
هستند. بنابراین در حال حاضر، سیستم زیر 
سوال است هم از سوی اصلاح طلبان و هم 
از ســوی اصولگرایان و هم از سوی مردم. 
حال عــده ای در حاکمیت هســتند که به 
یکدیگر »بهَ بهَ و چَه چَه« می گویند. این در 
حالی اســت که کل سیستم زیر سوال است 
و برای همین باید چاره ای اندیشید. ایراد کار 
نیز مشخص است و باید اصلاح شود. مردم 
هم به صنــدوق رأی باز می گردند و امیدوار 
می شــوند، آن زمان انتخابات هم معنا پیدا 

می کند و جمهوریت نظام تقویت می شود.
سیاسی  جناح  یک  حذف  *بسیاری 
را موجب ضرر به کشــور و از دست 
دادن منتقــدان دولت مــی دانند، 

ارزیابی شما در این باره چیست؟
معمــولا منتقدان دولت باید از جریان مقابل 
باشــد اما الان اصولگرایــان هم به دولت و 
عملکردش اعتراض دارند. اخیرا آقای رییسی 
به اردبیل ســفر کردنــد. در فضای مجازی 
صحبت های امام جمعه اردبیل در جلســه 
با آقای رییسی منتشر شده مبنی براینکه به 
آقای رییسی ایراد گرفتند که چرا به استانها 

سفر می کنید؟ به هر حال این سفرها خوبی 
هایــی هم دارد اما باید سیاســتگذاری و در 
عیــن حال تصمیم گیری شــود. این دولت 
هنوز هیچ تصمیمی نگرفته است و به معنای 
واقعی، کاملا منفعل اســت. اگر دولت آقای 
روحانی منتظر برجام بود دولت آقای رییسی 
همه کارهایشــان را تعطیل کردند و منتظر 
برجام هســتند. پیشــرفتی هم ندارند چون 
کارشناســی ندارند، فــردی مانند ظریف را 
ندارند به بیان دیگر فردی که بتواند به خوبی 
مذاکره کند را ندارنــد و در واقع فن مذاکره 

را نمی دانند.
بنابراین الان هنوز ۱۰۰ روز نشــده اســت 
اما صــدای ناکارآمدی ایــن دولت در بین 
اصولگرایان بلند شده است. طرفداران آقای 
رئیسی و کسانی که به وی رأی دادند الان 
منتقد هستند. در حال حاضر همه کالاها به 

صورت سرسام آوری گران شده است.
*آقای صوفی! عــدم تحقق دولت 
فراگیر در شکل گیری این نارضایتی 

ها چقدر تاثیرگذار بوده است؟
دولت فراگیر نمی خواهیم خواهشا این دولت 
باید جناحی باشــد یعنی یــک جناحی، این 

دولت را قبول داشته باشد.
اصولگرایان  حضور  بودن  *کمرنگ 
ســنتی در بدنه دولت تا چه اندازه 

مشهود است؟
بحث اســتفاده نکردن از نیروهای اصولگرا 
مطرح نیســت بلکــه بد اســتفاده کردن از 
نیروهــای اصولگرا مهم اســت. الان تیم 
اقتصادی آقای رییســی باید حرف اول را در 
کشــور بزند اما به تعبیری » کو حرف، کو 
تصمیم، کو اراده و عمل؟!« آقای رییســی 
هم دســتور می دهــد وزیر کشــور و وزیر 
کشاورزی ایشــان هم دستور می دهد؟ مثلا 
دستور می دهند ماســت  و تخم مرغ ارزان 
شود! این در حالی است که این ارزان شدن 
نیازمند مکانیزم  و سازوکار مناسب است مگر 
با دستور دادن، این مشکلات، حل می شود؟! 
اینها نشــان می دهد که اصلا حکمرانی را 
بلد نیســتند، جایگاه واقعی شان این جایگاه 

نیست! مگر اجباری است!

به عنــوان مثال گفته شــود خلبان هوایپما 
نیامده و یکی از مســافران در جایگاه خلبان 
بنشــیند و حرکت کند. این خنده دار است. 
وضعیت کشــور هم بدین گونه است تمام 
آنهایی کــه ماهر و کاربلــد و فنی بودند یا 
منزوی هســتند و یا ردصلاحیت شــدند در 
مقابــل عده ای که آنهــا را هیچ کس نمی 
شناســد و تجربه ای ندارنــد در کابینه قرار 
گرفتــه اند. مثلا وزیر اقتصــاد اصلا تجربه 
اجرایی ندارد و تاکنون یک اداره کل را اداره 
نکرده است. چنین فردی نمی تواند در رأس 
امور قرار گیرد. آقای محسن رضایی معاون 
هماهنگی اقتصادی رییس جمهور اســت. 
خودش به تنهایی نظر و ایده دارد دیگر تحت 
مدیریت معاون اول نمی رود! معاون اول هم 
بــرای خود ادعا دارد. در همان جلســه اول 
دیدار با مقام معظم رهبری، رهبری مجبور 
شــد از آقای مخبر حمایــت کند. این بدین 
معناســت که اختلافات در دولت بالا گرفته 
اســت در حالی که زمان زیادی از تشکیل 

دولت نگذشته است.
اختلافات در دولت کاملا واضح و روشن است 
و اختلاف دو کارشناس نیست یا صرفا اختلاف 
نظر نیســت. این اختلاف با سایر اختلافات، 
متفاوت اســت. این اختلاف بــه معنای عدم 
اتخاذ سیاســت واحد در عرصه اقتصاد است. 
نتیجه آن هم گرانی و افزایش قیمت کالاها، 
افزایش تورم، ایجاد هرج و مرج، حاکم شــدن 
آنارشیســم و بی ثباتی نرخ ارز و دلار اســت. 
حال آقای رییســی وعده داده است که قیمت 
دلار به ۱۰ هزار تومان می رساند ما قیمت ۱۰ 
هزار تومان را نمی خواهیم همان قیمت دلار در 
دوران روحانی را تثبیت کند. بنابراین مشخص 
است که با انواع حیل و تک کاندیدایی کردن 
انتخابات و رییس جمهور کردن ابراهیم رییسی، 

خواستند قدرت یکدست شود.
یکدست شــدن قدرت را در دوران احمدی 
نژاد شاهد بودیم که چه بلاهایی بر سر کشور 
آمد. هنوز هم این بلاها ادامه دارد. کشــور و 
این بخــش از کره زمین به دلیل تصمیمات 
نادرســت احمدی نــژاد در خصوص آب در 
حال نابودی است. چشمه ها در حال نابودی 
است و ..... این وضعیت به دلیل یک تصمیم 
نادرست یک رییس جمهور ناوارد و ناصالح و 
ناشایست است. اگر وضعیت این گونه ادامه 
پیدا کند مشخص است که سرانجام کار به 

کجا می رسد.

کاریکاتور

ادامه از صفحه یک
اگر این گونه به نظر می رســد که به یک 
عفونــت ریه یا ســینوس مبتلا هســتید، 
پزشــک ممکن اســت نمونه ای از مایع 
بینی یا گلوی شما را گرفته و برای بررسی 
های بیشــتر به آزمایشــگاه ارســال کند. 
همچنیــن، ممکن اســت نمونه برداری از 
بافت انجام شــود و یک بخش کوچک از 
بافت عفونی برای آزمایش برداشــته شود. 
همچنین، پزشــک ممکن اســت آزمایش 
یا  های تصویربرداری مانند سی تی اسکن 
ام آرآی را برای بررسی گسترش عفونت به 

مغز یا دیگر اندام های بدن تجویز کند.
در صــورت تشــخیص موکورمایکوزیس، 
درمــان بایــد بلافاصله بــا داروهای ضد 
قارچ تجویزی آغاز شود. دارو رشد قارچ را 
متوقف کرده، آن را نابود می کند و عفونت 

را کنترل می کند.
داروهای زیر ممکن است تجویز شوند:

B آمفوتریسین -
- ایزاوکونازول
- پوزاکونازول

این داروها از طریق تزریق درون سیاهرگی 
وارد بدن شده یا به صورت قرص مصرف 
می شوند. پزشک ممکن است روند درمان 

را با دوزهای بــالا از طریق تزریق درون 
ســیاهرگی آغاز کند تــا زمانی که عفونت 
کنترل شــود که این مــی تواند چند هفته 
طول بکشد. سپس، روند درمان به استفاده 

از قرص تغییر یابد.
دارای عــوارض جانبــی  دارویــی  اگــر 
مشکل ساز مانند معده درد، سوزش سردل، 
یا دشواری در تنفسی است، به پزشک خود 
اطلاع دهید. وی ممکن است قادر به تغییر 

برنامه درمان شما باشد.
در موارد شــدید، پزشک شما ممکن است 
عمل جراحی برای برداشــتن بافت عفونی 
یا مرده را به منظور پیشگیری از گسترش 
قارچ توصیه کند. این ممکن اســت شامل 
برداشتن بخشی از بینی یا چشم بیمار شود 
که می تواند بر زیبایــی فرد تاثیر بگذارد، 
اما بــرای درمــان عفونتــی تهدیدکننده 

زندگی بسیار مهم است.
عوارض و چشم انداز

از جملــه عــوارض موکورمایکوزیس می 
توان به موارد زیر اشاره کرد:

- نابینایی
- لخته هــای خون یا رگ هــای خونی 

مسدود شده
- آسیب عصبی

تواند به  عدم درمان موکورمایکوزیس می 
مرگ بیمار منجر شود.

احتمال مرگ به این که کدام قسمت بدن 
تحت تاثیر قرار گرفته است، بستگی دارد.

چشم انداز برای افرادی که دارای عفونت 
های سینوسی هستند، نسبت به آنهایی که 
به عفونت هــای ریوی یا مغزی مبتلا می 

شوند، بهتر است.

پیشگیری
راهی برای پیشگیری از تنفس هاگ های 
قارچ وجود ندارد. اما شما می توانید برخی 
اقدامات را برای کاهــش احتمال ابتلا به 
موکورمایکوزیــس انجــام دهیــد. اگر به 
شــرایطی مبتلا هســتید که خطر ابتلا به 
موکورمایکوزیس را افزایش می دهد، این 
اقدامات از اهمیت بیشــتری برخوردار می 

شوند.
از مناطقی با گرد و غبار یا خاک زیاد، مانند 
سایت های ساختمان سازی یا حفاری دور 
بمانیــد. اگــر باید در ایــن مناطق حضور 
داشته باشــید، از یک ماسک مانند ماسک 

N۹۵ استفاده کنید.
از آب آلــوده پرهیز کنید. ایــن می تواند 
شامل سیلاب یا آب ساختمان های آسیب 

دیده، به ویژه پس از بلایای طبیعی مانند 
سیل و طوفان شود.

اگر سیســتم ایمنی بدن شما ضعیف است، 
از فعالیت هایی که شــامل تماس با گرد و 
غبار و خاک می شــوند، ماننــد باغبانی یا 
رسیدگی به حیاط خودداری کنید. اگر نمی 
توانید از این موارد پرهیز کنید، از پوســت 
خود با پوشــیدن کفش، دســتکش، شلوار 
بلند، و پیراهن های آســتین بلند محافظت 
کنید. بریدگی ها یا خراشــیدگی ها را در 
کوتاه تریــن زمان ممکن بــا آب و صابون 

شستشو دهید.
شــده  مبتلا  موکورمایکوزیس  بــه  اگــر 
اید، داروهای خود را بر اســاس دســتور 
پزشــک مصرف کنید. اگر عوارض جانبی 
مشکل ساز شده اند یا عفونت بهبود نیافته 
اســت، بلافاصله پزشک خود را در جریان 

این شرایط قرار دهید.
دکتر حمیدرضا علیزاده اطاقور

فوق تخصص جراحی پلاستیک- ترمیمی 
و سوختگی،استاد دانشگاه علوم پزشکی 
ایران، سر دبیر ژورنال های علمی-
پژوهشی

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت:  حضور 
میدانی رئیس جمهور و واکنش سریع پدافند 
غیرعامل و نیز زحمتکشان وزارت نفت تهدید 

سایبری را دفع کرد. 
به گزارش مهر، اســدالله بادامچیان دبیرکل 
حزب موتلفه اســلامی که در پایان نشست 
دبیــران این حزب ســخن می گفت، با بیان 
اینکه حضور میدانی رئیس جمهور و واکنش 
سریع پدافند غیرعامل و نیز زحمتکشان وزارت 
نفت، تهدید سایبری اخیر را دفع کرد، گفت: 
حضور میدانی رئیس جمهور و واکنش سریع 
پدافند غیرعامل و نیز زحمتکشان وزارت نفت 

تهدید سایبری را دفع کرد.
وی با بیان اینکه دولت در برابر این حمله رو 
سفید از میدان بیرون آمد و در مدت کوتاهی 
کارها روال خود را پیدا کرد، افزود: اطلاع رسانی 

به موقع صدا و سیما جلوی سوءاستفاده دشمن 
را گرفت و دشمنان باید بدانند که ملت ایران 
عامل اصلی این توطئه ها را شــناخته و اجازه 

سوء استفاده به آنان را نمی دهد.
دبیرکل حــزب موتلفه اســلامی در بخش 
دیگری از ســخنان خود با اشــاره به سالروز 
تسخیر لانه جاسوســی آمریکا و و روز ملی 
مبارزه با اســتکبار جهانی و نیز روز بســیج 
دانش آموزی و شهادت شهید محمد حسین 
فهمیده،تاکید کرد: بیش از نیم قرن است که 
ملت ایــران در برابر مظالــم آمریکا و غرب 
ایستاده است و شجاعانه در این هماورد پیروز 

میدان بوده است.
بادامچیان اظهار داشت: جوانان ایران همانند 
شــهیدان امانی، بخارایــی، صفارهرندی و 
نیک نژاد با تأسی به شهدای کربلا با زعامت 

امام خمینی)ره( زیر بار ننگ کاپیتولاســیون 
نرفتند و در راه عظمت اســلام و عزت ملت 
ایران در همه صحنه ها به ویژه جنگ تحمیلی 
تا پای جان ایستادند و خط سازش با آمریکا را 
با تسخیر لانه جاسوسی به باد دادند و آمریکا 
هیچ غلطی نتوانست بکند.وی در ادامه با اشاره 
به ســخنان رهبر معظم انقلاب در نشست 
استان  بزرگداشــت شهدای  دست اندرکاران 
زنجان، اظهار داشت: فقط در استان زنجان، 
مردم قهرمان ۳۵۳۵ شــهید تقدیم انقلاب 
اسلامی کرده اند و کوچه ها، خیابان ها و معابر 
عمومی را با نام شهیدان سلحشور خود مزین 
کردند. این انقلاب به همت ملت شهید پرور 
ایران بنا شده است و تا قیام امام زمان)عجل 

الله( پا برجا خواهد بود.
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی در مورد آغاز 

گفتگوهای تیم جدید هسته ای در بروکسل 
گفت: دولت باید ارزیابی درستی از مذاکرات 
هسته ای دولت گذشــته تحت عنوان برجام 

داشته باشد.
بادامچیــان تصریــح کــرد: انتظــار مردم 
از گفتگوهــای هســته ای ایــن اســت که 
همه تحریم های ظالمانه برداشــته شــود، 
راستی آزمایی گردد و طرف غربی متعهد شود 
روی قول و قرارهای خود بایســتد. به غیر از 
این ســه حالت، انجام هرگونه گفتگویی بی 
حاصل و لغو است، زیرا بیش از دو دهه است 
که تجربه این نوع مذاکره و گفتگوها نتیجه ای 
برای ایران نداشــته اســت چرا که آمریکا و 
همدستانش در پی امتیازگیری هستند و ایران 
امتیازدهنده نیســت و آمریــکا که این امر را 
می داند باید یقین کند که به ایران امتیاز بدهد.

ناهماهنگی و اختلاف در داخل دولت مشهود است
هنوز 100روز از عمر دولت نگذشته صدای اصولگرایان بلند شده است

کاسبی شبانه! 
با اعمال محدودیت تردد شبانه، تهران و دیگر شهرهای بزرگ برای طبقه مرفه و بالا نشین 
قرق می شود و عملا اعلام شده است که تهران گردی در شب ها برای طبقه مرفه است زیرا 

مانعی برای تردد افراد جز پرداخت هزینه وجود ندارد.

قارچ سیاه و دانستنی هایی درباره آن

بادامچیان:

تهدید سایبری به فرصت اعتمادسازی دولت و ملت تبدیل شد

ملاقات با جادوگر را در پاییز اکران نمی کنیم
حمید اعتباریان تهیه کننده فیلم ســینمایی »ملاقات با جادوگر« بیان کرد که با توجه به تجربه 

ناخوشایند اکران فیلم در فصل پاییز، »ملاقات با جادوگر« را در این فصل اکران نمی کنیم.
حمید اعتباریان تهیه کننده فیلم سینمایی »ملاقات با جادوگر« به کارگردانی جمشید بهرامیان در 
گفتگو با خبرنگار مهر درباره زمان اعلام شده از سوی شورای صنفی اکران برای نمایش این فیلم 
سینمایی گفت: واقعیت این است که هنوز تیتراژ این فیلم که یک طراحی انیمیشنی دارد آماده 
نیست و آماده سازی آن هم زمان می برد. در عین حال فکر نمی کنم فصل کنونی فصل مناسبی 
برای اکران فیلم باشد.وی افزود: حتی اگر فیلم آماده اکران شود، ترجیح خود ما این است که با 
تأخیر بیشــتری فیلم اکران شود و به اکران نوروز برسد. »ملاقات با جادوگر« یک کمدی شاد 
در سبک فیلم سینمایی »سن پطرزبورگ« است که مناسب اکران نوروز است و مطمئن هستیم 
در اکران عمومی هم موفق خواهد بود.این تهیه کننده در پاسخ به اینکه شورای صنفی نمایش 
بر چه مبنایی تاریخ اکران برای این فیلم تعیین کرده است، عنوان کرد: ما هنوز تقاضایی برای 
اکران نداده ایم. فیلم ما هنوز آماده نیست که برای آن تقاضای اکران داشته باشیم.وی در پایان 
درباره تراکم بالای فیلم های اکران در نیمه دوم پاییز هم اظهار کرد: من تجربه خوبی از اکران 
در این شرایط ندارم. فیلم »سن پطرزبورگ« هم در فصل پاییز و در کنار یازده فیلم دیگر اکران 
شد و به تعبیری ســوخت. به همین دلیل باید با شورای صنفی درباره زمان اکران »ملاقات با 
جادوگر« صحبت کنیم. به خصوص که در حال حاضر فیلم آماده نیست و باید تیتراژ و موزیک 

آن آماده شود و هنوز کار دارد. این فیلم به زمان اعلام شده برای اکران نمی رسد.


